
شش تهدید مهم در قیر صادراتی
مائده مزینانی

اعمال فشــار تحریمی، رشــد کرایه حمل دریایی فله و بشــکه و گلوگاه حمل 
کانتینری از جمله تهدیدهای مهم در بحث قیر صادراتی به شمار می رود.

بازار هــای صادراتــی از متغیر های متفاوتی در اقتصاد جهانــی تأثیر می پذیرند، 
بنابراین عدم عارضه یابی به موقع و اتکاء به یک اســتراتژی ثابت فروش و فرمول 
واحــد قیمت گذاری خــوراک برای واحد های قیرســازی ایــران، نتایج فعلی را 
در بر داشــته است.بر اســاس آمار صادرات گمرک در فرودین، صادرات قیر نسبت 
به پارســال حدود ۳۰ درصد کاهش را نشــان می دهد و به ۲۷۲ هزار تن رسیده 
و انتظار کاهش بیشــتری نیز در گزارش اردیبهشت وجود دارد.علی رغم اختلاف 
بیش از ۲۰۰ دلاری قیمت قیر ایران با شرق آسیا، عدم استقبال خریداران شرق 
آسیا از قیر ایران دلایلی را مطرح کرد:اعمال فشار تحریمی به طوری که خریداران، 
ریســک حمل فله و کشــتی های بزرگ را نمی پذیرند و یافتن کشــتی مناسب 
اقیانوس پیما با شــرایط تحریم امکان پذیر نبوده است.رشــد کرایه حمل دریایی 
فله و بشــکه: در برخی موارد با رشد قیمت کرایه حمل دریایی بیش از ٥٠ دلار 
نسبت به ماه های قبلی مواجه ایم.گلوگاه حمل کانتینری: طولانی بودن زمان حمل 
کانتینری به طوری که در شرایط نوسانات شدید قیمتی، خریدار تمایل به حمل و 
تحویل فوری بار دارد، اما در شرایط کنونی، حمل بار بشکه تا مقاصد شرق آسیا 
حداقل ۳۰ تا ۴۰ روز طول می کشد.قیمت قیر ایران نسبت به دوره مشابه پارسال 
۷۰ دلار رشد را نشان می دهد و با توجه به کاهش بودجه های عمرانی در بازار های 
هــدف ایران و تأخیر دولت ها در پرداخت پول به پیمانکاران جاده ای تقاضای قیر 

در بازار های هدف را با افُت حدود ۲۵ درصدی مواجه کرده است.
بهای قیر رکورد های ۸ ســاله خود را شکســته و تعدیل قیمت قیر در پروژه های 
جاده ها  امری زمان بر است که تا کنون محقق نشده و زیان پیمانکاران حوزه راه و 
امید به کاهش بیشتر قیمت ها در آینده واردکنندگان را به خرید قیر برای نیاز های 

فوری خود محدود کرده است.
در شرایط تورم و رکود اقتصادی، اولویت دولت ها به تأمین نیاز انرژی و مواد غذایی 

محدود شده است و اجرای پروژه های راهسازی با تأخیر مواجه است.
با شــرایط فعلی علی رغم اختلاف قیمت بالای قیر ایران با سایر تأمین کنندگان 
جهانی که آربیتراژ قیر ایرانی را بر روی کاغذ و از نظر تئوریک اقتصادی نشــان 
می دهد، صنعت قیر ایران در جذب مشتریان جدید و حتی حفظ بازار های قبلی 
خود با حضور رقبای تازه وارد نظیر قیر عراقی ناکام است؛ لذا پیشنهاد می شود بنا 
به دلایل فوق و پرهیز از اتلاف وقت و منابع، خبرگان صنعت قیر هر چه ســریعتر 
نسبت به شفاف سازی مشکلات، چالش ها و موانع، سیاست گذاران حوزه صنعت 
و صادرات را از وضع موجود با روش های مختلف و اســتفاده از نظرات راهبردی 
آگاه ساخته و راهکار خروج و برون رفت از وضع موجود را بر اساس صرفه و صلاح 
اقتصادی کشــور ارائه کنند، در غیر  این صورت بازار هــای کنونی موجود نیز در 

معرض خطر جدی قرار خواهد  داشت.

»رسم محمود«
یادبود مرحوم دعایی در تالار وحدت تهران برگزار می شود  

آیین  یاد بود حجت الاســام  و المســلمین  ســیدمحمود  دعایی، نماینده ولی فقیه  و  سرپرســت  فقید  موسســه  
»اطاعات« با عنوان »رسم محمود«، روز سه شنبه  در تالار  وحدت  تهران برگزار  می شود.  

این مراســم با حضور و ســخنرانی شــماری  از چهره ها و شــخصیت های  برجسته فرهنگی  و رسانه ای کشور  همراه 
خواهد بود.  

رسم محمود، عنوان آیین یادبود مرحوم سید محمود  دعایی است که ساعت ۱۱ تا ۱۳ روز سه شنبه ۲۴ خردادماه 
در محل تالار وحدت تهران به نشانی خیابان حافظ، پایین تر از چهارراه کالج، بلوار استاد شهریار برگزار می شود.

واکنش قالیباف به قطعنامه ضد ایرانی شورای حکام؛

قطعنامه شورای حکام، خصمانه و غیرسازنده بود
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سرمقاله

تاثير هيجاني اخبار هسته اي در بازار ارز موجب شدتاثير هيجاني اخبار هسته اي در بازار ارز موجب شد

ادامه رفتار هیجانيادامه رفتار هیجاني دلار دلار
صفحه 3

رییس اتحادیه طلا و جواهر اظهار داشــت: حباب 
قیمتی ســکه به حدود یــک میلیون و ٥٠٠ هزار 

تومان رسیده است.
ابراهیــم محمدولــی درباره وضعیت بــازار طلا و 
سکه اظهار داشت: بازار طلا و سکه در مسیر دلار 
حرکت می کند و این دو بــازار به یکدیگر متصل 
هستند بنابراین با ادامه افزایش قیمت دلار، قیمت 
طلا و ســکه هم بالا می رود. تنها در شرایطی که 

ارامش و ثبات به بازار طلا می رسد که در بازار ارز 
ثبات حاکم باشد.

وی با اشــاره به وضعیت عرضــه و تقاضا در این 
بازار گفــت: این روزهــا تقاضــای مصرفی برای 
طلا کاهش یافتــه و این کاهــش تقاضا با توجه 
به افزایش قیمت ها طبیعی اســت اما مردم برای 
حفظ ارزش پول خود متقاضی طلای آب شــده و 
سکه شده اند چراکه اولا هزینه جانبی برای خرید 

آن نمی پردازند و هم اینکه در زمان فروش ســود 
می کنند.رییس اتحادیه طلا و جواهر ادامه داد: اما 
در این حوزه هم روز گذشته عرضه کم بود چراکه 
قیمت ها مشخص نبودند و فروشنده ها احتیاط در 

عرضه داشتند.
وی با اشــاره به سقف حباب ســکه گفت: حباب 
قیمتی ســکه به حدود یــک میلیون و ٥٠٠ هزار 

تومان رسیده است.

یک کارشــناس بازار سرمایه با انتقاد از لغو عرضه 
خودروهــای دیگنیتی و فیدلیتی در بورس کالا از 
سوی وزارت صمت، اظهار کرد: چرا وزارت صمت 

به نظر کارشناسان توجهی ندارد؟
رسول علی محمدی، با بیان اینکه از چند ماه پیش 
توجیهات علمی و قانونی مربوط به مزایای عرضه 
خودرو در بورس کالا در رســانه ها و شبکه های 
اجتماعی آغاز شــد و بسیاری اظهار نظرهای خود 
را در این باره مطــرح کردند، اظهار کرد: ماحصل 
این بحث ها و تحلیل های کارشناسی این بود که 
ورود خودرو به بورس کالا و خروج دولت از قیمت 
گذاری دستوری به نفع مصرف کننده، نظام توزیع 

و تولیدکنندگان خواهد بود.
وی ادامه داد: نخستین خودرویی که در بورس کالا 
عرضه شــد خودرو کارای تک کابین و دو کابین 
متعلق به شــرکت بهمن موتور بود که حدود یک 
ماه پیش عرضه آن انجام شد و شاهد بودیم که با 
قیمت پایه به فروش رســید. عرضه کارا نشان داد 
که خریداران به سادگی و بدون نیاز به قرعه کشی 
قادر به خرید خودرو هســتند و می توان شرایطی 

را ایجاد کرد که دسترسی مصرف کنندگان به این 
محصول ها آســان تر باشــد. در فرایند این عرضه 
اختــلاف قیمت ۲۰ درصدی خودرو در کارخانه و 
بازار آزاد به راحتی از بین رفت و نرخ های موجود 

در بازار نیز کاهش یافت.
این کارشــناس بازار سرمایه با اشاره به اینکه قرار 
بــود  خودروهای دیگنیتــی و فیدلیتی در بورس 
کالا عرضه شود، اظهار کرد: با وجود اطلاع وزارت 
صمــت از عرضه این خــودرو در طول یک هفته 
زمان ثبت ســفارش، اما به یکباره این عرضه شب 
قبل از انجام معاملات به صورت دستوری از سوی 
وزارت صمت لغو شــد.  سوالی که در اینجا مطرح 
می شود این اســت که اگر پذیرش این خودروها 
که چند ماه به طول انجامیدند قانونی نبود چرا از 
همان ابتدا جلوی آن گرفته نشــد؟ چرا توجیه ها 
و کارشناســی های صورت گرفته مبنی بر مزایای 
عرضــه خودرو در بورس کالا و پیش بینی کاهش 
اختلاف قیمت خودروســاز و بازار آزاد و تخصیص 
سود حاصل از فروش به خودروسازان مورد توجه 

وزارت صمت قرار نگرفت؟
علی محمدی با اشاره به ارایه طرح هایی از سوی 

برخی کارشناســان به دولت مبنی بر اینکه تفاوت 
نرخ ایجاد شده ناشــی از رقابت صورت گرفته در 
بورس کالا می تواند با استفاده از ابزارهای مالیاتی 
از خودروساز اخذ  و صرف سیاست های حمایتی، 
ســرمایه گذاری در زیرساخت ها، تسهیل تولید و 
افزایش تیراژ و راندمان تولید شود، گفت: به بیان 
ساده تر دولت می تواند به صورت بهینه ای در بازار 
ورود کند و نظارت هــای بهینه و بهتری بر روند 

قیمت ها از طریق این ابزارها داشته باشد.
وی بــا انتقــاد از تصمیمات احساســی و لحظه 
ای، گفــت: ما نشــان داده ایم که بــه تصمیم ها 
کارشناســی توجهی نمی کنیم. امیدوارم به جایی 
برسیم که طبق تصمیم های کارشناسی و با برنامه 

ریزی اقدام کنیم.
بر اساس این گزارش درحالی که ثبت سفارش دو 
خودروی فیدلیتــی و دیگنیتی از ۱۱ خرداد آغاز 
شــد و قرار بود معاملات این دو خودرو در بســتر 
بــورس کالا از ۱۸ خردادماه صورت بگیرد، وزارت 

صمت طی دو نامه فرایند مذکور را لغو کرد.

چرا وضعیت بازار خودرو آشفته است؟
»با توجه به ســوء مدیریت هایی که در شرکت های خودروسازی وجود دارد، آن ها 
با زیان انباشــته بسیار زیادی روبرو هســتند که روز به روز به میزان آن نیز افزوده 
می شود، متاسفانه در ســالیان متمادی صنعت خودرو به حیات خلوت دولت های 
مختلف تبدیل شده و به جای اینکه افراد صنعتی و کاردان بر مسند خودروسازی ها 
قرار بگیرند، شــاهد هســتیم، در اکثر موارد افراد سیاســی در چنین جایگاه قرار 

می گیرند.«
امرالله امینی کارشــناس صنعت خودرو با اشاره به اینکه کاهش قیمت خودرو در 
بــازار تنها در صورت کاهش نرخ ارز در بازار آزاد رخ خواهد داد، اظهار داشــت: با 
توجــه به اقدامات بانک مرکزی برای مداخله در بــازار ارز احتمال کاهش نرخ ارز 
وجود دارد، بازار خودرو نیز به تبع این مسئله ممکن است با افت قیمت روبرو شود، 
این درحالیســت که به نظر می رسد، این کاهش قیمت ها، اگر هم رخ دهد مقطعی 
باشد، زیرا شرایط اقتصادی کشور با توجه به تورم افسار گسیخته ای که وجود دارد، 
نمی تواند به صورت دستوری کنترل شود، تجربه های پیشین طی سال های گذشته 

نیز خود موید این موضوع است.
وی افزود: در شــرایط حاضر وضعیت بازار و صنعت خودرو بســیار آشــفته است، 
بنابراین در چنین شرایطی نمی توان انتظار داشت که قیمت ها با کاهش همراه باشد، 
درحالیکه شــرکت های خودروساز با مشکلات عدیده و ساختاری روبرو هستند، تا 
زمانیکه این مشکلات برطرف نشــود، وضعیت این صنعت نیز تغییر نخواهد کرد، 
در ایــن رابطه عدم وجود رقابت در صنعت خودرو و حکمفرمایی انحصار بزرگترین 

معضلی است که این صنعت با آن دست و پنجه نرم می کند.
امینی گفت: همچنین با توجه به سوء مدیریت هایی که در شرکت های خودروسازی 
وجود دارد، آن ها با زیان انباشته بسیار زیادی روبرو هستند که روز به روز به میزان 
آن نیز افزوده می شود، متاسفانه در سالیان متمادی صنعت خودرو به حیات خلوت 
دولت های مختلف تبدیل شــده و به جای اینکه افراد صنعتی و کاردان بر مســند 
خودروسازی ها قرار بگیرند، شــاهد هستیم، در اکثر موارد افراد سیاسی در چنین 

جایگاه قرار می گیرند.
این اســتاد دانشــگاه علامه طباطبایی اضافه کرد: در این رابطه باید شــرکت های 
خودروســازی به طور واقعی خصوصی شوند و دولت نیز دیگر در امور آن ها دخالت 
نکند، از سوی دیگر دولت تنها باید به سیاست گذاری و نظارت که بپردازد، تا صنعت 

خودرو از این وضعیت نا به سامان خارج شود، از سوی دیگر برای تولید محصولات 
متنوع و با کیفیت، باید از صنعت خودرو انحصار زدایی صورت گیرد.

وی ادامه داد: در حال حاضر مشــکلی که گریبانگیر خودروســازان اســت و اجازه 
نمی دهد، محصولات اقتصادی تولید شــود، بالا بودن هزینه تولید است، باید تولید 
در این صنعت اقتصادی و به صرفه شــود، که برای انجام این کار خودروسازان باید 
از ســایر هزینه های اضافی خود بکاهند و بهره وری تولید خودرو را افزایش دهند، 
همچنین نیروی انســانی سرباری نیز در شــرکت های جاده مخصوص وجود دارد، 
که اکثر آن ها تحمیلی هســتند، اما ماهانه حقوق و مزایای این افراد داده می شود، 
بنابراین تا زمانیکه چنین هزینه هایی در شرکت های خودروسازی وجود دارد، انتظار 

تولید اقتصادی به هیچ عنوان محقق نخواهد شد.
این کارشــناس صنعت خودرو خاطرنشان کرد: همچنین واردات خودرو در کاهش 
قیمت خودرو تاثیر گذار اســت، اما به شرطی که خودرو های اقتصادی و با کلاس 
متوسط وارد شــود، نه خودرو های لوکس، به بیان دیگر اگر خودرو هایی وارد شود 
که بخشی از مردم توانایی خرید آن ها را داشته باشند، این موضوع در بازار اثرگذار 
اســت، اما اگر خودرو های لوکس به تعداد محدودی وارد شــود که تنها عده کمی 
تاثیر نخواهد پذیرفت.توانایی خرید این خودرو ها را داشته باشند، قدر مسلم، بازار خودرو به واسطه واردات 

سفته بازی عامل 
افزایش قیمت اوراق مسکن

مردم در دریافت تســهیلات خرید مسکن اخیرا با یک مشکل قابل 
توجه مواجه شده اند، بر این مبنا هزینه تامین اوراق برای تسهیلات 
خرید مســکن به بیش از ۱۳۲ میلیون تومان افزایش یافته و همین 

مسئله سنگ بزرگی پیش پای متقاضیان این تسهیلات است.
 بررســی روند دریافت تســهیلات خرید مســکن بر پایه دو شیوه 
سپرده گذاری و خرید اوراق برنامه ریزی شده است. بر این اساس در 
نوع اول دریافت تسهیلات خرید مسکن به شکل سپرده گذاری، باید 
با توجه بــه وامی که قصد دریافت آن را دارید مقداری پول را برای 
مدتی معلوم در بانک ســپرده گذاری کنید. طی این مدت به سپرده 
شما سودی تعلق نمی گیرد و بانک بعد از گذشت دوره انتظار وام را 

به شما پرداخت می کند.
بانک مسکن در حال حاضر وام های مختلفی را از طریق سپرده گذاری 
به مشــتریان می دهد که از جمله آن ها می توان به وام مسکن یکم، 
وام خرید زمان و وام صندوق پس انداز مســکن اشــاره کرد.در این 
شرایط گاهی ممکن است نیاز شــود، وامی را فوری و بدون نیاز به 
سپرده گذاری در زمان کوتاهی دریافت توسط متقاضی از بانک اخذ 
شــود. برای حل این مشکل بانک مسکن یک نوع وام خاص تعریف 
کرده که به وام اوراق بانک مسکن معروف شده است. در این نوع وام 
از آنجا که متقاضی پول خود را در بانک ســپرده گذاری نکرده، برای 

اینکه بتوانید وام بگیرد، باید امتیاز وام فرد دیگری را بخرد.
یعنی فرد دیگری که از قبل در بانک ســپرده گذاری کرده و اکنون 
صاحب امتیاز وام اســت می تواند این امتیــاز را به متاقضی منتقل 
کند. از آنجا که این امتیاز مجانی نصیب فرد مقابل نشــده، بنابراین 
شما باید برای دریافت امتیاز وام به او پولی پرداخت شود. این کار از 
طریق اوراق بها دار بانک مسکن معروف به »تسه« امکان پذیر است.

اوراق بهادار بانک مســکن در فرابورس عرضه می شــوند و متقاضی 
می تواند از آنجا تســه های مورد نیاز را تهیه کند. بر این اســاس به 
ازای هر برگ اوراق بهادار زمینه دریافت ۵۰۰ هزار تومان وام خرید 
مهیا می شود. در این راستا برای دریافت سقف تسهیلات توسط یک 
زوج در تهران باید تعداد ۸۰۰ برگه اوراق برای دریافت ۴۰۰ میلیون 
تومان خریداری شود.لازم به تاکید است، اوراق تسه اوراقی زمان دار 
هســتند. یعنی روی هر یک از این اوراق یک تاریخ قید شده و شما 

حداکثر تا ۲ ســال بعد از تاریخ هر تســه می توان در ازای آن ها وام 
دریافت شود.

نکته بعدی اینکه اوراق تســه در بورس معامله می شــود، قیمتش 
روزانه و حتی ســاعتی متغیر است. این قیمت بر اساس اعتبار باقی 
مانده از آن اوراق )یعنی اینکه تا چند ماه دیگر روی آن تسه می توان 

وام گرفت(، و میزان عرضه و تقاضا متغیر است.
در حال حاضر قیمت هر برگه اوراق تســه به طور میانگین در بازار 
روز معــادل ۱۳۵ هــزار تومان قیمت دارد. در این راســتا یک زوج 
جوان در تهران برای خرید ۸۰۰ برگه اوراق به منظور دریافت ۴۰۰ 
میلیون تومان وام خرید مســکن باید هزینــه معادل ۱۰۸ میلیون 
تومــان بپردازند.به معنای دیگــر از وام ۴۰۰ میلیون تومانی کمتر 
از ۳۰۰ میلیــون تومان در حال حاضر باقــی می ماند که منتهی به 

نارضایتی متقاضیان شده است.
در این راســتا یک منبع آگاه در بانک مسکن، دلیل افزایش قیمت 
چشــمگیر اوراق مســکن را اینگونه گفت: »متاســفانه تقاضا های 
سوداگرانه و ســفته بازی بر بازار اوراق مســکن سوار شده و همین 
مسئله زمینه بروز مشکلات گســترده ای را فراهم کرده است.«این 
مبــع آگاه ادامه داد: »تفاهمات بانک مســکن و بــازار فرابورس به 
منظور خروج تقاضای سوداگرانه از این بازار به نتیجه خاصی نرسید 
و قیمت اوراق از برگه ای ۸۰ هزار تومان در زمان تفاهم به ۱۳۵ هزار 

تومان رسیده است.«
بر اســاس این گزارش، پیش تر بانک مسکن در اطلاعیه ای پرداخت 
نیمی از اوراق برای دریافت تســهیلات را ملغی کرده بود که به نظر 
می رسد این بخش نامه نیز در انتهای اردیبهشت ماه به اتمام رسیده 

و دیگر تمدید نشده است.
با توجه به شــرایط یاد شده در بازار مســکن، پرداخت هزینه اوراق 
به سنگ بزرگی پیش روی متقاضیان وام خرید مسکن تبدیل شده 

و عملا ۲۵ درصد از مبلغ وام برای هزینه اوراق پرداخت می شود.

برای حفظ ارزش پول؛

تقاضای برای طلای آب شده و سکه زیاد شد

چرا وزارت صمت به نظر کارشناسان توجهی ندارد!؟

صفحه 7
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رئیس جمهور با تأکید بر حضور میدانی بخش خصوصی 
در حوزه اقتصاد کشور، اظهار داشت: راهکارهای میدان 
دادن بــه بخش خصوصی و الزامات آن احصا و عملیاتی 
شود.جلسه هیأت رئیســه اتاق بازرگانی، صنایع، معادن 
و کشــاورزی ایران با حضور حجت الاسلام سید ابراهیم 
رئیســی رئیس جمهور برگــزار و مهمترین موضوعات 
اقتصــادی و راهکارها و موانع حضور میدانی مؤثر بخش 

خصوصی در اقتصاد کشور در این جلسه بررسی شد.
رئیســی در دیدار اعضای هیأت رئیســه اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشــاورزی کشــور با تاکید بر حضور 
میدانی بخش خصوصی در حوزه اقتصاد کشــور، گفت: 
راهکارهای میدان دادن به بخش خصوصی و الزامات آن 
احصا و عملیاتی شــود.وی مبنای تصمیمات اقتصادی 
دولت را صحت و اتقان سیاســت ها و تصمیمات عنوان 
کرد و افزود: دلایل سیاسی و ملاحظات گروهی نباید در 

این تصمیمات اثرگذار بوده یا مانع اتخاذ تصمیم شود.
رئیس جمهور با بیان اینکه دولت از توســعه صادرات، به 

ویژه از ســوی بخش خصوصی حمایــت می کند، اظهار 
داشت: مشــارکت بخش خصوصی در تکمیل پروژه های 
نیمه تمام خواســت و برنامه دولت مردمی است و بخش 

خصوصی اطمینان داشــته باشــد که برای ورود به این 
میدان از حمایت دولت برخوردار خواهد بود و باید موانع 
ورود و سرمایه گذاری بخش خصوصی در پروژه های نیمه 

تمام، زودبازده و سودآور شناسایی و برطرف شود.
رئیســی تصریــح کرد: رشــد اقتصاد کشــور منوط به 
ســرمایه گذاری شــرکت های بزرگ دولتــی، نهادها و 
ســتادهای عمومــی غیردولتی، ســرمایه گذاران بخش 
خصوصی و ســرمایه گذاری خارجی اســت کــه البته 
ســرمایه گذاری بخش خصوصی در ایــن حوزه می تواند 

مهمترین نقش و بیشترین اثرگذاری را داشته باشد.
در ایــن جلســه اعضای هیأت رئیســه اتــاق بازرگانی 
صنایع، معادن و کشــاورزی کشور، آمادگی خود را برای 
همکاری با دولــت در ابعاد و عرصه های مختلف اعلام و 
از سیاست ها و برنامه های مهم دولت در زمینه اصلاحات 
اقتصادی حمایت کردند و اصلاحات را راهکاری مناسب 

و در جهت مصلحت جامعه و کشور دانستند.
اعضای هیأت رئیســه اتاق ایران همچنیــن با تاکید بر 
همگامی و همراهی اتاق بازرگانی در شــکل دهی آینده 
اقتصاد کشــور تصریح کردند که برای مشارکت در اتمام 
طرح های نیمه تمام و ایجاد حداقل یک میلیون فرصت 
شــغلی آمادگی دارند.حاضران در این نشست همچنین 
دیدگاه هــا و انتقادات خود را از صــدور بخش نامه های 
متعدد بانک مرکزی و گمرک در حوزه صادرات و مقررات 
زائد فراروی بخش خصوصــی در حوزه بازرگانی مطرح 

کردند.

رئیس سازمان عقیدتی سیاسی ارتش:

طرح مصباح، موثرترین راه مقابله 
با تهاجم فرهنگی دشمن در ارتش

حجت الاسلام والمسلمین محمدحسنی گفت: باید دشمن را تحت تاثیر 
اعمال خود قرار دهیم و با تربیت نیروی انسانی شایسته، کاربلد و در تراز 

ارتش توطئه های خباثت آمیز دشمنان را خنثی کنیم.
حجت الاسلام والمسلمین عباس محمدحسنی، رئیس سازمان عقیدتی 
سیاسی ارتش در دومین جشنواره طرح های فرهنگی مصباح که با حضور 
فرماندهان و رؤسای عقیدتی سیاسی یگان های نیروی زمینی ارتش در 
تهران و به صورت دورســخنی در سراسر یگان های نیروی زمینی ارتش 
برگزار شــد، با بیان این که تربیت و ارزشمندسازی نیرو ها در ارتش باید 
در اولویــت قرار بگیرد، گفت: در نظام مقدس جمهوری اســلامی ایران، 
ارزش های کشــور مبتنی بر ارزش های اسلام و قرآن است و آن نیرویی 
ارزشمند است که تربیت و آموزش هایش مبتنی بر آموزه های اسلامی و 
قرآنی باشد.رئیس سازمان عقیدتی سیاسی ارتش افزود: این طرح ها مانند 
نسخه پزشک اســت و باید به صورت دقیق و کامل به دستورالعمل های 
آن ها عمل کنیم.حجت الاســلام محمدحسنی تصریح کرد: باید دشمن 
را تحت تاثیر اعمال خود قرار دهیم و با تربیت نیروی انســانی شایسته، 
کاربلد و در تراز ارتش که بالاترین سرمایه محسوب می شود، توطئه های 
خبیثانه دشمنان را خنثی کنیم.وی با بیان این که اجرای دقیق طرح های 
فرهنگی مصباح موثرترین راه مقابله با تهاجم فرهنگی دشمن در ارتش 
اســت، خاطر نشــان کرد: اســتمرار در این طرح ها موجب می شود تا 
هرچه ســریبع تر به نقطه مطلوب برسیم و نکته دیگر این است که همه 
جنبه هــای این طرح ها باید مورد توجه قــرار بگیرند تا به نقطه مطلوب 
برســیم چرا که این مسائل در جهت پیشرفت و آگاهی هرچه بیش تر ما 
از شرایط و مسائل روز جامعه است.رئیس سازمان عقیدتی سیاسی ارتش 
راهبرد فعلی دشمن برای ضربه به نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران را 
ضربه ضد فرهنگی دانست و بیان کرد: دشمن در جنگ نظامی نتوانسته 
اســت کاری از پیش ببرد و به همین خاطر به دنبال ضربه از طریق نفوذ 
فرهنگی در جامعه است که خوشبختانه نتوانسته تأثیر خاصی در جامعه 
هدف خود بگذارد، پس می توانیم با اجرای دقیق طرح های مصباح، همین 

توطئه های دشمن را نیز در نطفه خفه کنیم.

نمایندگان مجلس در نامه به رهبر انقلاب: 

با همراهی دولت برای رفع مشکلات اقتصادی
 تلاش می کنیم

جمعــی از نمایندگان مجلس در نامه ای به رهبر معظم انقلاب از بیانات 
ایشان در دیدار نمایندگان تقدیر کرده و تاکید کردند: با همراهی دولت 

برای رفع مشکلات اقتصادی تلاش می کنیم.
نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در نامه ای به رهبر معظم انقلاب از 

بیانات ایشان در آغاز سال سوم مجلس تقدیر کردند.
متن نامه بدین شرح است: سخنان رهگشای حضرتعالی در دیدار سالانه 
با نمایندگان منشــور مجلس انقلابی و همچنین چارچوب عملی برای 

اقدامات مجلس در نیمه دوم عمر خود است.
مجلس را مسئول و متولی نقد درونی در ابعاد ملی می دانیم و با تقویت 
بعد نظارت چشــمان تیزبین ملت در رصد وضعیت کشور به ویژه بخش 
های دولتی خواهیم بود و نقاط قوت و آسیب پذیری ها را با دقت زیرنظر 
می گیریم.محبت حضرتعالی در بیان این نکته که تعبیر مجلس انقلابی 
تعبیر حقیقی خود را قدر می شناســیم و تــلاش خواهیم کرد تا عمل 
فردی یکایک ما و همچنین برون داد جمعی مجلس، انقلابی بماند چرا 

که می دانیم انقلابی ماندن مهم تر از انقلابی بودن است.
مسئولیت تمامی قوانین و مصوبات مجلس را برعهده می گیریم و با هیچ 

طرح و لایحه ای برخوردی خلاف منافع و مصالح ملت نخواهیم کرد.
با همراهی دولت با اصلاح اساســی ساختار بودجه در سال های 14٠2 و 
14٠3 برای رفع ام الخبائث مشــکلات اقتصادی کشور که همان کسری 
بودجه اســت و مسیر اصلاح و جراحی اساسی در معیشت مردم را تنگ 

کرده است، تلاش می کنیم.

سیاسی

خبر

   
رئیس مجلس گفت: مــا تصویب قطعنامه 
علیــه ایران در شــورای حــکام آژانس را 
اقدامــی خصمانه و غیرســازنده می دانیم 
که به معنای تاثیرپذیری مســتقیم آژانس 

هسته ای از محافل صهیونیستی است.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای 
اسلامی در ابتدای جلسه علنی روز گذشته 
قوه مقننه ، گفت: در ابتدا درگذشت جمعی 
از هموطنــان را در ســانحۀ تلــخ و ناگوار 
خروج قطار مسافربری مسیر مشهد به یزد 
از ریل، به ملت شریف ایران و خانواده های 
محتــرم بازماندگان تســلیت می گویم و از 
خداوند متعال برای درگذشتگان، رحمت و 
مغفرت و برای مصدومین و مجروحین این 

حادثه، شفای عاجل مسئلت دارم.
وی افزود: ضروری است، کمیسیون عمران 
با بررســی دقیق علل و عوامل وقوع حادثه 
و قصــور احتمالــی، گزارش بررســی های 
کارشناســی خود را در ســریع ترین زمان 

ممکن به نمایندگان ملت ارائه کند.
رئیس مجلس در ادامه یادآور شد: همچنین 
وظیفــه خود می دانم تشــکر وافر و عمیق 
خود و نمایندگان محترم مجلس شــورای 
اســلامی را از برگزاری دیــدار حضوری و 
صمیمانه با رهبر معظم انقلاب و نظر لطف 
و رهنمودهای حکیمانه ایشان اعلام کنم و 
مجددا تصریــح می کنم که این حمایت ها، 
نه تنها ســبب نادیده گرفتن نقاط ضعف و 
اشکالاتمان نمی شــود، بلکه باور داریم که 
بــار مســئولیت مان را در خدمت به مردم 
ســنگین تر و عزم مان را برای تلاش بیشتر 

راسخ تر می کند.

 عنوان مجلس انقلابی »سرمایه بزرگ   
مسئولیت آور« برای مجلس یازدهم است 

قالیباف همچنین اظهار کرد: تاکید مجدد 
رهبــر معظم انقــلاب بر عنــوان مجلس 
انقلابی، »سرمایه بزرگ مسئولیت آور« برای 
مجلس یازدهم است و تبیین اصول انقلابی 
ماندن مجلس توســط ایشــان، »منشــور 
مجلس انقلابی« محســوب می شود. رهبر 
حکیم انقلاب در میانه جنگ های شناختی، 
کــه هدفش ناکارآمد نشــان دادن مجلس 

یازدهم بعنــوان یکــی از ارکان مدیریتی 
کشور است، با اشــاره به اقدامات ارزشمند 
اخیر، مدال افتخار "مجلس انقلابی بودن" را 
به این مجلس اعطا  فرمودند که سرمایه ای 
گران سنگ برای خدمت بهتر به مردم است.

وی در ادامــه با بیان اینکــه رهبر معظم 
انقلاب پس از تثبیت این عنوان، در منشور 
مجلــس انقلابی، اصول حاکم بــر رفتار و 
انقلابی  برای  نماینــدگان  عملکرد مجلس 
ماندن را تبیین و نقشــه راه دو سال پیش 
روی این مجلس را ترســیم کردند، گفت: 
ما نمایندگان مجلس یازدهم، شُــکر نعمت 
این منشــور راه گشــا را عمل به اصول آن 
می دانیم و متعهد هستیم که تمام سعی و  
تلاش فردی و جمعی خود را برای پایبندی 
بــه این اصول و اجرایی کردن توصیه ها، به 

کار ببندیم.
رئیس قوه مقننه تصریح کرد: از همه مردم 
خصوصا جوانان مومن و انقلابی می خواهیم 
منشــور مجلس انقلابی را شــاخص اصلی 
برای سنجش عملکرد مجلس و نمایندگان 
خــود قرار داده و بــا تذکرها و مطالبه های 
دلسوزانه و کارشناســانه به ما کمک کنند 
تا در ریل تعیین شــده در این منشور باقی 
بمانیم و در حوزه اختیارات و ظرفیت های 

مجلس به مردم بیش از پیش خدمت کنیم.
قالیبــاف در ادامه بیان کرد: همچنین لازم 
اســت به بیانات حکیمانه رهبر انقلاب در 
امام خمینی)ره(  رحلت حضرت  ســالگرد 
اشــاره کنم. سنت هر ســاله رهبر معظم 
انقلاب این بوده اســت کــه مکتب و خط 
امام را از زوایای مختلف برای مردم به ویژه 
جوانانی که امام را ندیده اند، تشــریح کنند 
تا هم از ضرورت روزافزون شــناخت دقیق 
ابعاد شــخصیتی امام راحل غفلت نشود و 
هم سدی در برابر تحریف و تخریب مکتب 
امام ایجاد شود. معنویت، عقلانیت و عدالت 
ســه ضلع اصلی این مکتب بــوده که امام 
راحل با شناخت درســت اسلام و آشنایی 
نزدیک بــا مردم، آن را پایه حرکت انقلابی 

خود قرار دادند.
وی افــزود: امروز ملت ما با اقتدار به الگوی 
امام بزرگوار، قیام لِلهّ را که از پانزدهم خرداد 
1342 آغاز کرده و بــرای تحققش هزینه 
داده اســت، در پرتوی راهنمایی های رهبر 

معظم انقلاب ادامه خواهد داد؛ ان شاءالله.
رئیس مجلس یادآور شد: در همین راستا، 
وظیفــه حتمــی دیگر کــه به خصوص در 
مجلــس فرصت و زمینــه پرداختن به آن 
فراهم اســت، جلوگیری از بن بســت نمایی 

نســبت به اوضاع کشــور اســت که منجر 
به یأس مردم خواهد شــد. مــا در مکتب 
خمینــی عظیم آموخته ایم کــه تنها یأس 
مشــروع و مطلوب، مأیوس شدن از کمک 
ابرقدرت هاســت؛ باید روی پــای خودمان 
بایســتیم تا به بن بست نرســیم. برای این 
کار، به هویت خودمــان و ایمان این مردمِ 

رشید، تکیه داریم.

اقدام آژانس به سود مذاکرات جاری   
دیپلماتیک نخواهد بود

رئیس مجلس خاطر نشان کرد: ما تصویب 
قطعنامه علیه ایران در شورای حکام آژانس 
را اقدامی خصمانه و غیرســازنده می دانیم 
که به معنای تاثیرپذیری مســتقیم آژانس 
هســته ای از محافل صهیونیســتی است. 
بســیار ســازنده،  اقدام همکاری های  این 
داوطلبانه و ســخاوتمندانه ایران با آژانس 
را نادیده گرفته و مســیری را گشوده است 
که تداوم آن حتما به سود مذاکرات جاری 
دیپلماتیک نخواهد بود؛ این اقدامات نشان  
می دهد کــه طرف مقابل، در رســیدن به 
توافق خوبی که تحریم ها علیه ملت ایران 

رفع شود، جدی نیست.

قالیباف همچنین اظهار کــرد: ما قاطعانه 
از اقدامــات فنی و حقوقی اخیر ســازمان 
انرژی اتمی در پاســخ به قطعنامه ظالمانه 
اخیر و رفتار غیرسازنده کشورهای بانی آن، 
حمایت کرده و ضمن استقبال از رای منفی 
دو  کشور روســیه و چین به این قطعنامه، 
تاکیــد می کنیــم تمرکز بر خنثی ســازی 
تحریم و ایجاد رونــق اقتصادی با تکیه بر 
توان داخلی به گونه ای که منجر به گشایش 
در زندگی و شــرایط معیشتی مردم بشود، 
مهم ترین و قوی ترین پاســخی اســت که 
می توانــد و باید به دشــمنان و بدخواهان 

ملت سرافراز ایران داده شود.
رئیس مجلــس در ادامه از هیات رئیســه 
اجلاسیه دوم مجلس یازدهم تقدیر و تشکر 
کرد و گفــت: از زحمات برادران عزیز خود 
آقایان محسن پیرهادی، روح الله متفکرآزاد 
و مجتبی یوســفی که ســال گذشــته در 
خدمتشــان بودیم تشــکر می کنم و عرض 
خداقوت دارم. همچنین عرض خیرمقدم به 
آقایان احمد امیرآبادی فراهانی، محمدرضا 
دشتی اردکانی و احمد نادری که در هیات 
رئیســه برای سال سوم حضور پیدا کردند، 

دارم.
قالیباف در ادامه گفــت: در این ایام مطلع 
آقای ســیدمحمود دعایی  شــدیم جناب 
نماینــده محتــرم شــریف تهــران، ری، 
شمیرانات، اسلامشهر و پردیس به رحمت 
ایزدی پیوســتند.این مصیبــت وارده را به 
خانواده داغدار و معزز ایشــان و همچنین 
مردم شریف حوزه انتخابیه و همه دوستان، 
عزیزان و فرهنگ دوستان تسلیت می گویم، 
انصافا جنــاب آقای دعایــی از چهره های 
بااخــلاص و انقلابــی بودنــد و از پیش از 
انقــلاب تا پایان حیات امــام، در کنار امام 
)ره( بــود و پس از آن نیز کنار مقام معظم 
رهبــری چهره شــناخته شــده انقلابی و 

فرهنگی ما بودند.
نماینده تهران در مجلــس در پایان اظهار 
کرد:همچنیــن مطلع شــدیم جناب آقای 
رنجبــر نماینــده محتــرم مردم شــریف 
صومعه ســرا در دوره های اول، دوم، ســوم 
و ششــم به رحمت ایزدی پیوســتند، این 
مصیبت را به خانواده داغدار ایشان و مردم 

شریف صومعه سرا تسلیت و تعزیت داریم.

واکنش قالیباف به قطعنامه ضد ایرانی شورای حکام؛

قطعنامه شورای حکام، خصمانه و غیرسازنده بود

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ۱۳ آیین نامه تعیین 
تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ۱۳ آیین نامه تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی 

آرای صــادره هیات حــل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اســناد و املاک 
شهرســتان دورود به شرح ذیل رسیدگی و تأیید و انشاء گردید. مراتب در اجرای ماده ۳ 
قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز جهت اطلاع مالکین و ســایر صاحبان حقوق در روزنامه کثیرالانتشار و محلی آگهی 
انتشار و علاوه بر آن در روستاها الصاق تا چنانچه اشخاص نسبت به مورد تقاضا اعتراض 
دارند از تاریخ نشر اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق به مدت دو ماه اعتراض خود 
را کتبا به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود تسلیم دارند و برابر مقررات معترض 
مکلف اســت ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست 
به مراجع قضایی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم دادخواســت تحویل ثبت اســناد نماید و 
ادامه عملیات ثبتی موکول به ارائه حکم نهایی می باشد در غیر اینصورت متقاضی با ارائه 
گواهی عدم تقدیم دادخواست و پس از انقضای مدت مذکور و یا عدم وصول اعتراض سند 
مالکیت مورد تقاضا براســاس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شد در هر حال سند 

مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع قضایی نخواهد بود.
پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۲۵۰۰۵۰۰۰۲۳۶ و رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۲۵۰۰۵۰۰۰۲۱۳ 
مورخه 14٠1/٠3/٠٥ به تقاضای آقای ســعید جمالی فرزند مرادعلی نسبت به ششدانگ 
یک باب ســاختمان به مساحت 9٠/11 متر مربع مفروز و مجزا شده از پلاک ۱ فرعی از 

۱۱۸ اصلی واقع در بخش ۴ شهرستان دورود.
خروجی از مالکیت: حسن شاملو و اصغر لک فرزندان حسین

انتشار نوبت اول: ٠3/23/14٠1
انتشار نوبت دوم: ٠8/٠4/14٠1

مصطفی امان اله بهاروندی 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود -م الف ۱۰2

ارتش  دریایــی  نیــروی  فرمانده 
گفت: سازمان ملل متحد در سند 
معتبری که اخیرا منتشــر شــده 
دریایی  نیــروی  مقتدرانه  حضور 
ایران در  ارتش جمهوری اسلامی 
برقراری  برای  بین المللی  آب های 

امنیت را تمجید کرده است.
امیر دریادار شهرام ایرانی فرمانده 
نیــروی دریایی ارتــش در آیین 
اســتقبال از هشــتاد و یکمیــن 
ناوگــروه اعزامــی این نیــرو به 
بین المللی که در منطقه  آب های 
یکم امامت برگزار شد، تلاش های 
کارکنــان اعزامی بــه ماموریت و 
صبر و استقامت خانواده های آنان 
را ســتود و گفت: اقتــدار آفرینی 
نیروهای ارتش و خانواده های آنان 

مورد توجه جامعه جهانی است.
ارتش  دریایــی  نیــروی  فرمانده 

افزود: با وجود همه فشارهایی که 
علیه  اسلامی،  دشمنان جمهوری 
به وجود آورده اند  میهن عزیزمان 
نیــروی دریایی راهبــردی ارتش 
توانسته اســت با تجهیزات به روز 
در صحنــه دریاها حضور داشــته 

باشد.
امیــر ایرانــی ادامــه داد: در این 
حضور مقتدرانه، هر شــناوری که 
در وضعیت اضطــرار قرار گیرد و 
درخواســت کمک کنــد، نیروی 
دریایی راهبــردی به عنوان اولین 
نیــروی عمل کننــده در صحنه 
حاضر شده و برای ایجاد ایمنی و 

امنیت، عملیات می کند.
عملیاتــی  قــدرت  گفــت:  وی 
یگان های نیروی دریایی راهبردی 
ارتش در آب هــای بین المللی به 
گونه ای است که در یک عملیات 

خنثی سازی دزدی دریایی، تلاش 
بر این اســت تــا امنیت به نحوی 
برقرار شود که به هیچ کس آسیبی 

وارد نشود.
فرمانده نیــروی دریایی راهبردی 
ارتش با اشاره به سند معتبری که 
اخیراً توسط ســازمان ملل متحد 
منتشر شده اســت، تصریح کرد: 
در بخشــی از این سند، به حضور 
مقتدرانــه نیــروی دریایی ارتش 
جمهوری اسلامی ایران در دریاها 
در راســتای برقراری امنیت اشاره 
شده و از کمک و همکاری حیاتی 
ارائه شده برای کمک به کشتی ها 
و اقداماتــی نظیــر تاکتیک های 
پیشــگیرانه و ضد دزدی دریایی 
که منجر به کاهش تعداد حملات 
دزدان دریایی گشته تقدیر و تشکر 

شده است.
امیــر دریادار ایرانــی تاکید کرد: 
حضور مــا در آب های بین المللی، 
حضوری مقتدرانه اســت و اجازه 
نخواهیم داد در محــدوده ای که 
ما حضــور داریــم کاری خارج از 
قوانیــن امنیتی رخ دهد و در غیر 
این صورت، قطعاً با بر هم زنندگان 
امنیــت برخورد جــدی خواهیم 

داشت.

نایــب رئیس کمیســیون امور 
داخلی کشــور و شوراها مجلس 
گفت: تا گرگ ها و ســلطان های 
شکر، مرغ، روغن و فولاد و غیره 
مجازات نشوند؛ مبارزه با فساد، 
اختــلاس و گرانــی در جایگاه 

حرف باقی می ماند.
محمدرضا صباغیــان بافقی در 
نشســت علنی مجلس ،در نطق 
خود ضمن تسلیت به بازماندگان 
و خانــواده هــا حادثــه قطار 
امیدوارم  یزد،گفت:  به  مشــهد 
ضمن  مربوطــه  دســتگاه های 
به آســیب دیدگان،  رســیدگی 
هرچه ســریعتر علل این حادثه 
را دقیق مشــخص کــرده و با 
متخلفان برخورد کنند، مصببان 
نتیجــه کوتاهــی و قصور خود 
را ببیننــد تــا درس عبــرت و 
بازدارنده ای برای دیگران باشد.

نماینــده مردم مهریــز و بافق 
و بهابــاد و خاتــم و ابرکوه در 
این  بیــان  با  یازدهم  مجلــس 
وضعیت  روز  هر  متاســفانه  که 
اقتصادی و مشکلات مردم بدتر 
می شود،تاکید کرد: آقای رئیس 
جمهور؛ همه می دانیم که طرح 
شما خوب است و نیت شما خیر 
اســت، ولی گرگ هایی در بین 
دســتگاه های دولتی و دستگاه 

هــای نظارتی نفوذ کــرده اند 
مردم هستند.  دریدن  ودر حال 
دســتگاه های مســئول و ناظر 
چشــم خود را مــی بندند؛ این 
گرگ هــا و این ســلطان های 
شکر،مرغ ،روغن و فولاد و غیره 
تا اعدام و مجازات نشوند؛ مبارزه 
با فســاد و اختلاس و گرانی در 

جایگاه حرف باقی می ماند.
وی ادامه داد:آقای رئیسی؛ باید 
مردم در این شــرایط ســخت 
اقتصادی ،هــر روز یکی از این 
در  و  دار  بــالای  را  ســلاطین 
جایــگاه مجــازات ببینند، نه با 
توصیه و ســفارش .این وعده ها 
را دولت های قبــل هم دادند، 
برنامه های خوب شما را دولت 
های قبــل هم دادنــد؛ ولی به 

جایی نرسید.
نماینده مــردم در مجلس  این 
یازدهــم با اشــاره بــه موضوع 
تعــارض منافــع در دســتگاه 
ها،خاطرنشان کرد: مشکل اصلی 
،مشــکل نظارت است.مشــکل 
نظارت هم تعارض منافع اســت 
؛ که متاسفانه در همه جا وجود 
دارد. تعــارض منافع متروپل را 
خراب می کنــد، تعارض منافع 
است که پلاسکو را خراب کرده 
اســت، تعارض منافع است که 
جوجه ها را برای کشتار به چاله 
ها می ریزند؛ ســاخت برج ها و 
تراکم فروشــی ها همه حاصل 
تعارض منافع اســت؛ متاسفانه 

خبری از مبارزه نیست.

فرمانده نیروی دریایی ارتش مطرح کرد؛

اذعان سازمان ملل متحدبه اقتدار نیروی دریایی ارتش
نایب رئیس کمیسیون امور داخلی کشور:

گرگ هایی بین دستگاه های دولتی و نظارتی نفوذ کرده اند

رئیسی در دیدار هیأت رئیسه اتاق ایران:

باید به بخش خصوصی میدان داد

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ۱۳ آیین نامه تعیین 
تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آرای صــادره هیات حــل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اســناد و املاک 
شهرســتان دورود به شرح ذیل رسیدگی و تأیید و انشاء گردید. مراتب در اجرای ماده ۳ 
قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز جهت اطلاع مالکین و ســایر صاحبان حقوق در روزنامه کثیرالانتشار و محلی آگهی 
انتشار و علاوه بر آن در روستاها الصاق تا چنانچه اشخاص نسبت به مورد تقاضا اعتراض 
دارند از تاریخ نشر اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق به مدت دو ماه اعتراض خود 
را کتبا به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود تسلیم دارند و برابر مقررات معترض 
مکلف اســت ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست 
به مراجع قضایی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم دادخواســت تحویل ثبت اســناد نماید و 
ادامه عملیات ثبتی موکول به ارائه حکم نهایی می باشد در غیر اینصورت متقاضی با ارائه 
گواهی عدم تقدیم دادخواست و پس از انقضای مدت مذکور و یا عدم وصول اعتراض سند 
مالکیت مورد تقاضا براســاس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شد در هر حال سند 

مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع قضایی نخواهد بود.
پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۲۵۰۰۵۰۰۰۱۱۵ و رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۲۵۰۰۵۰۰۰۲۱۶ 
مورخه 14٠1/٠3/٠٥ به تقاضای خانم ملوک بیننده فرزند بینا نســبت به ششدانگ یک 
باب ســاختمان به مساحت 91/3٠ متر مربع مفروز و مجزا شده از پلاک ۱۱۶ اصلی واقع 

در بخش ۴ شهرستان دورود.
خروجی از مالکیت: جواد و صادق خدائی

انتشار نوبت اول: ٠3/23/14٠1
انتشار نوبت دوم: ٠8/٠4/14٠1

مصطفی امان اله بهاروندی 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود 

م الف ۱۰۴
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خلخال  مــردم  نماینــده 
واکنــش  در  مجلــس  در 
بــه اظهــارات غیرمنطقی 
ســخنگوی دولــت گفت: 
هیچ نماینده ای در مجلس 
با گرانی ها موافق نیســت 
و دولــت هر چه ســریعتر 
قیمــت کالاهــا را کنترل 
کند.ســید غنــی نظــری 
خانقــاه در تذکری خطاب 
به وزیــر آموزش و پرورش 
گفت: رتبــه بندی معلمان 
تصویب شده و باید هر چه 
صدور  به  نســبت  سریعتر 
لازم  اقدامات  آنهــا  احکام 
را انجــام دهیــم، در غیر 
نمایندگان  اگر  صورت  این 
تنها ناظر باشــند، معلمان 
از آنهــا ناراحــت خواهند 
شــد.نماینده مردم خلخال 

و کوثــر در مجلس یازدهم 
برنامه  سازمان  کرد:  تاکید 
و بودجه نیز مکلف اســت 
چه  هر  قانــون  براســاس 
تامین  به  نســبت  سریعتر 

معلمان  بندی  رتبه  بودجه 
اقدام و مشکل را حل کند.

وی در بخــش دیگــری از 
ســخنان خود ضمن انتقاد 
بــه اظهــارات غیرمنطقی 

ســخنگوی دولــت بیــان 
اظهــارات  در  وی  کــرد: 
اخیر خــود گرانی ها را به 
گردن مجلــس انداخته در 
نماینده  صورتی که هیــچ 

ای در مجلــس با گرانی ها 
موافق نیست و ما نسبت به 
افزایــش قیمت ها و گرانی 
هســتیم.نظری  حســاس 
خانقاه تاکید کرد: ما نسبت 
به تامین کالاهای اساســی 
گرفتاری  و  مــردم  بــرای 
های آنها حســاس بوده و 
با مــردم همدردیــم و به 
دنبال کاهــش قیمت ها و 
کنترل دولت بر روی قیمت 
کالاها هستیم.وی در تذکر 
بانک ها  دیگری خطاب به 
گفت: بانــک ها در اعطای 
وام به کشاورزان و دامداران 
اقدامات لازم را انجام داده 
و نسبت به دریافت ضمانت 
ایرادات غیرقانونی  نامه ها، 

نگیرد.

ا قتصادی

خودرو بدون قرعه کشی 
فروخته  می شوند

وزارت  ســخنگوی 
گفــت:  صمــت 
داریــم  آمادگــی 
برخی از خودرو ها 
از جمله شــاهین، 
اس،  کوییــک 
کوییک آر، ســاینا 
اس و ســاینا را از 
بدون  خــرداد   ۲۵
قرعه کشــی و با سامانه یکپارچه بفروشــیم. امید قالیباف اظهار 
کرد: وزارت صمت برای سیاســت گذاری درست در بازار خودرو 
نیازمند بســتری بود که در آنجا تمام عرضه و تقاضا تجمیع شود. 
در همین راســتا بحث ایجاد ســامانه یکپارچه تخصیص خودرو 
مطرح شــد که البته هم ناشی از گلایه های مردم از وضعیت قرعه 
کشی ها بود و هم مراجع قانونی مثل دادستانی، ریاست جمهوری 
و نهادهای امنیتی خواســتار افزایش نظارت وزارت صمت بر قرعه 
کشی بودند.ســخنگوی وزارت صمت افزود: اگر قرار است بر بازار 
خودرو مسلط شویم و تمام عرضه کنندگان خودرو حضور داشته 
باشند، طبیعی است که عرضه خارج از سامانه یکپارچه نمی تواند 
موضوعیت داشته باشد و به بازار لطمه میزند. از همین جهت طبق 
مصوبه سران قوا که اختیار تنظیم بازار را به وزارت صمت داده بود 
وزارتخانه با عرضه خودرو در بورس مخالفت کرد. البته در ماه های 

قبل به اطلاع بورس رسیده بود اما اجرا به دقیقه ۹۰ رسید.

یارانه خرداد قابل برداشت شد
مبالــغ یارانه مرحله ۱۳۶ مربوط به خــرداد ماه ۱۴۰۱ که در ماه 
گذشــته و همزمان با مرحله ۱۳۵ به حســاب یارانه بگیران واریز 
شده بود قابل برداشت شد.سرپرستانی که نسبت به دهک بندی و 
قطع یارانه خود در اردیبهشت ۱۴۰۱ درخواست بازبینی داده اند، 
همچنــان جهت پیگیری و نتیجه به ســامانه وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی مراجعه کنند.ســازمان هدفمندســازی یارانه ها در 
اردیبهشــت ۱۴۰۱ و همزمان با مرحله ۱۳۵، مبالغ مرحله ۱۳۶ 
مربوط به خرداد ۱۴۰۱ را به حســاب سرپرستان خانوارهایی که 
مشمول یارانه بودند واریز و امکان برداشت مبالغ واریزی را منوط 
به رســیدن زمان مقرر و طی اطلاعیه ای بعدی اعلام کرد.مرحله 
۱۳۶ نیز مانند اردیبهشت ماه و براساس دهک بندی وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی، برای سرپرستان خانوارهای دهک اول تا سوم 
۴۰۰ هزار تومان و بــرای دهک های چهارم تا نهم به ازای هر نفر، 

۳۰۰ هزار تومان است

وزیر راه:
خادم حجاج هستیم

وزیر راه و شهرسازی در مراسم بدرقه اولین گروه زائران حج گفت: 
ما خادم حجاج هستیم و امیدواریم وظیفه خادمی خود را به خوبی 
انجام دهیم.رســتم قاسمی در مراســم بدرقه ادبیات گروه حجاج 
اعزامی به ســرزمین وحی در ترمینال سلام فرودگاه امام خمینی 
اظهار کرد: بعد از اینکه ســهمیه ایران در حج امســال مشخص 
شــد و محدودیت هایی که داشــتیم از جمله اینکه فقط ایران ایر 
می تواند اقدام به برگزاری پروازهای حج کند، جلســات متعددی 
در وزارت راه با حضور مســئولان ســازمان هواپیمایی، ایران ایر، 
شرکت فرودگاه ها و فرودگاه امام خمینی برگزار کردیم.وی افزود: 
۱۷ فــرودگاه به همراه فرودگاه حضرت امام عنایت پروازهای حج 
تمتع امســال را بر عهده دارند.وزیر راه و شهرسازی یادآور شد: ما 
خادم حجاج بیت الله الحرام هســتیم و امیدواریم وظیفه خادمی 
خود را به خوبی انجام دهیم اما اگر کســری یا مشکلاتی هستم از 
حاجیان عذرخواهی می کنم.وی خاطرنشان کرد: موظفیم که این 
سفر را چه به لحاظ ایمنی و چه تردد و ساعت های پروازهای حج 
برنامه ها ریزی مناســب کنیم.وزیر راه با بیان اینکه عملیات حج 
دست اندرکاران و دســتگاه های متعددی دارد، از زائران خواستار 

دعای خیر برای ایرانیان شد.

معاون وزیر راه:
عربستان ویزای حجاج را 

به موقع صادر نکرد
معــاون وزیر راه گفت: عربســتان در صدور به موقع ویزای حجاج 
مشــکلاتی ایجاد کرد و این مســائل همچنان ادامه دارد.کاپیتان 
محمد محمدی بخش در مراسم بدرقه اولین زائران بیت الله الحرام 
تمتع امســال که دیروز در فرودگاه امام خمینی )ره( برگزار شد، 
اظهار کرد: پروازهای حج با تمام محدودیت ها آغاز شــده و دو ماه 
اســت که دســتگاه های مختلف مقدمات آن را فراهم کرده اند تا 
یک حج تمام ایرانی داشــته باشیم.وی افزود: محدودیت هایی که 
از ســوی عربستان اعمال و قرار شد تنها ایران ایر پروازهای حج را 
انجام دهد، مشــکلاتی برای ما انجام کرده ضمن اینکه قرار است 
از ۱۷ فــرودگاه به علاوه فرودگاه امــام )ره( پروازهای حج انجام 
شود.رئیس ســازمان هواپیمایی کشوری یادآور شد: ما با آمادگی 
کامل هواپیماها و انجــام چک پرنده ها مهیای برگزاری پروازهای 
حج هســتیم. همچنین ترمینال های حجاج ۱۷ فرودگاه مجری 
پروازهای حج جداسازی شــده اند.وی با تأکید بر اینکه عربستان 
مشــکلاتی برای ما ایجاد کرده و ویزاها را به موقع صادر نکرده و 
هنوز هم این موضوع ادامه دارد، گفت: با حداکثر ایمنی ممکن این 
مأموریــت را انجام خواهیم داد. ایران ایر پروازهای متعددی برگزار 
می کند و خود را با برنامه های سازمان حج و زیارت تطبیق داده ایم.

 خودرو را دونرخی کردیم
حسن کریمی سنجری، کارشناس صنعت خودرو گفت: واردات یک 
ابزار تنظیم گری اســت و در اختیار دولت است. وجود این بحث در 
مجلس شــورای اسلامی، شــورای نگهبان و فراتر از آن در مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام همواره ابهام آمیز اســت که چرا باید تمام 
نهادهای سیاسی کشور درگیر موضوعی شوند که به فضای اجرایی 
کشور مربوط می شود و در نهایت به مصوبه ضعیفی برسیم و دوباره 
دولــت مصوبه واردات را در هیات دولت بگذراند، مصوبه ای که هیچ 
ربطــی به مصوبه ای که در مجلس تصویب شــده، ندارد و دولت به 
این نتیجه رسیده است که برای این که بتواند بازار خودرو را به یک 
توازن درست برســاند، طبیعتا باید از واردات خودرو کمک بگیرد.

وی افزود: در ســال ۱۳۹۶ حدود یک میلیون و ۵۰۰ هزار دستگاه 
خودرو در بازار ایران شــماره و جذب بازار شــده است و در طول ۴ 
سال گذشته نیز همواره سیاست گذار خودرویی اصرار کرده است که 
خودروســازها سالانه یک میلیون و ۲۰۰ هزار دستگاه خودرو تولید 
کنند.این کارشناس صنعت خودرو تصریح کرد: به زعم سیاست گذار 
خودرویی کشــور این یک میلیون و ۲۰۰ هزار دستگاه خودرو اگر 
ســالانه تولید می شد، می توانســت توازنی را در بازار خودرو ایجاد 
کند، اما ما شاهد بودیم که همواره خودروسازها نتوانسته اند با تمام 
ظرفیت خود در بهترین حالت بیشــتر از ۹۰۰ هزار دستگاه خودرو 
تولید کنند.کریمی ســنجری عنوان کرد: اگر بپذیریم یک میلیون 
و ۲۰۰ هزار دســتگاه عدد متوازنی بوده که براساس مطالعات بازار 
استخراج شده است، طبیعتا ما در هر سال ۳۰۰ هزار اختلاف تولید 
و نیاز بازار داشته ایم و در چنین شرایطی وظیفه تنظیم گری دولت 
ایجــاب می کند که کمبود تولید را از طریق واردات تامین کند.این 
کارشــناس صنعت خودرو افزود: این اتفاق هیچ گاه نیفتاد و تقاضا 
در بازار خودرو هر ســال ســرریز شد به ســال بعد و به شکل یک 
فشــار مضاعف تقاضایی بر روی خودروسازها سوار شده است. این 
اشــتباهی بوده که سیاست گذار خودرویی در طول ۴ سال گذشته 
مرتکب شده و حالا به هر دلیل مضیقه ارزی بوده است و یا حمایت 
از خودروسازی، این اشتباه رخ داده است.وی در ادامه گفت: به این 
دلیل که ما نتواسته ایم تقاضا را مدیریت کنیم، قیمت خودرو را دو 
نرخی کرده ایم. قیمت گذاری دستوری را به شرکت های خودروساز 
تکلیف کردیم و از آنجایی که این شــرکت ها مجبور بوده اند خودرو 
خود را به قیمت دســتوری عرضه کنند، طبیعتا ممکن است دچار 
زیان نیز شوند و از آنجا که بازار سطح قیمت خود را از شاخص های 
اقتصــادی مانند تورم و نرخ ارز می گیرد و در آنجا دیگر نمی شــود 
به صورت دســتوری قیمت را تعیین کــرد، طبیعتا قیمت خودرو 
دونرخی و این دو نرخی باعث شــده است فشار مضاعفی به تولید 
وارد شــود.این کارشــناس صنعت خودرو ادامه داد: دولت به دلیل 
تمام سیاســت گذاری های غلطی که مرتکب شده است، با روشی با 
نام قرعه کشــی می خواهد فروش خودرو به نرخ کارخانه را مدیریت 
کند و یک اشــتباه و یک خطای راهبردی در سیاست گذاری برای 
تنظیم گری بازار، این خطاهای متعــدد بعدی را به وجود می آورد.

در صورتی که اگر ما در سال های گذشته سالانه ۳۰۰ هزار دستگاه 
خودرو را وارد می کردیم ، مجبور نبودیم به خودروساز تکلیف کنیم 

تا خودرو را به قیمت دستوری به بازار عرضه کند. 

نماینده مردم خلخال در مجلس:

هیچ نماینده ای در مجلس با گرانی ها موافق نیست

گزارش

گزارش

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ۱۳ آیین نامه تعیین تکلیف وضعیت 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اســناد و املاک شهرســتان 
دورود به شــرح ذیل رســیدگی و تأیید و انشــاء گردید. مراتب در اجرای ماده ۳ قانون تعیین 
تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع 
مالکین و ســایر صاحبان حقوق در روزنامه کثیرالانتشــار و محلی آگهی انتشار و علاوه بر آن در 
روســتاها الصاق تا چنانچه اشخاص نسبت به مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشر اولین آگهی 
و در روســتاها از تاریخ الصاق به مدت دو ماه اعتراض خود را کتبا به اداره ثبت اســناد و املاک 
شهرستان دورود تســلیم دارند و برابر مقررات معترض مکلف است ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به مراجع قضایی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم 
دادخواســت تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات ثبتی موکول به ارائه حکم نهایی می باشد 
در غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواســت و پس از انقضای مدت مذکور و 
یا عدم وصول اعتراض ســند مالکیت مورد تقاضا براساس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد 

شد در هر حال سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع قضایی نخواهد بود.
پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۲۵۰۰۵۰۰۰۲۱۹ و رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۲۵۰۰۵۰۰۰۲۱۹ مورخه 
14٠1/٠3/٠٥ به تقاضای آقای محســن ســتاری فرزند محمد تقی نسبت به ششدانگ یک باب 
ســاختمان به مساحت 2٠٠/13 متر مربع مفروز و مجزا شده از پلاک ۱۱۷ اصلی واقع در بخش 

۴ شهرستان دورود.
خروجی از مالکیت: علی محمد پاپی فرزند محمد تقی

انتشار نوبت اول: ٠3/23/14٠1
انتشار نوبت دوم: ٠8/٠4/14٠1

مصطفی امان اله بهاروندی 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود -م الف ۱۱2

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ۱۳ آیین نامه تعیین تکلیف وضعیت 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اســناد و املاک شهرســتان 
دورود به شــرح ذیل رســیدگی و تأیید و انشــاء گردید. مراتب در اجرای ماده ۳ قانون تعیین 
تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع 
مالکین و ســایر صاحبان حقوق در روزنامه کثیرالانتشــار و محلی آگهی انتشار و علاوه بر آن در 
روســتاها الصاق تا چنانچه اشخاص نسبت به مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشر اولین آگهی 
و در روســتاها از تاریخ الصاق به مدت دو ماه اعتراض خود را کتبا به اداره ثبت اســناد و املاک 
شهرستان دورود تســلیم دارند و برابر مقررات معترض مکلف است ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به مراجع قضایی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم 
دادخواســت تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات ثبتی موکول به ارائه حکم نهایی می باشد 
در غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواســت و پس از انقضای مدت مذکور و 
یا عدم وصول اعتراض ســند مالکیت مورد تقاضا براساس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد 

شد در هر حال سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع قضایی نخواهد بود.
پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۲۵۰۰۵۰۰۰۳۳۰ و رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۲۵۰۰۵۰۰۰۲۵۴ مورخه 
14٠1/٠3/٠8 به تقاضای خانم طلعت خانجانی فرزند حســین نســبت به ششــدانگ یک باب 
ســاختمان به مساحت147/٠٠ متر مربع مفروز و مجزا شده از پلاک ۱ فرعی از ۱۱۸ اصلی واقع 

در بخش ۴ شهرستان دورود.
خروجی از مالکیت: رمضان موسوی فرزند مرید

انتشار نوبت اول: ٠3/23/14٠1
انتشار نوبت دوم: ٠8/٠4/14٠1

مصطفی امان اله بهاروندی 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود -م الف ۱۱۸

افزایش بی رویه قیمت برنج داســتان تکراری یکســال گذشته 
اســت که با ضعف دســتگاه های نظارتی بدون توقف در حال 
اجراست. برخی گرانی این محصول را حاصل افزایش نرخ هزینه 
تولید می دانند، اما عده دیگر افزایش قیمت برنج را عدم نظارت 
دولــت و جولان دلالان در بازار می دانند.هنوز برنج های ســال 
گذشــته در بازار به فروش می رســد و تا زمان عرضه برنج های 
نــو به بازار فرصت باقی اســت. اما با این حال فروشــندگان و 
دلالان این بازار ســاز قیمتی خــود را می زند؛ گویا قصد توقف 
افزایــش قیمت برنج را ندارند.قیمت برنج ایرانی حالا مرز ۱۰۰ 
هزارتومان را شکســته و گزارش های رسیده نشان می دهد در 
شــمال ایران، قطب تولید برنج، برنج طارم درجه یک بیش از 

۱۱۰ هزار تومان قیمت دارد.
از کاهش فروش تا افزایش قیمت برنج  

از سال گذشته تا کنون قیمت انواع برنج تا ۱۰۷ درصد افزایش 
یافته اســت و این روند همچنان ادامه دارد تا جایی که نگرانی 
جهش قیمت این محصول در زمان عرضه برنج نو به بازار بیشتر 

شده است.
بــا افزایش قیمت برنــج در بازار که بیــش از ۸۰ درصد متاثر 
از تورم بــوده، کاهش فروش این محصول بزرگترین مشــکل 
فروشــندگان خُرد برنج می باشــد.در همین رابطه سید رامین 
حســینی فروشــنده برنج در گیلان به اقتصاد ۲۴ می گوید: از 
ابتدای ســال جاری تا کنون فروش برنج بیــش از ۵۰ درصد 

کاهش داشــته اســت.وی گفت: مردم دیگرتــوان خرید برنج 
کیلویی ۱۰۰ با بــالا را ندارند برای همین فروش این محصول 
در استانی که برنج به عنوان قوت اصلی مردم محسوب می شود 
به شــدت کاهش یافته  است.حسینی ادامه داد: از ابتدای سال 
جاری تــا کنون قیمت برنج حدود ۱۵ درصد افزایش داشــت 
که این موضوع وضعیت معیشــت مردم را ســخت کرده است.
این فروشــنده برنج ادامه داد: دلالان در بازار برنج سود زیادی 

کرده اند و متأسفانه فعالیت این سودجویان همچنان ادامه دارد 
و دولت هیچ برنامه بــرای کاهش یا پایان دادن به حضور آنان 

در بازار ندارد.
تولید کافی، اما چرا برنج گران می شود!  

جمیــل علیزاده شــایق، دبیر انجمــن برنج ایــران  گفت: با 
وجود کاهش بارندگی ها، شــالیزار ها بیشتر در معرض تهدید 
خشکسالی قرار گرفته اند، اما خوشبختانه در استان های گیلان، 

مازندران و گلستان به عنوان بستر های اصلی تولید برنج، اثری 
از بار منفی در تولید دیده نمی شــود.وی تصریح داشــت: اگر 
ماه های خرداد و تیر با همین شــرایط فعلی آب و هوایی بگذرد 
یعنــی وضعیت بارندگی بدتر نشــود میزان تولید در این ســه 
استان شمالی نسبت به ســال گذشته تغییری نخواهد داشت.
دبیر انجمن برنج ایران گفت: هر سال به طور متوسط ۲ میلیون 
و ۲۵۰ هزار تن برنج در کشــور تولید می شــود که بیش از ۲ 
میلیون تن برنج از این میزان اختصاص به اســتان های گیلان، 
مازندران و گلستان دارد.علیزاده شایق ادامه داد: حتی در سایر 
استان ها مانند خوزستان، لرستان، کهگیلویه و؛ که دچار کمبود 
شدید آب هستند، امسال نیز طبق سال های گذشته تولید برنج 
انجام گرفته و در بخش تولید این محصول مشکلی ایجاد نشده 
اســت.وی تأکید داشت: در خوشبینانه ترین حالت میزان تولید 
برنج درکشــور نسبت به سال گذشته تغییری نخواهد داشت و 
اگر برخی اســتان ها دچار کاهش تولید شوند قطعاً جزئی بوده 
و آســیبی به بخش عرضه برنج در بازارنخواهد داشــت.علیزاده 
شــایق یاد آور شــد: امســال در بدترین حالت اگراثرات منفی 
خشکســالی بر تولید هم داشته باشــیم، میزان تولید برنج به 
پایین تــر ۲ میلیون و ۱۰۰ هزار تن نخواهد رفت. البته با توجه 
به شرایط امسال کشت، میزان تولید برنج به همان ۲ میلیون و 
۲۵۰ هزار تن خواهد رســید.نگرانی برای سال های آینده است؛ 
علیزاده شایق با تأکید بر این مطلب گفت: اگر میزان بارنگی با 
همین وضعیت فعلی ادامه داشته باشد در سال های آینده تولید 
برنج درکشوربا آسیب جدی خشکسالی و کم آبی مواجه خواهد 
شد.علیزاده شایق قیمت برنج در سال جدید تولید این محصول 
را چنین تشــریح کرد؛ درحال حاضــر هیچ ربطی بین افزایش 
قیمت، هزینه و میزان تولید برنج وجود ندارد. اگر مشــکلی در 
تنظیم بازار این محصول به وجود می آید بیرون شالیزار و خارج 

اختیارات شالیکاران است. 

تاثیر هیجاني اخبار هسته اي در بازار ارز موجب شد

ادامه رفتار هيجاني دلار
فروش دلار به قیمت 32هزار و 8٠٠ تومان كه عمدتا توســط دلالان كف بازار انجام مي شد؛ 
موجب شد تا یك ركورد در تاریخ ایران شكسته شود. تاكنون سابقه نداشته كه در كل تاریخ 
اقتصادي ایران قیمت ارز به این عدد برسد. اما 1٠ ماه پس از به قدرت رسیدن ابراهیم رییسي 
و در دســت گرفتن بازارها توسط تیم اقتصادي او، حالا این ركورد به دست آمد. آخرین بار 
21 مهر ماه سال 1399 -زمان ریاست جمهوری حسن روحانی قیمت دلار به 311٥6 تومان 
رســیده بود و پس از آن قیمت ها فروکش کرد تا اینکه ســال گذشته در همین ماه، قیمت 
دلار حــدود 24هزار تومان بود. یازدهم مرداد ماه و پیش از مراســم تحلیف رییس جمهور 
جدیــد قیمت دلار اندکی بالاتر از 2٥هزار تومان بــود و حالا با حدود 8 هزار تومان افزایش 

ظرف 1٠ ماه به رکوردی تاریخی رسیده است. این در حالي است كه خبرگزاري هاي رسمي 
- عمدتا نزدیك به دولت- از اعلام نرخ ارز خودداري كرده اند. ركوردزني قیمت ارز در حالي 
رخ مي دهد كه تقریبا یك هفته پیش، ســران سه قوه براي كنترل بازار ارز به بانك مركزي 
»اختیار تام« داده بودند. بسیاري از تحلیلگران این »اختیار تام« را مساوي با »ارزپاشي« به 
بازار ارز و در واقع پاســخ دادن به »تقاضاي موجود« تعبیر كرده بودند. هرچند بانك مركزي 
نشــان داده كه قائل به ارزپاشي نیست و بیشــتر راهكارهاي پلیسي و جلوگیري از دلالي و 
واســطه گري دلار را دنبال مي كند. با این حال، سه نرخي بودن نرخ ارز موجب شده تا رانت 
این بازار همچنان سر جاي خود بماند و بسیاري از »نوسان گیران« هم سر جاي خود بمانند.
با حذف ارز با نرخ ترجیحي 42٠٠ تومان، حالا سه نرخ متفاوت در بازار ارز وجود دارد. نرخ 
صرافي ملي، نرخ بازار متشــكل ارزي و نرخ بازار آزاد. روز گذشته قیمت دلار در صرافي ملي 
افت كرد و به 26هزار و 769 تومان رسید. این عدد 123 تومان كمتر از نرخي بود كه براي 
روز پنجشــنبه توسط صرافي ملي اعلام شد. قبل از ظهر دیروز قیمت دلار صرافي روي 26 
هزار و 844 تومان قرار گرفت و در نیمه ظهر به قیمت 26 هزار و 8٠3 تومان مبادله شــد. 

این قیمت در مقایسه با پنجشنبه 89 تومان افت را نشان مي دهد. در بازار متشكل ارزي كه 
آن هم توسط بانك مركزي اداره مي شود؛ قیمت دلار قبل از ظهر دیروز 26 هزار و 68٠ تومان 
معامله شد كه نسبت به روز پنجشنبه گذشته 8٠ تومان ارزان تر بود. اما با وجود اینكه روند 
»كشف قیمت« در این دو بازار با كاهش مواجه بود؛ بازار آزاد ارز به راه خود رفت.سوال بزرگ 
فعالان بازار ارز این است كه آیا قیمت ها بازهم بالاتر مي رود؟ در ادوار گذشته معمولا رییس 
كل بانك مركزي یا معاونان او در این باره اظهارنظر مي كردند تا فضاي هیجاني بازار ارز نیز 
اندكي فروكش كند. اما همزمان با ركوردزني تاریخي نرخ دلار، خبري در این باره نبود.به نظر 
مي رسد كه عمده دلیل افزایش نرخ دلار در بازار آزاد به دلایل غیراقتصادي و حاكي از شرایط 
سیاسي و بین المللي ایران باشد. تحلیل عمده بر این است كه قطعنامه شوراي حكام نشان گر 
تغییــر مواضع امریكا و اروپا در قبال ایران اســت. بنابراین تنــش در روابط تهران با آژانس 
بین المللي انرژي اتمي و غرب كه با خاموش كردن دوربین هاي نظارتي آژانس در مراكز هسته 
اي ایران همراه شــد و انتقاد رافائل گروسي دبیركل این سازمان را به دنبال داشت؛ موجب 
شده تا بازوي »افزایشي« بازار سوار بر موج اخبار ناامیدكننده باشد و قیمت ها نیز بالا برود.  

دلیل گرانی برنج چیست

از گرانی برنج تا نارضایتی مردم 

مشاوران املاک اجاره ها را افزایش داده اند
اسماعیل حســین زهی نایب رئیس کمیسیون عمران مجلس درباره بحث اجاره بها 
اظهار کرد: طرح دو فوریتی مجلس در خصوص کنترل بازار اجاره مسکن در صحن 
علنی مجلس تصویب و برای بررسی بیشتر به کمیسیون عمران ارجاع شده است.وی 
افزود: برخی مشاوران املاک به صورت ولنگارانه به گونه ای اجاره بها را افزایش داده 
اند؛ این در حالی اســت که ســتاد ملی مقابله با کرونا مصوبه ای در خصوص تعیین 
سقف اجاره بها داشت که در حکم قانون بود ولی اجرا نمی شد که دولت باید به جد 
به آن ورود کند.نماینده مجلس یازدهم با بیان اینکه نظارت بر بازار اجاره مســکن 
ســال هاست که مغفول مانده ادامه داد: بازار اجاره مسکن هیچ متولی خاصی ندارد 
و صرفاً مشاوران املاک در حال تنظیم قراردادهای اجاره بها هستند حال آنکه باید 
دو وزارت راه و شهرسازی و صمت متولی آن باشند.وی خاطرنشان کرد: مردم که تا 
سالیان سال نمی توانند صاحبخانه شوند حداقل در بحث اجاره بها بتوانند از فشاری 
که بر روی معیشــت آنهاست، کاسته شود.حســین زهی تصریح کرد: شغل مشاور 

املاک سوددهی بالایی دارد و از طرفین موجر و مستأجر کمیسیون می گیرند.

آیا فروش کیلویی نان به نفع مردم است
رئیس هیات مدیره انجمن صنفی آردسازان ایران می گوید در بسیاری از کشورها نان به صورت کیلویی فروخته 
می شــود و فروش نان به صورت کیلویی باعث می شــود قیمت ها قابل کنترل باشد.سید محمدرضا مرتضوی در 
پاســخ به این ســوال که آیا طرح فــروش کیلویی نان به نفع مردم و نانوایــان خواهد بود یا خیر؟ گفت: 
معتقدیم نان باید وزن شود، وزن آن به صورت برچسب بر روی نان قرار بگیرد تا قیمت ها قابل 
کنترل باشد.وی با بیان اینکه چون هر سال قیمت ها تغییر نمی کند چانه ها تغییر وزن 
می دهند و این به نفع کیفیت نان نیست، گفت: برخی از نانوایان که در این 
زمینه تجربه دارند معتقدند باید مثل گذشــته نان در ایران بر روی 
ترازو وزن شــود.رئیس هیات مدیره انجمن صنفی آردسازان 
ایران به علت مخالفت برخی از نانوایی ها با این طرح اشــاره 
کرد و گفت: اگر قرار باشــد نان وزن شود حتما باید یک 
صندوقدار یا یک کارگر مســتقل در نانوایی فعالیت کند 
که اضافه شــدن یک کارگر در توان اقتصادی نانوایی ها 
نیســت. برای همیــن برخی موافق این طرح نیســتند و 

معتقدند همین که چانه وزن شود کافی است. 
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وضعیت مناسب  سازی معابر
 با وجود رشد جمعیت سالمندان چگونه است

در حالی حدود ۱۰ درصد جمعیت کشــور را سالمندان بالای ۶۰ سال تشکیل 
می دهند که کمتر از ۲۰ ســال دیگر جمعیت این قشــر دو برابر خواهد شد و 
در ســال ۲۰۵۰ نیز بیش از ۳۰ درصد جمعیت کشــور سالمند می شوند، این 
درحالیست که با وجود سرعت رشــد جمعیت سالمندی، زیرساخت های لازم 
در زمینه مناسب ســازی معابر مهیا نیست، به طوری که به گفته رئیس سابق 
دبیرخانه ستاد پیگیری و هماهنگی مناسب  سازی کشور، شاید ۴۰ درصد فضاها 
مناسب سازی شده باشــند.ابراهیم کاظمی مومن ســرایی گفت: چندی پیش 
ســخنگوی وزارت بهداشــت گفته بود که به زودی برای نگهداری سالمندان، 
جوان کم داریم. در همین راســتا زمانی که تعداد جوان کم و تعداد ســالمند 
زیاد می شــود، باید فضایی مهیا باشد تا ســالمندان بتوانند به صورت مستقل 
در فضــا تردد کنند و کارهای خــود را پیش ببرند.وی افــزود: در صورتی که 
فضا برای تردد و انجام کارهای ســالمندان مهیا نباشــد، آنها دچار آسیب های 
روحی، جســمی و... شــده و به تبع آن دســتگاه های حمایتی بیشــتر درگیر 
می شــوند، اما اگر فضا و شرایط برای فعالیت سالمندان مهیا باشد، بالطبع نیاز 
آنها برای مراقبت کاهش می یابد. در همین راستا ابتدا باید فضا را در دو زمینه 
مهیا کنیم؛ اول اینکه ســالمندان بتوانند کارهــای اداری خود را انجام دهند.

وی در خصوص میزان فضاهای مناسب سازی شده ادارات دولتی، گفت: آماری 
از تعداد بانک ها و ادارات دولتی مناسب ســازی شــده وجود ندارد، لازم است 
برای مثال پیشخوان های الکترونیکی فراهم شود تا افراد بتوانند از این سیستم 
استفاده کنند. همچنین شهرداری ها باید برای ایجاد زیرساخت های لازم برای 
مناسب سازی حمل و نقل عمومی و پیاده روها اقدامات لازم را به عمل بیاورند.

یکی دیگر از نکاتی که در فضاهای شــهری باید موردتوجه قرار گیرد این است 
که سالمندان نیازمند تفریحات خاصی هستند، بر همین اساس می توان پارک ها 
را به نحوی مناسب ســازی کرد که آنها بتوانند در پارک ها حضور داشته باشند.

وی با اشاره به اینکه براساس ماده ۱۰ آئین نامه ماده ۳ قانون حمایت از حقوق 
افراد دارای معلولیت، شــهرداری ها دارای ۶ وظیفه هستند، گفت: براساس این 
ماده شهرداری ها و دهیاری ها موظفند جهت مناسب سازی و دسترس پذیری در 
راستای هم سطح سازی، مناسب سازی و نصب خط هدایت نابینایان در پیاده روها 
و تأمین محل ویژه توقف )پارک( خودروی افراد دارای معلولیت در محل توقف 
حاشــیه خیابان ها و توقفگاه های عمومی، نصب چراغ های راهنمایی مجهز به 
علائــم صوتی ویژه افراد نابینا و کم بینا در تقاطع ها؛ انجام اقدامات و تمهیدات 
لازم برای فرهنگ سازی در جامعه پیرامون رعایت ضوابط مصوب شورای عالی 
شهرسازی و معماری ایران برای افراد دارای معلولیت، فعال سازی سامانه اطلاع 
رسانی و دریافت شکایات مردمی در خصوص مشکلات مناسب سازی و دسترس 
پذیری معابر و محیط های شــهری و اقدام در جهت رفع موانع موجود، مشروط 
کردن صدور پروانه احداث و بازســازی و پایان کار برای تمامی ســاختمان ها و 
اماکن عمومی از جمله مجتمع های مسکونی، تجاری، اداری، درمانی و آموزشی 
به رعایت ضوابط مصوب شــورای عالی شهرســازی و معماری ایران برای افراد 
دارای معلولیت در مورد دســترس پذیری افراد دارای معلولیت توسط مجری و 
مناسب سازی و دســترس پذیری کلیه پایانه ها، ایستگاه ها، تأسیسات سامانه ها 
و ناوگان حمل و نقل درون شــهری و برون شــهری منطبق با قوانین داخلی و 
اســتانداردهای بین المللی برای افراد دارای معلولیت، تأمین امکان بهره مندی 
این افــراد از ناوگان حمل و نقل زمینی، دریایــی و هوایی و آموزش کارکنان 
خود جهت همیاری عملی و صحیح با مسافران دارای معلولیت، اقدام کنند.وی 
گفت: اگر شــهرداری ها این ۶ وظیفه خود را انجام دهند به نظر بخش عمده ای 

از مشکلات مناسب سازی کشور حل می شود.

خبر
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جامعه

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ۱۳ آیین نامه تعیین تکلیف 
وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اســناد و املاک شهرســتان دورود به 
شرح ذیل رسیدگی و تأیید و انشاء گردید. مراتب در اجرای ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رسمی دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع مالکین و سایر صاحبان حقوق در 
روزنامه کثیرالانتشــار و محلی آگهی انتشار و علاوه بر آن در روستاها الصاق تا چنانچه اشخاص نسبت به 
مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشــر اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق به مدت دو ماه اعتراض 
خود را کتبا به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود تسلیم دارند و برابر مقررات معترض مکلف است 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به مراجع قضایی ذیصلاح اقدام 
و گواهی تقدیم دادخواست تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات ثبتی موکول به ارائه حکم نهایی می 
باشــد در غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواست و پس از انقضای مدت مذکور و یا 
عدم وصول اعتراض ســند مالکیت مورد تقاضا براســاس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شد در هر 

حال سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع قضایی نخواهد بود.
پرونــده کلاســه ۱۴۰۰۱۱۴۴۲۵۰۰۵۰۰۰۲۱۳ و رای شــماره ۱۴۰۱۶۰۳۲۵۰۰۵۰۰۰۲۱۱ مورخــه 
14٠1/٠3/٠٥ به تقاضای آقای علی اصغر کنعانی فرزند محمد نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به 

مساحت 113/6٥ متر مربع مفروز و مجزا شده از پلاک ۱۱۷ اصلی واقع در بخش ۴ شهرستان دورود.
خروجی از مالکیت: علی محمد کنعانی فرزند یوسف و غلامحسین چراغی فرزند عابدین 

انتشار نوبت اول: ٠3/23/14٠1
انتشار نوبت دوم: ٠8/٠4/14٠1

مصطفی امان اله بهاروندی 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود -م الف ۱2۷

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ۱۳ آیین نامه تعیین تکلیف وضعیت 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود به شرح ذیل 
رســیدگی و تأیید و انشــاء گردید. مراتب در اجرای ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع مالکین و سایر صاحبان حقوق در روزنامه کثیرالانتشار 
و محلی آگهی انتشــار و علاوه بر آن در روستاها الصاق تا چنانچه اشخاص نسبت به مورد تقاضا اعتراض دارند 
از تاریخ نشــر اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق به مدت دو ماه اعتراض خود را کتبا به اداره ثبت اسناد 
و املاک شهرستان دورود تسلیم دارند و برابر مقررات معترض مکلف است ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتــراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به مراجع قضایی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم دادخواســت تحویل 
ثبت اســناد نماید و ادامه عملیات ثبتی موکول به ارائه حکم نهایی می باشد در غیر اینصورت متقاضی با ارائه 
گواهی عدم تقدیم دادخواست و پس از انقضای مدت مذکور و یا عدم وصول اعتراض سند مالکیت مورد تقاضا 
براســاس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شد در هر حال ســند مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع 

قضایی نخواهد بود.
پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۲۵۰۰۵۰۰۰۲۶۱ و رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۲۵۰۰۵۰۰۰۲۱۵ مورخه ٠٥/٠3/14٠1 
به تقاضای آقای میثم اشــکش فرزند محمود نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 176/6٥ متر 

مربع مفروز و مجزا شده از پلاک ۱۱۷ اصلی واقع در بخش ۴ شهرستان دورود.
خروجی از مالکیت: علیداد پیامنی احدی از ورثه خداداد 

انتشار نوبت اول: ٠3/23/14٠1
انتشار نوبت دوم: ٠8/٠4/14٠1

مصطفی امان اله بهاروندی 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود -م الف ۱۳۶

کمبود کمبود ۳۸۰۳۸۰ هزار سمعک در کشور هزار سمعک در کشور
رئیس انجمن علمی شنوایی شناسی ایران گفت: اکنون ۵۰۰ هزار کم شنوا در کشور وجود دارد.خسرو گورایی افزود: سالانه سه در هزار 
نفر از افراد متولد شده و سالمندان در کشور به جمعیت کم شنوایان افزوده می شوند و کمبود شدید سمعک زندگی آنها را مختل می 
کند.وی گفت: عمر مفید استفاده از سعمک ۳ تا ۵ سال است و بعد از آن با توجه به تکنولوژی جدید نیاز به تعویض دارند.گورایی افزود: 
واردات ۱۰۰ تا ۱۲۰ هزار سمعک در سال نیاز کشور را تامین نمی کند اکنون به دلیل اینکه تخصیص ارز  به صورت کارشناسی برای 
این وسیله شنوایی انجام نشده یا به صورت ناعادلانه توزیع شده، با کمبود ۳۸۰ هزار سعمک مواجه هستیم و از مسوولان مربوطه می 
خواهیم مساعدت های لازم را در زمینه واردات آن انجام دهند.به گفته وی، کم شنوایان مظلوم ترین افراد جامعه هستند و ۸۰ درصد 
آنها امکان برخورداری از درمان را ندارند و باید از امکانات شنوایی مانند سمعک استفاده کنند، با توجه به اینکه تولید سمعک دارای 
تکنولوژی پیچیده اســت و امکان آن در کشــور میسر نشده ضرورت برای تامین واردات آن بیش از پیش ضروری است.گورایی افزود: 
امکان زبان آموزی کودکانی که کم شنوا هستند با سمعک فراهم می شود و سالمندان نیز که به دلیل روند پیری دچار کم شنوایی می 
شوند، اگر از این وسیله استفاده نکنند مشکلات زیادی برای آنها از جهت ارتباطی و گوشه گیری بوجود می آید.وی تصریح کرد: هر سال 
غربالگری نوزادان از لحاظ کم شنوایی انجام می شود و کمبود سمعک می تواند مشکلات زیادی را برای مبتلایان به کم شنوایی ایجاد 
کند، تسریع واردات این وسیله از خواسته های این افراد است زیرا سمعک های قاچاق بی کیفیت بوده و نیاز جامعه را تامین نمی کند.

تصمیم جدید محدودیت های کرونایی چیستتصمیم جدید محدودیت های کرونایی چیست
پس از دو ســال و ۱۰۰ روز، ۱۲ و ۲۰ خرداد مرکز روابط عمومی وزارت بهداشــت از روز بدون فوتی ناشی از بیماری کرونا خبر داد و باعث 
خوشحالی و شادی همگان شد، اما نباید این شادی با غفلت از عدم رعایت شیوه نامه های بهداشتی به تلخی تبدیل شود.با حمایت های مردم 
و تلاش های شبانه روزی نیروهای بهداشتی و درمانی، بیماری کرونا در ایران کنترل و مهار شده و بیش از یک ماه است که شمار  مرگ و 
میر روزانه بیماران کرونایی در کشــور ما، تک رقمی است.عباس شیراوژن سخنگوی ستاد مقابله با کرونا اگفت: بر اساس مباحث جلسات 
اخیر ســتاد ملی کرونا قرار شد بازنگری در محدودیت ها و شرایط اجتماعات در جلسات کارشناسی و علمی مورد بحث و تبادل نظر قرار 
گیرد و سپس جهت بررسی های نهایی در دستور کار ستاد قرار می گیرد.وی اظهار داشت: هنوز تصمیم جدیدی اتخاذ نشده و بلافاصله 
پس از اخذ تصمیم لازم اطلاع رســانی خواهد شد.شیراوژن با اشــاره به اینکه شیوع کرونا در کشور تحت کنترل قرار گرفته است، افزود: 
واکسیناسیون و رعایت دستورالعمل های بهداشتی دو رکن اساسی در کنترل این بیماری منحوس بوده و از مردم می خواهیم همچنان این 
روند را ادامه دهند.وی تصریح کرد: افرادی که هنوز واکســن نزده یا روند واکسیناسیون خود را تکمیل نزده اند، درخواست می شود برای 
دریافت های دزهای واکســن به مراکر مربوطه مراجعه کنند، استفاده از ماسک و حفظ فاصله اجتماعی همچنان باید ادامه یابد تا بتوانیم 
زودتر به مهار کامل کرونا دست یابیم.بر اساس این گزارش ، در حال حاضر ۰ شهرستان در وضعیت قرمز، ۰ شهرستان در وضعیت نارنجی، 

۱۱۳ شهرستان در وضعیت زرد و ۳۳۵ شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.  
ماهسال

هرچند ســوانح جاده ای برای ایرانی ها غریبه نیست 
و کشور ســال ها در صدر جدول کشته های ناشی از 
تصادف خودروها قرار داشــته است، با این حال طی 
سال های اخیر فراوانی آن بیشتر شده است. فراوانی 
و البته شدت ســوانح، حالا این پرسش را برای افکار 
عمومی ایجاد کرده که دلیل رشد تصادفات چیست؟ 
در حالت کلی، سه عامل اصلی در بروز سوانح جاده ای 
نقش دارند که شــامل خطای انســانی، خودرو و راه 
می شــود.در این بین خودروها به خصوص مدل های 
داخلی بنا بر هشــدارهای اخیر پلیس نقش بســیار 
مهمی در تراژدی جاده های کشور دارند و عامل اصلی 
تصادفات هســتند.  تردیدی نیســت که خودروهای 
داخلی از سطح کیفی قابل قبولی برخوردار نیستند و 
ایمنی آنها به قدری نیست که معمولا بتواند اثر خطای 
انســانی و بدی جاده ها را پوشش دهد. در همه جای 
دنیا خطای انســانی در رانندگــی وجود دارد و جاده 
نامناســب هم یافت می شــود، بنابراین خودروسازان 
ســعی می کنند محصولی بســازند که تا حد امکان 
اثر خطای انســانی و  جاده هــای ناامن را کمتر کند.
در خودروســازی ایران اما معمولا کیفیت و ایمنی در 
اولویت نیست، به خصوص در دوران تحریم که مساله 
اصلی برای دولت و خودروسازان »تولید« است و بس. 
در اولویت نبودن ایمنی و کیفیت خودروهای داخلی 
اما دلایــل مختلفی دارد از جمله؛ تحریم، دور ماندن 
از تکنولوژی روز دنیا و قطع همکاری با شــرکت های 
خارجی، قیمت گذاری دســتوری و البته ضعف شدید 
رقابت. در چنین شــرایطی، خودروهــای تولیدی از 
ســطح کیفی و ایمنی قابل قبولی برخوردار نیستند 
و طبعا توانایی چندانی در پوشــش خطای انسانی و 
چالش جاده های نامناسب ندارند و این یعنی احتمال 
وقوع ســوانح مرگبار جاده های همچنان هســت. با 
آینده نه چندان روشــنی که خودروسازی کشور دارد 
و جاده هایی که معلوم نیست چه زمانی ایمن خواهند 
شــد، شــاید تنها راه برای در امان ماندن از ســوانح 
مرگبار جاده ای این باشــد که شــهروندان خودشان 
به خودشــان رحم کنند.بهرحال موضــوع خودرو و 
کیفیت خودرو تولید داخل از جمله موضوعات بسیار 
مهم در کشــور است. سطح کیفی خودرو تولیدی در 
کشــور ما با استانداردهای جهانی فاصله زیادی دارد. 
اســتانداردهای خودرویی از ســطح آلایندگی گرفته 
تــا ایمنی و عملکرد جاده ای باید مــورد ارزیابی قرار 
بگیرد و بهبود پیدا کند.بیش از دو سال پیش بود که 
سردار سید کمال هادیانفر، رییس پلیس راهنمایی و 
رانندگی کشورمان از ضرورت ممنوعیت شماره گذاری 
پژو ۴۰۵ و پراید صحبت به میان آورد و با اولتیماتوم 
بــه خودروســازان اعلام کــرد که ایــن خودروها از 
ســال ۱۳۹۹ به دلیل ایمنی کم دیگر شماره گذاری 
نخواهند شــد، تصمیمی که گرچه بــا مقاومت هایی 
از سوی خودروسازان مواجه شــد، اما در نهایت این 
حرف پلیس با همراهی افکارعمومی بود که به کرسی 
نشست و شماره گذاری سه مدل از پراید و سواری پژو 
۴۰۵ متوقف و تولید این خودروها نیز برای همیشــه 
به پایان رسید.حدود دو ســال پس از این اظهارات، 

اما بار دیگــر اظهارنظری دیگر از رییس پلیس راهور 
فراجا مورد توجــه افکار عمومی قرار گرفت و این بار 
پس از حادثه تصادف زنجیره ای در محور بهبهان که 
در دی ماه سال ۱۴۰۰ رخ داد، هادیانفر در اظهاراتی 
تند از باز نشــدن کیسه هوای خودروها و عدم ایمنی 
آنها انتقاد کرد. او برخــی از خودروهای تولید داخل 
را به ارابه مرگ تشــبیه و این سوال را مطرح کرد که 
چــرا ارابه مرگ تولید می کنیم؟ انتقادات هادیانفر اما 
به همان یک مورد ختم نشــد و علاوه بر او، ســردار 
حسین اشــتری، رییس پلیس کشــور، سردار سید 
تیمور حسینی، جانشین پلیس راهور و شماری دیگر 
از مسئولان در انتظامی کل کشور نیز انتقادات تندی 
از وضعیت ایمنی و کیفیــت تولید خودروهای تولید 
داخل بیــان کردند. از جمله ایــن انتقادات می توان 
به اظهارات اشــتری در جلوگیری از شــماره گذاری 
خودروهــای غیر اســتاندارد و نیز اظهــارات صریح 
حسینی، جانشین راهور در کهکشانی توصیف کردن 
فاصله خودروسازان داخلی با استانداردهای روز اشاره 
کرد.خودروســازانی که انتقاد پلیس از آنها با واکنش 
مثبت افکارعمومی مواجه شــده بــود، مدافعانی هم 
داشــتند، از جمله برخی نماینــدگان مجلس و چند 
مقام مســئول که اظهاراتی را دفاع از خودروسازان به 
زبان آورده بودند. البتــه پلیس نیز پیش از این بارها 
پاســخ خودروسازان و مدافعان آنان را داده بود که از 
جمله این موارد می توان به اظهارات ســردار هادیانفر 
اشاره کرد که از خودروســازان خواسته بود به جای 

فرافکنی خودروی ایمن تولید کنند.  

در مورد ایمنی خودروها عقب نشینی نخواهیم   
کرد

سردار ســید کمال هادیانفر، رییس پلیس راهنمایی 

و رانندگــی بیان اینکه پلیس از مواضع خود در مورد 
ایمنی خودروهای تولید داخل عقب نشــینی نخواهد 
کرد، گفت: نه تنها در مورد خودروهای تولید داخل، 
بلکه در مورد خودروهای وارداتی نیز ما با حساسیت 
بــر ایمنی آنها نظارت خواهیم کــرد و اگر خودرویی 
ایمنی لازم را نداشته باشد، قطعا از شماره گذاری آن 
جلوگیری خواهد شد.وی درباره برخی موضع گیری ها 
در دفــاع از خودروســازان گفت:  خــب گاهی بحث 
منفعت و ســود این افراد وجود دارد، یا کارخانه دار 
هســتند یا به نوعی نفعی از این وضعیت دارند. به هر 
حال تاکید بر ارتقا ایمنی ممکن اســت منجر به وارد 

شدن ضرر به این گونه افراد شود.

در ایمنی خودروها منافع ملی را در نظر بگیرید  

رییــس پلیس راهور افزود:  ما بــه عنوان پلیس همه 
روزه شــاهد تصادفات هولناکی هستیم، تقریباً هر دو 
ســه روز یک آتش سوزی یا انفجار خودرو داریم خب 
چرا چنین حادثه ای باید رخ دهد؟   وی اظهارات یکی 
از نمایندگان مجلس درباره باز نشدن ۱۰۰ ایربگ از 
میان ۹۰۰ هزار خودروی تولید شــده و ناچیز بودن 
این رقم را نیز ناشــی از عدم اطلاعات کافی دانست 
و گفت: به نظرم در این زمینه اطلاعاتی ندارند. فقط 
در یک  پارکینگ تصادفات که ما مستندات آن را به 
مجلس دادیم. ۱۰۷ دســتگاه خودرو وجود داشت و 
از میان این ۱۰۷ دســتگاه خــودرو که تماماً از زاویه 
جلو یعنی از زاویه مناسب تصادف کردند، ایربگ ۹۷ 
دستگاه خودرو باز نشد، یعنی دود ۹۸ درصد ایربگ ها 
در این پارکینگ عمل نکرده بود. ما مستندات بررسی 
کارشناسی فنی این خودروها را به نمایندگان مجلس 
ارائــه کردیم.هادیانفر گفت: دولــت باید اراده جدی 
درپیش بگیرد و برای ارتقا ایمنی خودروها پیشــگام 

شود. البته نه اینکه بیایند و ایمنی را به شکل صوری 
ارتقا دهند. ارتقــا ایمنی باید به صورت واقعی بوده و 

کیفیت محصول افزایش پیدا کند.

خودروی ملی نداریم؛ مونتاژ می کنیم  

وی بــا تاکید بر ضــرورت افزایش ایمنــی و کیفیت 
خودروهای تولید داخل، گفت:  هرچند که باید بگویم 
مــا خودروی ملی نداریم و اگر فردی بگوید خودروی 
ملی داریم، حرف نامربوطی زده است. ما در کشورمان 
کار مونتــاژ را انجام می دهیــم و قطعات خودروها را 
مونثاژ می کنیم.وی گفت:  در دنیا سه دسته در صنعت 
خودرو وجود دارد. دســته اول تولیدکننده ها هستند 
که شــرکت هایی مبتکر و خلاق هستند، دسته دیگر 
مانند صنعت خودروسازی در چین است که کپی کار 
هستند و کار شبیه سازی از برندها را با همان اسم یا 
هر اســم دیگری که بخواهید انجام می دهند. دسته 
ســوم اما شرکت هایی هســتند که مونتاژ کار بوده و 
یک تکه از آن و از این و ... را برداشــته و با قراردادن 
آنها در کنار هم خودرویی را مونتاژ می کنند.   کشور 
ما در بخش ســوم فعالیت دارد اما انتظار مقام معظم 
رهبــری و مردم و پلیس این بود که در این ســال ها 
باید تولیدکننده می شدیم نه اینکه مونتاژ کار باشیم. 
ما توانایی تولید موشــک را داریم و واقعاً ساخت یک 
خودرو نسبت به یک موشک، سخت نیست.وی درباره 
اینکه یکی آیا ممکن اســت امسال نیز شماره گذاری 
خودروهایی دیگر متوقف شود، گفت:  ما موضوعات و 
تصادفات را دسته بندی می کنیم. خودروهای ناایمن را  
هم بر اساس تحلیل تصادفات، دسته بندی می کنیم .

تا ۳۰ سال آینده درگیر پراید و پژو خواهیم بود  

هادیانفر افــزود:  ببینید اگر همین حــالا تولید یک 
خــودروی نا ایمن متوقف شــود، ما طــی ۲۰ تا ۳۰ 
سال درگیر آن خواهیم بود. کما اینکه هنوز با پیکان 
درگیریــم. در مورد پراید و پــژو ۴۰۵ هم همینطور 
است و ما تا سال ها و ۲۰ - ۳۰ سال آینده درگیر آن 
و تصادفات ناشی از آن خواهیم بود.وی با بیان اینکه 
تمام تلاش پلیس تولید خودروی ملی است، گفت: ما 
می خواهیم که خودروی ملی داشته باشیم، خودرویی 
که به آن افتخار کنیم که تولید ملی ماست. همچنین 
ایمنــی و کیفیت  خودروهایی که هم اکنون مونتاژ یا 
وارد می شــوند هم بالا برود.وی درباره اینکه برخی از 
خودروسازان ادعا می کنند که دلیل باز نشدن کیسه 
هوا از سوی راننده است، گفت:  کیسه هوا راننده حتما 
باز می شود و حالت دســتی و انتخابی ندارد. در این 
مواردی که گفتم حتی کیســه هــوای راننده نیز باز 
نشده اســت. ببینید کیسه هوای راننده در تمام دنیا 
تابع دستی کردن و قفلی نیست و در صورت تصادف 
باید باز شود اما در برخی از خودروها این امکان وجود 
دارد که کیســه هوا سرنشــین کنار راننده باز یا قفل 
باشــد. این آمار در مورد  کیسه هوای راننده است که 

باز نشده است.

توصیه هایی به حجاج و مسئولان حج در
 شرایط »پاندمی کرونا« و »خطر آبله میمونی«

یک اپیدمیولوژیســت در آســتانه اعزام زائران به حج و باتوجــه به امکان انتقال 
ویروس کرونا یا ســیار ویروس هایی مانند آبله میمونی، گفت: باید توجه کرد که 
معمولا میانگین سنی حجاجی که به حج مشرف می شوند، بالاتر از میانگین سنی 
کل جامعه است و در نتیجه آســیب پذیرتر هستند. در عین حال متاسفانه افراد 
بالای ۵۰ تا ۵۵ ســاله ما هم عمدتا دچار یک بیمــاری زمینه ای یا مزمن مانند 
پرفشــاری خون، دیابت، بیماری قلبی و ... هســتند. در نتیجه باید تصورمان این 
باشــد که داریم جمعیتی را برای حج اعزام می کنیم که عمدتا جزو افراد پرخطر 
هســتند و شانس شدت ابتلا به کرونا در آنها بیش از سایر گروه ها است.نکته دوم 
این اســت که الگوی اپیدمی کرونا الزاما در همه کشــورهای دنیا یکسان نیست. 
بر این اســاس وقتی ویروســی در جایی اپیدمی است، سازگاری مردم آن جامعه 
با آن ویروس بهتر و بیشــتر از مردمی است که از بیرون وارد می شوند. در نتیجه 
آسیب پذیری را در افرادی که با آن مواجه نبودند، افزایش می دهد. سومین نکته 
هم این اســت که حجاجی که به حج مشرف می شوند، با واریانت های مختلفی از 
کرونا که از نقاط مختلف و کشورهای مختلف دنیا می آیند، مواجهند و در نتیجه 
باز هم احتمال ابتلا و شدت ابتلا به کرونا در حجاج بالا می رود.دکتر حمید سوری 
افزود: توصیه ما این است که حجاج شرایط را عادی نپندارند. رعایت پروتکل های 
بهداشــتی را حتما رعایت کنند.وی گفت: در زمان بازگشت هم حجاج حتما باید 
تست شوند، باید بیماری یابی فعال انجام شود و علائم و نشانه های بیماری در آنها 
جست وجو شــود، امکانات لازم برای قرنطینه فراهم شود که اگر نیاز به قرنطینه 
بود حتما بیماران در قرنطینه باشــند. بنابراین غربالگری حجاج در بازگشت باید 

به صورت جدی انجام شود و باید طوری برنامه ریزی شود که بهانه نیاوریم که به 
دلیل ازدحام در بازگشــت نمی شد کاری کرد و ... باید مراقبت ها بسیار سنجیده 
باشــد.وی گفت: باید توجه کرد که تفاوت آبله میمونی با کرونا این اســت که در 
کرونــا حتی در دوره نهفتگی بیماری هم احتمــال انتقال بیماری و ابتلای افراد 
دیگر هم وجود دارد، اما در آبله میمونی خوشــبختانه به این صورت نیســت و تا 
زمانیکه بیمار علائمی مانند تب و سردرد و راش های پوستی ندارد، قابلیت انتقال 
بیماری را هم نــدارد. بنابراین در زمان بیماریابی و غربالگری حجاج بر علیه آبله 
میمونی فقط توجه به علائم و نشــانه ها کافی اســت و اگر کسی علائم مشکوک 
داشــت، باید در قرنطینه باشد، تست از آنها گرفته شود و در صورت منفی شدن 

تست از قرنطینه خارج شوند. 

مونتاژ خودرو رو دست جاده های نا ایمن بلند شد

ما و خودروهای نا ایمن 
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خبر خبر 

اصفهان-مریم مومنی،خبرنگارامروز-رکورد 
تولید ماهیانه فولاد مبارکه در سال جاری، 
برای دومین بار متوالی در حالی تکرار شد 
که نســبت به ماه مشابه سال گذشته نیز 
افزایش چشــمگیری داشــت و نشان داد 
که فولادمــردان برای تحقق منویات مقام 
معظــم رهبری در جهت منافــع ملی، از 
تک تک ثانیه ها به بهترین نحو اســتفاده 
می کنند و با تلاش های شبانه روزی خود، 
در مسیر پیشــرفت ایران اســلامی گام 

برمی دارند. 
دلاورمردانی از دیار فولاد مبارکه، به فصل 
تازه ای از تولید گام نهادند و با اســتفاده از 
تمامی قوا برای رســیدن به حداکثر توان 
تولید، ثانیه ها را به طلا مبدل ســاختند. 
آری، سالی که نکوست از بهارش پیداست 
و گــروه فولاد مبارکه نه تنها ســاعت ها و 
روزهــا، بلکه ثانیه ها و دقایــق را هم قدر 
دانست و ۳۰ روز آغازین سال ۱۴۰۱ را به 

روزهای افتخارآفرینی تبدیل کرد.
ثبت رکوردهای تولید ماهیانه فولاد مبارکه 
در فروردین و اردیبهشــت ســال جاری، 
به سادگی به ثمر نرسید و برنامه ریزی های 
منظــم و دقیقی برای تحقق آن ها صورت 
برنامه ریزی هایی کــه تجربه ای  گرفــت، 
گران سنگ پشت آن ها نهفته بود، چراکه 
این میزان تولید، اختلاف زیادی با میزان 
تولید ماه های گذشته داشت و این فاصله 

قابل توجه، نشان دهنده عزمی پولادین در 
عرصه تولید کشور است. جهادگران عرصه 
تولید فولاد مبارکه با تکیه بر خودباوری و 
ظرفیت های موجود توانستند میزان تولید 
ماهیانه آهن اسفنجی را در اردیبهشت ماه 
1401 به ۷۸۳ هزار و ۲۸۰ تن برســانند 
که نســبت به ماه مشــابه سال گذشته از 
افزایــش 50 هزار تنی تولید این محصول 
حکایــت دارد. ایــن در حالی اســت که 
علی رغــم افزایش کمیت ایــن محصول، 
کیفیت آن را نیــز حفظ کردند و در کنار 
آن بــا تولید ۷۸۲ هزار و ۷۵۲ تن تختال، 

شــرایطی را فراهم آوردند تا نیاز داخل به 
این محصول را تأمیــن کنند و با افزایش 
تولید 80 هزار تنی این محصول نسبت به 
ماه مشابه سال قبل، بدون افزایش نیروی 
انسانی و تجهیزات، جهاد تولید را محقق 
سازند. افزایش بیش از ۳۰ هزار تنی تولید 
ماهیانه تختال در فولاد مبارکه نسبت به 
فروردین ماه نیز از افتخارات بزرگی اســت 
که در دومین ماه سال »تولید، دانش بنیان؛ 
اشتغال آفرین« توســط غیورمردانی خلق 
شــد که از هیچ تلاشــی بــرای اعتلای 
میهنشــان دریــغ نخواهنــد کــرد. این 

رکوردهای ماهیانــه آخرین موفقیت های 
فولاد مبارکه در اردیبهشت ماه نبود؛ کمی 
آن طرف تر، تلاشگران ناحیه نورد گرم این 
بنگاه صنعتی، عزم خود را برای تأمین نیاز 
داخلی بازار جزم کردند تا خودروســازان 
بتوانند  لوازم خانگــی  تولیدکننــدگان  و 
پاســخگوی نیاز مردم باشند. تولید ۵۰۶ 
هــزار و ۳۹۵ تن کلاف گرم، یعنی گذر از 
تولید نیم میلیــون تن محصول باکیفیت 
و ارزشــمندی که نقش مهمی در رشــد 
اقتصادی کشــور خواهد داشــت و نباید 
به راحتی از کنار آن گذشت. فولاد مبارکه 
در اردیبهشــت ماه ثابت کرد که همچنان 
عنوان تأمین کننده ۷۰ درصدی نیاز کشور 
به کلاف گرم را حفظ کرده و نسبت به ماه 
گذشته افزایش بیش از 2 هزار تنی کلاف 

گرم را به نام خود ثبت کرده است.
گروه فــولاد مبارکه گام دیگــر خود در 
عرصه تولید را این بــار در مجتمع فولاد 
سبا برداشت و موفق شد با تولید ماهیانه 
۱۳۴ هــزار و ۵۰۰ تن آهن اســفنجی در 
اردیبهشــت ماه ســال جاری، برگ زرین 
دیگــری را به نام خود ثبــت کند. این در 
حالی اســت که در ماه گذشته هم شاهد 
رکوردزنی غیورمردان خطه سبا در جبهه 
صنعت کشــور بودیم که با تلاش هایشان 
موفق به تولیــد ۱۳۳ هزار و ۶۹ تن آهن 

اسفنجی شده بودند.

۹۳ طرح عمرانی و اقتصادی استان 
سمنان در هفته کشاورزی افتتاح می شود

سمنان-دامغانیان،خبرنگاریادگارامروز-رئیس سازمان جهادکشاورزی 
اســتان سمنان گفت: ۹۳ طرح عمرانی و اقتصادی استان به مناسبت 
هفته جهاد کشاورزی با ایجاد ۵۳۵ فرصت شغلی جدید به بهره برداری 

می رسد.
محمدرضا قاســمی اظهار داشــت: یکهزار و ۴۲۴ میلیارد ریال برای 
افتتاح ۹۳ طرح عمرانی و اقتصادی بخش کشــاورزی استان سمنان 
اعتبار صرف شــده اســت. قاســمی افزود: افتتاح ۹۳ طرح عمرانی و 
اقتصادی بخش کشاورزی استان سمنان منجر به تثبیت ۹۴۳ شغل و 
ایجاد ۵۳۵ فرصت شغلی جدید شد. وی ادامه داد: از مجموع ۹۳ طرح 
آماده افتتاح استان سمنان در هفته جهاد کشاورزی ۱۱ طرح اقتصادی 
و ۸۲ طرح عمرانی اســت. وی بیان کرد: یکهزار و ۱۴۲ میلیارد ریال 
اعتبــار برای بهره برداری از ۱۱ طرح اقتصــادی و ۲۸۲ میلیارد و ۲۰ 

میلیون ریال برای افتتاح ۸۲ طرح عمرانی هزینه شده است.
قاســمی تصریح کرد: واحد پرورش گاو شــیری، واحــد تولید مرغ 
گوشتی و تخم گذار، توسعه کشت گلخانه ای، لایروبی و مرمت قنوات، 
احداث اســتخر ذخیره آب و توسعه سامانه های نوین آبیاری از جمله 
طرح های اقتصادی و عمرانی آماده بهره برداری استان سمنان در هفته 
جهادکشــاورزی است. وی با اشــاره به تنش آبی در استان سمنان و 
اهمیت مدیریت منابع آبی، یادآور شد: طرح های عمرانی آماده افتتاح 
به مناســبت هفته جهاد کشــاورزی با اولویت مدیریت بهینه مصرف 
آب اجرایی شــده است. رئیس سازمان جهادکشاورزی استان سمنان 
گفت: توســعه ســامانه های نوین آبیاری و اجرای خط انتقال آب از 
جمله اولویت های مصوبات سفر رییس جمهور به استان برای مدیریت 

مصرف است.
وی افزود: تاکنون ۷۵ درصد اعتبارات تخصیص یافته به استان سمنان 
از محل اعتبارات ســفر رئیس جمهور به اســتان سمنان جذب شده 

است.

مدیر عامل برق فارس:

 شرق فارس از مناطق اولویت دار 
در تأمین و انتقال برق است

شیراز-توانایی،خبرنگاریادگارامروز-مدیر عامل شرکت برق منطقه ای 
فارس بر لزوم بهره گیری از همه ظرفیت های قانونی برای تامین برق 
برای متقاضیان برق صنعتی تأکید کرد و گفت: شرق فارس با توجه به 
شــرایط آب و هوایی نسبتا گرم و وجود کارخانجات صنعتی از جمله 

مناطق کلیدی و اولویت دار در تامین و انتقال برق است.
 یدالله حقیقی در دیدار با نماینده شهرستان های نی ریز ، استهبان و 
بختگان در مجلس شورای اسلامی با اشاره به وجود کارخانجات تولید 
سیمان در شهرستان های شرقی فارس افزود: شرکت برق منطقه ای 
فارس هماهنگی لازم با مشــترکین صنعتی را داشته و با هماهنگی 

صنایع اوج مصرف برق در تابستان را مدیریت خواهد کرد.
مدیر عامل شــرکت برق منطقه ای فارس ، موضوع افت ولتاژ برق در 
شهرســتان های شرقی فارس را هم مورد بررســی قرار داد و دستور 
داد تا کارشناسان و متخصصان شرکت این موضوع را پایش و بررسی 
نمایند. حقیقی همچنین با بیان اینکه بســتر ســرمایه گذاری برای 
توســعه صنعتی در شهرستان های شرق فارس فراهم است گفت: در 
کمترین زمان ممکن درخواست های سرمایه گذاری و درخواست برای 
تامین برق رسیدگی و بررســی می شود و شرایط متقاضیان در نظر 
گرفته خواهد شــد. همچنین کلیه صنایعی کــه در حیطه اختیارات 
این شــرکت درخواست اتصال به شبکه برق را دارند نسبت به ارسال 

درخواست خود اقدام نمایند. 
وی با اشاره به اینکه مصرف سیمان با توجه به شرایط شتاب توسعه در 
جامعه ما  امری مهم است گفت : سرانه مصرف سیمان در جامعه ما با 
تداوم توسعه ساختمان در کشور نیز افزایش می یابد از این رو تامین 

برق کارخانجات سیمان در استان فارس یک اولویت است.

همزمان با هفته محیط زیست؛

 سایت پسماند ویژه و صنعتی قم 
افتتاح شد

قم ـ بیرانوند،خبرنگاریادگارامروز-دو طرح زیســت محیطی »سایت 
پســماند ویژه و صنعتی اســتان قم« و »آزمایشــگاه معتمد سازمان 
حفاظت محیط زیست« روز شنبه همزمان با هفته محیط زیست، طی 

مراسمی در قم به بهره برداری رسید.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم در این مراسم اظهار داشت: 
امروز مســأله محیط زیســت به یکی از دغدغه هــای جدی مردم و 
مسؤولان مبدل شده است، اما گاهی در تقابل با صنعت مورد غفلت و 

بی مهری قرار می گیرد.
ســید رضا موسوی مشکینی با بیان اینکه بدون تردید برای دستیابی 
به توسعه پایدار، باید توجه جدی به حفظ و حراست از محیط زیست 
داشته باشیم، خاطرنشان کرد: بی توجهی به شاخص ها و مؤلفه های 
زیست محیطی در امر توسعه و پیشرفت، آینده این سرزمین و سلامت 

عمومی جامعه را با مخاطره مواجه می کند.
وی با اشاره به وجود منابع طبیعی و زیستگاههای ارزشمند در استان 
قم، وجود این زیستگاهها را تضمینی برای حفظ تنوع زیستی دانست 
و گفت: گونه های گیاهی و جانوری چیزی نیست که پس از انقراض 
و نابودی، بتوان آنها را دوباره به دست آورد و به طور حتم نابودی آنها، 
زندگی بشــریت به عنوان یکی از حلقه های زنجیره حیات را تهدید 
می کند. مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم با اشاره به اهمیت 
و جایگاه شــغل مقدس محیط بانی، فرارســیدن روز ملی محیط بان 
را تبریک گفت و خاطرنشــان کرد: محیط بانان با حضور همیشــگی 
در خط مقدم مقابله با غارتگران طبیعت و متخلفان زیست محیطی، 
ارزشمندترین نقش در نجات طبیعت و تنوع زیستی را برعهده دارند.

تکراررکوردهایتولیدماهیانهگروهفولادمبارکهدراردیبهشتماه؛

دلاورمردانی كه ثانیه ها را به طلا تبدیل می كنند

محمدی،خبرنگاریادگارامروز-مدیرکل  کرمانشاه-فریده 
کتابخانه های عمومی اســتان کرمانشاه گفت : در ادامه 
برنامه هــا و طرح هــای تدارک دیده شــده در ایام دهه 
کرامت، عضویت در کتابخانه های عمومی سراسر استان 
همزمان با میــلاد امام رضــا )ع( از ۲۱ الی ۳۱ خرداد 
رایگان است. معصومه حسنی خونسار گفت: علاقه مندان 
WWW. بــا مراجعه به ســامانه ســامان بــه آدرس

SAMANPL.IR و دریافت کد تخفیف می توانند به 
شبکه کتابخانه های عمومی کشور بپیوندند.

به گفته مدیرکل کتابخانه های عمومی استان کرمانشاه 
روش دریافت کد بدین شــکل است که فرد وارد سامانه 

samanpl.ir می شود و از صفحه اصلی قسمت دریافت 
کد مشخصات خود را وارد کرده و کد تخفیف بلافاصله 
برای او پیامک خواهد شد، که مهلت استفاده از این کد 

تخفیف تا پایان خرداد است.
در صورت مراجعه حضوری افراد به کتابخانه با در دست 
داشتن مدارک شناسایی و یک عکس ۳*۴ برای اسکن 
همین مراحل برای دریافت کــد انجام می پذیرد و فرد 
برای مدت یکسال تمام از خدمات کتابخانه های عمومی 

استان و حتی کشور بهرمند خواهد بود.
در استان کرمانشــاه ۸۹ باب کتابخانه عمومی نهادی و 
۱۸ باب کتابخانه عمومی مشارکتی فعال با سازمان ها با 

یک میلیون و ۱۵۰ هــزار جلد منبع وجود دارد که ۵۵ 
هزار عضو فعال دارند .

رزاز،خبرنگاریادگارامــروز-  بوشــهر- 
مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان 
بوشهر گفت: در سال جاری هفت میلیون 
و ۵۰۰ هزار نفر ســاعت آموزش در پنج 
و  حوزه صنعت،کشاورزی،خدمات،کسب 
کارهای دانش بنیان و فرهنگ  و هنر به 
علاقه مندان به آموزش های مهارتی در 

این استان ارایه می شود.
 عبدالمجیــد دراهکــی در نشســت با 
نماینــدگان مربیان آموزش فنی و حرفه 
ای استان بوشــهر افزود: در زمان حاضر 
۳۷۴ مربــی در مجموعــه آموزش فنی 
و حرفه ای بوشــهر مشــغول به فعالیت 
هســتند کــه از این تعــداد ۱۲۴ مربی 
رســمی فنی و حرفه ای، ۱۸۲ نفر از این 
مربیان بر اســاس توانایی های فنی خود 
بصورت بــدون هزینه با ایــن مجموعه 
همکاری دارنــد و ۶۸ مربی دیگر نیز از 
استان هستند  نیروهای مسلح  مجموعه 

کــه در راســتای جبران کمبــود مربی 
نســبت به مهارت آموزی سربازان ایفای 
نقش می کننــد. وی تغییر نگاه مربیان 
در امر آموزش را برای به دســت آوردن 
موقعیت در عرصه ملی ضروری دانســت 
و اظهار کرد: کشــف نیاز های اقتصاد و 

بازار کار آینده وظیفه ما اســت و وظیفه 
داریم نقشــه راه امروز و آینده خود را بر 
اساس نیاز بازار کار احصا کنیم و در این 
راه پشتیبانی از ۲ عنصر دانش و مهارت 

کلید رسیدن به موفقیت و توسعه است.
مدیر کل آموزش فنی و حرفه ای بوشهر 

با اشــاره به آغاز طرح ساماندهی مربیان 
در راستای هویت بخشی و افزایش سطح 
توانمندی آنها گفــت: مربیان به عنوان 
یکی از ارکان اصلی آموزش، پشتیبان و 
مجری آموزش های مهارتی هســتند که 
در راستای توانمندسازی مخاطبان نقش 

کلیدی ایفا می کنند.
دراهکی ادامــه داد: در این طرح، ضمن 
شناسایی و هویت بخشی به همه مربیان، 
اســتادکاران و علاقمنــدان بــه حرفه 
مربی گری مربیــان آموزش های مهارتی 
سطح بندی و رتبه بندی می شوند بر این 
اساس تعیین سطح های مختلف آموزشی 
برای مربیان به نحوی است که هر مربی 
متناســب با توانمندی هــای تخصصی، 
حرفــه ای و شایســتگی های فــردی و 
اجتماعی می تواند در یکی از سطح های 
)مربی پایه، مربی سطح ۳، ارشد مربی و 

استاد مربی( قرار گیرد.

ارومیه-مینا اصلانی،خبرنگاریادگارامروز-
رئیس پلیس آگاهی انتظامی آذربایجان 
غربــی از دســتگیری ســارق حرفه ای 
مغازه های نقره فروشــی در بازار سنتی 
ارومیه، خبر داد. سرهنگ صادق شکری 
گفــت: در پی اعــلام وقوع ســرقت از 
مغازه های نقره فروشــی در بازار سنتی 
بــه دلیل حساســیت موضوع،  ارومیه، 
شناسایی و دســتگیری سارق یا سارقان 
در دســتور کار کارآگاهان اداره مبارزه با 
سرقت پلیس آگاهی انتظامی استان قرار 
گرفت. او می گوید: در بررســی های به 
عمل آمده، کارآگاهــان با انجام اقدامات 
پیچیده اطلاعاتی و روش های نوین کشف 
جرم موفق شدند سرنخ هایی از یک متهم 
را در ارتباط با این سرقت شناسایی کنند. 
رئیس پلیــس آگاهی انتظامی اســتان 

گفت: ضمن هماهنگی با مرجع قضائی، 
ماموران با تعقیب و مراقبت شبانه روزی 
طــی یک عملیات غافلگیرانه متهم را در 
مخفیگاهش دســتگیر و در بازرســی از 

منزلش تمامی اموال مسروقه را کشف و 
ضبط کردند.

سرهنگ شــکری با اشاره به اینکه متهم 
در تحقیقــات تکمیلــی با اســتفاده از 

شــگرد های پلیســی و مواجهه با دلایل 
و مدارک به انجام ســرقت اعترف کرد، 
گفــت:  ارزش تقریبی اموال مســروقه 
برابــر اعلام نظر کارشناســان حدود ۱۲ 
میلیارد ریال برآورد شــده است. رئیس 
پلیس آگاهی انتظامی اســتان با تاکید 
بر رعایت هرچه بیشتر نکات پیشگیرانه 
از سرقت توسط شهروندان، گفت: مردم 
نقش مهمی در ارتقاء امنیت اجتماعی در 
سطح جامعه دارند و از این رو می توانند 
بــا مشــاهده هرگونه موارد مشــکوک، 
موضوع را از طریق شماره تلفن ۱۱۰ به 
مرکــز فوریت های پلیس گزارش کنند و 
همچنین شماره تلفن ۱۹۷ پلیس آماده 
دریافت نظــرات، پیشــنهادات و تقدیر 
شما همشــهریان عزیز از عملکرد پلیس 

می باشد.

خرم آباد - اعظم پاپی،خبرنگاریادگاامروز-رییس سازمان 
صنعت، معدن و تجارت لرستان گفت: سه معدن بزرگ 
این اســتان باهــدف جلوگیری از فعالیــت های خارج 
از محــدوده، با پهپاد )پرنــده هدایت پذیر از دور( پایش 

می شوند.
 بهمــن جعفری  در دیدار معاون حقوقی و امور مجلس 
وزارت صمت با اســتاندار لرستان اظهار کرد: سه معدن 
بزرگ در اســتان وجــود دارد که در شــورای معادن، 
اعتباری برای استان درنظر گرفته شده که در این راستا 

مناقصه ای برگزار و یک پهپاد خریداری شد.
وی افزود: با خرید پهپــاد می توانیم معادن را در حوزه 
اســتخراج و جلوگیری از فعالیت های خارج از محدوده 

پایش کنیم.
وی با بیان اینکه مطالعاتی در حوزه های مختلف استان 
اجرا شده اســت تصریح کرد: در این راستا کانون های 
مطلوبی در حوزه مواد معدنی غیر فلزی و یک محدوده 
فلزی در الیگودرز شناســایی شــده است که چگونگی 

استفاده از این ظرفیت ها پیگیری می شود.

رییس ســازمان صمت لرســتان ادامــه داد: همچنین 
پیگیری مسایل مرتبط با مجتمع فولاد ذوب آهن ازنا و 
ســیمان خرم آباد که از مصوبات سفر رییس جمهور می 

باشد در دستور کار قرار دارد.
جعفری با اشــاره به اینکه امســال چهار طرح تحولی 
صمت در لرســتان انجام شده است بیان کرد: در زمینه 
پاسخگویی به مردم نیز، تمامی نظارت ها از بستر  سامانه 
۱۲۴ دنبال می شود و اعتباری در نظر گرفته شده است 

که نظارت ها به صورت سنتی انجام نشود.

عضویترایگاندرکتابخانههایعمومیسراسراستانکرمانشاه

مدیرکلفنیوحرفهایاستاناعلامکرد؛
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رئیسپلیسآگاهیانتظامیآذربایجانغربی:

سارقمغازههاینقرهفروشیدربازارسنتیارومیهدستگیرشد

رییسسازمانصمتاستان:معادنلرستانباپهپادپایشمیشوند

نصب ۳5  هزار تابلو ایمنی در راه های 
استان بوشهر 

بوشهر-خبرنگاریادگارامروز- رئیس اداره ایمنی و حریم راه های اداره 
کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان بوشهر گفت: با هدف ارتقاء 
ایمنی عبور و افزایش ضریب ایمنی تردد، تعداد ۳۵ هزار تابلو و علائم 

ایمنی در محورهای ارتباطی استان نصب شد.
حمیدرضــا حیدری  با بیان اینکه علائم جــاده ای در افزایش ضریب 
ایمنی راه ها نقش موثری دارد و زبان گویای جاده ها محسوب می شود، 
اظهار کرد: این علائم شامل نصب انواع تابلوهای اخباری و انتظامی در 

محورهای مواصلاتی استان است.
وی تقویــت علائم افقی و عمودی، بهبود وضعیــت حفاظ راه ها را از 
جمله فعالیت های اداره ایمنی و حریم راه های اداره کل راهداری برای 
ارتقاء ایمنی راه های اســتان اعلام و تصریــح کرد: نصب این علایم و 
همچنین تقویت حفاظ محورها علاوه بر هشدار و اطلاع رسانی سبب 

ارتقاء ایمنی عبور و مرور و کاهش تصادفات جاده ای می شود.
رئیس اداره ایمنی و حریــم راه های اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای استان بازسازی و نوسازی تابلوهای قدیمی و فرسوده را بخش 
دیگری از اقدامات این اداره برشــمرد و عنوان کرد: در راستای صرفه 
جویی بیشتر در طول یکسال اخیر با مساعدت راهداری شهرستان ها 
بیش از ۱۵ هزار انواع تابلو فرســوده بازسازی، رنگ آمیز و در محورها 

نصب شده است.

در هفته جهاد کشاورزی انجام می شود،

افتتاح  25پروژه تولیدی و خدماتی بخش 
کشاورزی در ایلام 

ایلام-سارامیری،خبرنگاریادگارامروز- رئیس سازمان جهاد کشاورزی 
اســتان ایلام از افتتاح ۲۵ پروژه تولیدی و خدماتی بخش کشاورزی 

استان در هفته جهاد کشاورزی خبر داد.
»آذرنوش عموزاده«  اظهار کرد: به مناســبت گرامیداشت هفته جهاد 
کشاورزی در ســال جاری تعداد ۲۵ پروژه تولیدی و خدماتی بخش 
کشــاورزی با اعتبــاری بالغ بر ۲۸۵ میلیــارد و ۸۳۲ میلیون ریال با 
اشــتغال زایی مستقیم ۵۹ نفر، تثبیت شــغل ۹۸ نفر و تعداد ۱۵۸ 

خانوار بهره مند افتتاح و به بهره برداری می رسد.
وی با بیان اینکه تعداد ۴ طرح کشــاورزی بــا اعتباری بالغ بر ۲۰۴ 
میلیارد و ۳۵ میلیون ریال با اشــتغالزایی ۳۰ نفر و تعداد ۳۰ خانوار 
بهره مند کلنگ زنی خواهد شد، تصریح کرد: این پروژه ها شامل احداث 
ایستگاه پمپاژ، اجرای شبکه فرعی سیستم بارانی ، حفر و تجهیز چاه 
آب ، برقی کردن چاه های کشــاورزی ، کانال آبرسانی ، پروژه تامین 
آب عشایر ، کشتارگاه و گاوداری شیری ، کلینیک پزشکی و فروشگاه 

سموم کشاورزی است.

 اهدای بیش از ۸۰۰ سری جهیزیه 
به نوعروسان خراسان رضوی

مشهد-میرشکار،خبرنگاریادگارامروز-همزمان با سالروز میلاد امام رضا 
)ع(، در رزمایش اهدای کمک جهیزیه، بیش از ۸۰۰ ســری جهیزیه 

بین نوعروسان خراسان رضوی اهدا شد.
اســتاندار خراسان رضوی در این مراسم که به همت بنیاد بین المللی 
آبشار عاطفه برگزار شــد، گفت: حضور مردمی در همه عرصه ها گره 
گشاســت و مدیران وظیفه دارند زمینه فعالیت خیرخواهانه را فراهم 
کنند. مدیر بنیاد بین المللی آبشــار عاطفه ها هم در این مراسم گفت: 
این دومین مرحله اهدای جهیزیه در کشور است که ۵۰۰ سری از این 

تعداد را این موسسه تقبل کرده است.
محمد جواد فولاد گفت: برای این ۵۰۰ ســری جهیزیه، این موسسه 
بیش از ۷ میلیارد تومان اعتبار هزینه کرده اســت، تا پایان سال قرار 
اســت به نیت ۱۴ معصوم بیش از ۱۴ هزار ســری جهیزیه تقدیم نو 
عروســان شــود. مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( گفت: این 
کمیته هم ۳۱۳ ســری جهیزیه شــامل یخچال، ماشین لباسشویی، 
جــارو برقی، اجاق گاز و تلویزیون به مبلغ ۳۳ میلیون تومان برای هر 
سری، با کمک مراکز نیکوکاری و سرانه اداری تهیه و اهدا کرده است.

 5 شهرک و ناحیه صنعتی 
در چهارمحال و بختیاری آماده بهره برداری شد

شهرکرد-خبرنگاریادگارامروز- مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
چهارمحال و بختیاری از احداث ۲۲ شهرک و ناحیه صنعتی در استان 

خبر داد و گفت: از این تعداد پنج مورد آماده بهره برداری شده است.
حمیدرضا فلاح افزود: شــهرک تخصصی بادام در سامان، فاز نخست 
شهرک صنعتی شماره ۲ شهرکرد، ناحیه صنعتی اردل، ناحیه صنعتی 
تولید پوشاک در یانچشمه و ناحیه صنعتی تولید صنایع غذایی در کیار 

آماده بهره برداری شده است.
وی ادامه داد: این نواحی که بیشــتر به صورت تخصصی بوده و برای 
راه اندازی آن نیاز به گرفتن ۱۸ استعلام از دستگاه های مختلف است 

در ایجاد اشتغال و رونق تولید در استان نقش بسزایی دارد.
مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی چهارمحال و بختیاری در 
خصوص پیگیری های انجام شده برای احداث دهکده فرش استان نیز 
گفت: این مجموعه که تحت عنوان »مجتمع صنایع دستی و فرش« 
نامگذاری شده است در مرحله جانمایی است و یکی از مصوبات سفر 

رییس جمهور و هیات دولت به استان به شمار می رود.
فلاح تامین آب را یکی از مهمترین زیرســاخت های لازم برای توسعه 
فعالیت های صنعتی استان دانست و گفت: شهرک ها و نواحی صنعتی 
استان با چالش جدی تامین آب روبرو هستند اما تلاش شده با اجاره 
چاه و بستن قرارداد با شرکت آب و فاضلاب در خصوص در اختیار قرار 

دادن پساب فاضلاب این چالش را تاحدی برطرف کرد.
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مدیرعامل اتحادیه مرغداران گوشــتی کشور با اشاره به اینکه مازاد تولید مرغ اجازه نمی دهد نرخ مرغ در بازار به نرخ 
تمام شده آن برسد، گفت: اگر نرخ مرغ واقعی نشود بسیاری از تولیدکنندگان از چرخه تولید خارج خواهند شد.حبیب 
اســدا... نژاد، در پاسخ به این سوال که آیا بازار مرغ دچار رکود شده است ؟ گفت: افزایش تولید تا حدی باعث کاهش 
نرخ این کالای پروتئینی شــده  است ولی آن موضوعی که بارها در مکاتبات به وزارت جهادکشاورزی هم اعلام کردیم 
این بود که با اصلاح نظام یارانه ای و پیش بینی وضعیت بازار، تولید متناســب با حجم تقاضا کاهش یابد که متاســفانه 
این درخواست مورد توجه واقع نشد و وزارت جهادکشاورزی نه تنها تولید را کاهش نداد بلکه افزایش تولید را هم رقم 
زد.وی افزود: ما نگران این هستیم که واحدهایی که ۱۵ روز آینده مرغ هایشان وارد بازار می شود و با ارز نیمایی تولید 
کرده اند دچار ضرر و زیان شوند، زیرا نرخ تمام شده مرغ زنده برای تولیدکنندگان بیش از ۱۵ تا ۲٠ هزار تومان بالاتر 
از نرخ بازار است.وی افزود: نرخ مرغ زنده در بازار کیلویی ۲۸ هزار تومان است و این درحالیست که نرخ تمام شده مرغ 
زنده برای مرغداران کیلویی بیش از ۴۵ هزار تومان است. اگر نرخ مرغ زنده واقعی و بر اساس نرخ تمام شده نباشد که 
البته مازاد تولید ممکن است این اجازه را ندهد. تولیدکنندگان بسیاری ممکن است زیان کنند و از چرخه تولید خارج 
شوند.به گفته وی، پیشنهاد حذف تدریجی ارز را داده بودیم که نرخ مرغ هم پلکانی بالا رود ولی نه تنها این اتفاق نیفتاد 

بلکه دولت برای کنترل بازار، واردات و تولید را هم افزایش داد.

دبیر انجمن تولید کنندگان و صادر کنندگان آب های معدنی و آشــامیدنی با اشاره به اینکه در آذرماه سال گذشته 
براســاس توافقات قرار شد طرح شفاف سازی قیمتها اجرایی شود، اظهار کرد: در آن مقطع ابتدا تولیدکنندگان ملزم 
به درج نرخ بودند اما به دلیل برخی از مشکلات اعلام شد که نرخ مصرف کننده باید بر روی بطری ها درج شود تا از 
شیطنت عرضه کنندگان در این رابطه جلوگیری شود. پیمان فروهر با اعلام اینکه درطرح شفاف سازی قیمت ها قرار 
بود با درج قیمت ها دلال بازی و واســطه ها حذف و کالا با نرخ مناســب در اختیار مصرف کنندگان قرار گیرد، گفت: 
درحال حاضر مشاهدات بازار نشان می دهد که تولیدکننده ملزم به درج نرخ مصرف کننده شده است اما از آن طرف 
اصناف و عرضه کنندگان همکاری در این رابطه ندارند ما حتی این موضوع را چندین بار به ســازمان حمایت اعلام 
کردیم اما متاسفانه بطری های آب معدنی کوچک و بزرگ با قیمت های بالا در بازار به فروش می رسد جالب اینجاست 
بطری آب معدنی دو هزار تومانی در خیابان نزدیک به ســازمان حمایت ۴ هزار تومان فروخته می شــود.دبیر انجمن 
تولید کنندگان و صادر کنندگان آب های معدنی و آشامیدنی با انتقاد از اینکه گویا هیچ نظارتی در فروش آب معدنی 
از ســوی مغازه داران و اصناف وجود ندارد، تصریح کرد: به نظر می رســد واحدهای نظارتی به این موضوع ورود پیدا 
کرده و رضایت مصرف کنندگان را کسب کنند.گفتنی است که در حال حاضر مشاهدات بازار نشان می دهد آب معدنی 
کوچک با نرخ ۴ هزار تومان تا ۶ هزار تومان به فروش می رســد این درحالی اســت که نرخ مصرف کننده بطری آب 

معدنی کوچک به صورت متوسط در برندهای مختلف دو هزار و ۵۰۰ تا سه هزار تومان است.

کارگردان ســینما گفــت: هر ســه فیلمی که تا 
امروز ســاختم زن محور بوده اند به این معنی که 
کاراکترهای اصلی این آثار که قصه را جلو می برند، 
زن هستند و دلیل این رویکرد هم به این موضوع 
مربوط می شود که فکر می کنم امروز در جامعه مان 
زن ها کنشــگر هستند و همانطور که می بینیم در 
سال های اخیر زنان در مسائل سیاسی و فرهنگی و 
حتی تحولات اجتماعی تأثیرات پر رنگی داشته اند.
حمیدرضا قربانی دربــاره انتخاب بازیگران، اظهار 
داشت: من به بازیگر حرفه ای اعتقاد دارم و در کنار 
آن بر این عقیده ام که از جوانان با اســتعدادی که 
به تازگی وارد این عرصه شــده اند نیز نباید غافل 
شــد.وی درباره تأثیر بازیگران مطــرح در میزان 
فروش آثار سینمایی ،تأکید کرد: امروز در فروش 
آثار ســینمایی فقط خود فیلم است که حرف اول 
را می زند. ممکن اســت در ابتدا برای جلب توجه 
مخاطب، نام بازیگر بتواند تأثیرگذار باشــد اما در 
اینکه مخاطب از ســالن راضی بیرون بیاید و آن 
را به دیگران نیز پیشــنهاد دهد، فقط خود فیلم 

اســت که می تواند تعیین کننده باشــد.قربانی در 
پاسخ به این پرســش که وضعیت اقتصادی، عدم 
حمایت از فیلم های اجتماعی و شــرایط بد اکران 
چقدر سینمای اجتماعی را با چالش مواجه کرده، 
گفت: امروز هزینه ســاخت یک فیلم سینمایی به 
قدری بالا رفته که قاعدتاً بازگشت سرمایه مستلزم 
فروش بســیار بالای فیلم ها است. یکی از دلایلی 
که می تواند ســینمای اجتماعی را در کشورمان 
کم رنگ کند هزینه بالای ساخت فیلم سینمایی و 
عدم فروش مناسب است. امروز به دلایل مختلف 
بیننده برای دیدن فیلم ســعی دارد دقایقی که به 
سینما می رود از مشــکلات روزمره فاصله بگیرد 
و طبیعتاً در این شــرایط فیلم های کمدی فروش 
بهتری خواهند داشــت؛ اما نباید این نکته را هم 
نادیــده گرفت که به طــور کل فیلم های کمدی 
همیشــه در همه جــای دنیا بیشــتر مورد توجه 
قرار می گیرند.در این شــرایط مشخص است که 
تهیه کننده ها ترجیح می دهند که ســراغ ساخت 
فیلم های کمدی بروند و ممکن است با ادامه این 
وضعیت در ســال های اخیر سینمای اجتماعی به 
مرور کم رنگ تر شود.وی درباره تأثیر محدودیت ها 
و خــط قرمزهــای موجود در ســینمای ایران بر 
کیفیت آثار اجتماعی، گفت: محدودیت ها و خط 
قرمزها پدیده تازه ای در ســینما نیستند و دغدغه 
ساخت فیلمی که در مسیر پخش با مشکل مواجه 
نشود همیشه در ذهن فیلمسازان وجود داشته اما 
امروز این ســخت گیری ها دو چندان شده است و 
تعــداد فیلمنامه هایی که مجوز دریافت نمی کنند 

هر روز رو به افزایش است.

یک کارگردان سینما:

زنانِ امروز کنش گر هستند 

رئیــس مجمع واردات با اشــاره به عرضه کالای 
قاچاق در ســطح بازار، گفت: ما بارها و بارها به 
مسئولین مربوطه هشدار داده ایم که این حجم 
از کالای قاچاق، نشــان دهنده خطا و اشتباه در 
تعیین اســتراتژی ها، رویکردها و سیاســت های 
تجارت خارجی کشور است ولی متأسفانه به نظر 
می رســد که در برخی حوزه ها و بخش ها، قبح 
کلمه قاچاق به کلی از بین رفته اســت.علیرضا 
مناقبی افزود: برخورد قضائی و انتظامی با پدیده 
شــوم قاچاق ضروری است ولی کفایت نمی کند 
و باید ریشــه ها و دلایل قاچاق را رصد کرد. بهتر 
است نگاهی مبتنی بر مؤلفه های اقتصادی به این 
پدیده داشــت و آن را از زاویه جدیدی نگریست.
به گفته مناقبی، وقتی تقاضا برای یک کالا وجود 
دارد و تولید داخلی به هــر دلیلی نمی تواند آن 
تقاضا را پوشــش دهد، مسیر برای قاچاقچی باز 
می شود. قاچاقچی شروع به فعالیت می کند و به 
مرور برای فعالیت خــود زنجیره ایجاد می کند. 

آهسته آهسته آنقدر فربه و قدرتمند می شود که 
جایگزین تجار اصیل و قانونمند و حذف کردنش 
از بازار، کار بســیار دشــواری می شود.وی افزود: 
قاچاق به یک پدیده لجام گسیخته تبدیل شده و 
این توقع از دولت سیزدهم وجود دارد که با دور 
اندیشی، ابتکار عمل را به دست بگیرد و به صورت 
ریشــه ای و نه شعاری به این موضوع بپردازد.وی 
افزود: شرایط به گونه ای شده است که واردکننده 
رسمی و قانونی، در کنج بازار نشسته است و این 
قاچاقی است که برای بازار تعیین تکلیف می کند.

مناقبی بــا انتقاد از خودتحریمــی ها در عرصه 
تجارت خارجــی، گفت: واردکننــدگان قانونی، 
درگیر انجام فرآیندهــای لازم و اخذ مجوزهای 
مربوطه از دیوانسالاری عظیم و ابرقدرت دولتی 
هستند و وقت و انرژی و توان آنها صرف رهایی از 
دست اندازها و سرگردانی های میان دستگاه های 
دولتی می شود و در آن سو، قاچاقچیان با فراغی 
باز و بدون هیچگونه نظارتی، بازار را تحت سیطره 
خود قرار داده اند.وی گفت: پیشنهاد مشخص ما، 
توجه دولت به رأی و نظر تشکل ها و انجمن های 
تخصصی است. اگر دولت به بلوغ فعالان اقتصادی 
اعتماد کند و اجازه نقش آفرینی به انجمن های 
تخصصی دهــد، قطعاً فضای کســب و کارهای 
قانونی تسهیل می شود و سودآوری قاچاق کاهش 
پیدا می کند. وی تصریح کــرد: قول می دهم به 
همان اندازه کــه تحریم های داخلی کاهش پیدا 
کند، مشوق ها و سودآوری های پدیده شوم قاچاق 

نیز کاهش یابد.

رئیس مجمع واردات:

قاچاقچی نبض بازار را گرفته است

عضو کمیســیون بهداشــت و درمان مجلس 
دربــاره وضعیت کارخانه جات دارویی کشــور، 
گفت: من مخالــف افزایش چند برابری قیمت 
دارو هســتم، اما باید قیمت گذاری به گونه ای 
باشــد که ادامه تولید دارو در کشور امکان پذیر 
باشد. کارخانه علاوه بر سود عادی که برداشت 
می کند، نیاز به سودی برای تجهیز دستگاه های 
مــدرن و جدیدتر و تعمیر دســتگاه های فعلی 
دارد، اما متأســفانه عمــده کارخانه ها در این 
بخش دچار مشکل شــده اند.همایون سامه یح 
نجف آبادی افزود: متأسفانه به دلیل این مسائل 
پیش آمده، تولید تعدادی از داروها در کشــور 
یا کاهــش پیدا کرده و یا اینکه متوقف شــده 
اســت. به تبع سازمان غذا و دارو مجوز واردات 
بــرای این داروها صادر خواهد کرد و در نتیجه 
قیمت آنها بســیار بیشــتر از داروهــای تولید 
داخل خواهند بود.وی ادامه داد: جلسات بسیار 
زیادی در کمیسیون بهداشت با تولیدکنندگان 
و مســئولان وزارت بهداشت برگزار شده است، 
تا این مســأله حل شــود، اما تغییری حاصل 
نشــده و همین روال حفظ شده است.او با بیان 

اینکه قیمت گذاری بر اساس تورم موجود، روی 
دارو انجام نشده اســت، گفت: در سال ۱۴۰۱ 
دستمزد کارگر ۵۶ درصد افزایش پیدا کرده و 
این شــامل افرادی که در کارخانه جات دارویی 
کار می کنند هم شده است، قیمت بیمه کارگر 
کارخانه جات دارویی نیز با توجه به این افزایش 
دســتمزد، بالا رفته و بر همین اســاس هزینه 
کارخانه جــات دارویی نیز افزایش پیدا می کند. 
علی رغم ایــن افزایش هزینه هــا، قمیت دارو 
تغییــر چندانی نکرده اســت و به همین دلیل 
کارخانه هــای دارویی تا حدی دچار مشــکل 
شده اند.از طرف دیگر تلاش های زیادی می شود 
که قمیت دارو افزایش پیدا نکند. تعداد زیادی 
از نماینــدگان مجلــس و برخی مســئولان با 
کنارگذاشته شدن ارز ترجیحی مخالف هستند. 
حتی اگر ارز ترجیحی هم کنار گذاشته نشود، 
قمیت تمام شــده برای تولید دارو مقدار قابل 
توجهی افزایش پیدا کرده است.وی یادآور شد: 
بسیاری از کارخانه جات دارویی مدعی هستند 
که دچار ضرر شده اند و با این حال برای اینکه 
کشور به لحاظ تأمین دارو دچار مشکل نشود، 
فعالیت خود را انجام می دهند.در وضعیت فعلی 
قیمــت دارو باید تغییــری ۲۰ تا ۳۰ درصدی 
و حتــی ۴۰ تا ۵۰ درصدی داشــته باشــد تا 
کارخانه جات با مشکل مواجه نشوند. اگرچه من 
مخالف افزایش چند برابری قیمت دارو هستم، 
اما از طرفی همانطور که گفتم قیمت گذاری به 
گونه ای باید باشد که امکان ادامه تولید دارو در 

کشور وجود داشته باشد.

گوناگون

حدود ۶۰ درصد بازنشســته های سازمان تأمین 
اجتماعــی حداقل حقــوق را دریافت می کنند و 
نزدیک به هشت درصد آنها حقوقی کمتر از حداقل 
حقوق دارند!. این نکته ای است که علی دهقان کیا، 
رئیس کانون کارگران بازنشسته تهران، می گوید 
و توضیــح می دهد که گرچــه دولت افزایش ۵۷ 
درصدی حقوق بازنشستگان را تیتر رسانه هایش 
کــرده؛ اما واقعیت این اســت کــه دریافتی این 
بازنشســته ها تنها به حــدود ۵.۵ میلیون تومان 
در ماه رسیده اســت. جهش هزینه های زندگی 
در ایران و دســت تنگ بازنشستگان حالا باعث 
شده بسیاری از آنها به بازار کار برگردند. به طوری 
که حالا اتحادیه تاکسی رانان تهران می گوید که 
بیشــتر از نیمی از رانندگان تاکسی های پایتخت 
بازنشستگان هستند و تقاضای آنها برای اشتغال 

در پیک موتوری افزایش داشته است.

۶۰ درصد  بازنشستگان حداقلی بگیر   
هستند

کافی اســت چرخی میان آگهی های اســتخدام 
سایت ها بزنید تا از وضعیت دردناک این روزهای 
بازنشســتگان آگاه شوید؛ از کارگری در فروشگاه 
مواد غذایی و شــرکت های نظافتــی تا لابی من، 
آبدارچی و نگهبان. اینها از  جمله مشاغلی هستند 
که برای اســتخدام بازنشســتگان آگهی منتشر 
کرده انــد. آن هم بــا حقوق عموما ســه تا پنج 
میلیون تومان. بدتر آنجاست که عمر این آگهی ها 
به یک هفته هم نمی رســد و به گفته خودشان، 
بازنشســتگان برای همین حقوق حداقلی با هم 
رقابــت می کنند. علی دهقان کیــا، رئیس کانون 
کارگران بازنشســته تهران، در این باره می گوید 
که ۶۰ درصد بازنشســتگان حداقلی بگیر و حتی 
حدود هشت درصد هم زیر حداقلی بگیر هستند؛ 
چون سال های کمتری سابقه پرداخت حق بیمه 
داشته اند. او توضیح می دهد: »وقتی کارشناسان 
دولت، کارگر و کارفرما پایان ســال ۱۴۰۰ سبد 
معیشــت خانوار را حدود ۹ میلیون تومان معین 
کردنــد، آن هم بــرای حداقلی تریــن وضعیت، 
بازنشســته ای که دو میلیــون و ۶۵۰ هزار تومان 

حقوق می گیرد، این فاصله را چطور باید پر کند؟ 
طبیعتا مجبور است باز گردد به بازار کار . از چهار 
میلیون بازنشسته ما حدود دو میلیون و ۴۰۰ هزار 
نفــر حداقلی بگیر و نزدیک ۷۰۰ هزار نفر هم زیر 
حداقلی بگیر هســتند«. بازگشت بازنشستگان به 
بــازار کار هم گرفتاری های خــاص خود را دارد. 
گواه این ادعا ســخنان حســن پورناظری، یکی 
از اعضای انجمن تاکســی رانان تهران اســت که 
خبــر می دهد حدود ۵۰ تــا ۶۰ درصد همکاران 
تاکسی رانش بازنشسته هســتند! او می گوید که 
بخش های  بازنشســته های  همکارانش  بیشــتر 
مختلف با حقوق های حداقلی هســتند؛ ولی این 
شــغل هم این روزها جز زیان چیزی ندارد. پور 
ناظــری توضیح می دهد: »کرایه ها ۲۵ درصد بالا 
رفته؛ ولی هزینه ها چند صد برابر شــده اســت. 
وضعیت خودروها هم که افتضاح است. حتی اگر 
امروز هم خودروی نو بخرید، بعد از شش ماه نیاز 
به تعمیــرات دارد. او ادامه می دهد: ضمن اینکه 
خودروی بسیاری از بازنشستگان فرسوده است و 
آنها توان نوســازی تاکســی خود را ندارند و باید 
گفت که  مشکلات این قشر یکی، دوتا نیست...«.

 بازنشستگان  پیک موتوری شده اند!  
بخشی از بازنشستگان هم پیک موتوری شده اند. 

داود محمــدی، رئیس اتحادیــه حمل ونقل بار 
سبک شهری و پیک موتوری تهران نیز از افزایش 
تقاضای بازنشستگان برای اشتغال به عنوان پیک 
موتــوری می گوید. او اعلام می کند که حدود ۱۰ 
درصد از شاغلان این صنف بازنشستگانی هستند 
که بــرای گذران زندگی مجبور بــه این فعالیت 
شــده ند. با این حال وضعیت شــان در این صنف 
اصلا خوب نیســت. محمدی می گویــد: از زمان 
کرونا حدود ۴۰ درصــد اعضای صنف ما ریزش 
داشتند؛ چون کار در این صنف هم دیگر توجیه 
اقتصادی ندارد و از وضعیت بنزین تا کمک هزینه 
معیشتی که پرداخت نمی شود و طرح ترافیک و 

ده ها مشکل دیگر احاطه مان کرده است«.

نگویید افزایش ۵۷ درصدی حقوق؛   
بگویید حقوق ۵ میلیون تومانی!

حــالا پــس از تأخیر حــدود ســه ماهه، حقوق 
بازنشســتگان تأمین اجتماعی برای سال ۱۴۰۱ 
اعلام شده اســت. بر  اساس این دولت اعلام کرده 
کــه حداقل حقوق بازنشســتگان، ازکارافتادگان 
و مجموع مســتمری بازماندگان سازمان تأمین 
اجتماعی افزایش ۵۷.۴ درصدی داشــته اســت. 
رقمی که در ظاهر بزرگ است؛ اما وقتی به حقوق 
دو میلیون و ۶۵۰ هزار تومانی این حداقلی بگیران 

اضافه می شود، تازه می شــود پنج میلیون و ۵۸۰ 
هزار تومان. عددی بسیار کمتر از هزینه های سبد 
معیشت در ســال ۱۴۰۱. یوسف مرتضایی، عضو 
شــورای هماهنگی کانون های بازنشســتگی، در 
پاسخ به این سؤال که چند درصد از بازنشستگان 
مستأجر هســتند و وضعیت نامطلوب معیشتی 
دارند، می گوید: »آمارهای معیشتی بازنشستگان 
به طور دقیق در دســت ما نیســت. در واقع آمار 
به دست آوردن در کشور ما آسان نیست. اگر برای 
آمار هم اقدام کنیم، با مشــکلات خاصی روبه رو 
می شــویم؛ چون نیاز به بودجــه و پژوهش دارد؛ 
اما آنچه روشــن اســت، حذف طبقه متوسط در 
میان جامعه بازنشســتگان اســت، درست مانند 
بقیه اقشــار«. او ادامه می دهد: »وقتی ارز دولتی 
حذف می شــود، تورمی حدود ۴۰ درصد فقط با 
همیــن اقدام به جامعه تحمیل می شــود. با این 
حال افزایش حقوق بازنشســتگان ۱۰ درصد در 
نظر گرفته شده است. ضمن اینکه انتظار این بود 
که اگر این ارز حذف می شــود و فشــاری از این 
جانب به مردم وارد می شود، در مقابل برای مثال 
بازار ارز ما آرام بگیرد، نه اینکه وضعیت آنجا هم 
بدتر شود. بازنشسته ای که در فکر تأمین جهیزیه 
یا اسباب زندگی فرزندانش است، انتظار داشت با 
حذف ارز چهارهزارو ۲۰۰ تومانی دســت کم مثلا 
تلویزیــون ۱۰ میلیون تومانی را بتواند ۹ میلیون 
تومان بخرد، نه اینکه با حذف ارز کالاهای اساسی 
هم اقلام مهم معیشــتش گران شود، هم همان 
تلویزیــون را مجبور باشــد ۲۰ میلیــون تومان 
بخرد! او ادامه می دهد: این وضعیت موجب شده 
پس اندازی که یک بازنشسته برای مسائل خانگی 
و درمانی اش کنار گذاشــته بــود، هم بی ارزش و 
هم مصرف شــود. وقتی دولــت افزایش حقوق 
بازنشســتگان را فقط ۱۰ درصد در نظر گرفته، 
آنها مجبور می شوند بخشی از پس اندازهای شان 

را خرج کنند«.

هزینه درمانی بازنشستگان صعودی   
شده است

طبق گزارشی که مرکز آمار و اطلاعات راهبردی 

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی منتشــر کرده، 
بیش از ۶۰۰ هزار سالمند در ایران همچنان کار 
می کنند تا هزینه زندگی و به خصوص درمان شان 
را مهیــا کنند! البته این آمار مختص ســال ۹۹ 
است؛ زمانی که هنوز ارز دولتی پرداخت می شد 
و تورم رشد کمتری کرده بود. با وجود این، همان 
زمان این گزارش نشان می داد سال ۹۸ متوسط 
هزینه سالانه بهداشت و درمان یک خانوار دارای 
سالمند شهری ۱۹.۴ درصد افزایش یافته است؛ 
اما حالا به نظر می رسد وضعیت این جامعه آماری 
بدتر شده است؛ چرا که ارز دولتی هم حذف شده 
و ظاهرا همان طورکه همایون سامه یح نجف آبادی، 
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس، گفته 
بود، قیمت برخی داروها سه تا پنج برابر شده است. 
مرتضایی در این باره عنوان می کند: »همین حالا 
بازنشستگان در مسائل درمانی با دو معضل مواجه 
هســتند؛ یکی موضوع حذف ارز دولتی و دیگری 
سیستم بیمه ای کشــور. هم زمان هم ارز دولتی 
را حذف کردند و هم برای اینکه فشــار کمتری 
به بیمه ها بیاید، بسیاری از داروها را از شمولیت 
بیمه خارج کرده اند. هر بازنشســته ای حدود ۵.۵ 
تا ۶ درصــد از حق بیمه ســال های کاری اش را 
برای درمانش پرداخــت کرده؛ ولی حالا تک تک 
داروهایی که عموما گران شــده اند، به بهانه های 
مختلفــی مثل خارجی بــودن، ویتامین بودن و... 
از شــمول پوشــش بیمه ای حذف می شوند«. به 
گفته او در  حال حاضر بازنشستگان در کنار تمام 
سختی های معیشتی و چند شغله بودن شان درگیر 
دو مشکل اساســی هســتند: »یکی از اتفاقاتی 
که برای بازنشســته ها افتاده، تفاوت در افزایش 
حقوق شان اســت. در یک صندوق افزایش برای 
یک قشــر حداقل ۵۷ درصد و برای دیگران ۳۷ 
درصــد در کنار ۵۳۰ هزار تومان تصویب شــده؛ 
اما هیئت امنــای صندوق دیگر افزایش حقوق را 
فقط ۱۰ درصد تصویب کرده اســت. خب ملاک 
چه بــوده که با چنین اختلافــی حقوق تصویب 
شــده؟ چگونه تصمیم گیری شده؟ مشکل دیگر 
هم ماده ۱۲۵ قانون خدمات کشــوری است که 
به آن بی توجهی شــده. این قانون دولت را مکلف 
کرده بــود افزایش حقوقش طبــق تورم اعلامی 
خود دولت باشــد. با اجرائی نشدن این قانون، هر 
بازنشســته از نظر دریافتی حــدود ۲۵۰ تا ۲۷۰ 
درصد متضرر شده است. در واقع بازنشسته ای که 
اکنون ۱۰ میلیون تومــان می گیرد، باید حداقل 

۳۰ میلیون تومان دریافت می کرد«. 

چرا معاملات این روزهای بازار سرمایه
 بی رمق است

یک کارشــناس بازار سرمایه در خصوص دلایل به وجود آمدن 
شرایط فعلی و سردرگمی بازار سهام، گفت: سرمایه های جدید 
برای ورود به بازار ســهام نیاز به محرک قــوی و قدرتمندی 
دارند، اما اتفاقات مرتبط با اخبار اقتصادی و سیاســی کشــور 
در هفته های گذشته نشان می دهد که این عوامل تا چه میزان 
ســد راه ورود ســرمایه                                                                             های جدید به گردونه معاملات سهام 
شــد.فردین آقابزرگی با بیان اینکه بازار سرمایه درمیان سایر 
بازارهای دارایی معمولا بیشــترین و سریع ترین واکنش را به 
رخدادهای مختلف نشــان می دهد، تصریح کرد: این موضوع 
بارها در دو سال گذشــته تکرارشــده و نمی تــوان از کنار آن 
به سادگی عبور کرد.وی افزود: بازار سرمایه به غیر از چالش های 
درونی با چند چالش مهم خارجی دست و پنجه نرم می کند که 
در این میان نقش سیاستگذاران اقتصادی و سیاسی در ایجاد 
اختلالات به وجود آمده به مراتب بیشتر از سایر عوامل است.وی 
افزود: دخالت در سازوکار قیمت ها، وضع تعرفه های صادراتی، 
دستکاری قیمت دلار، کنترل و مدیریت دستوری نرخ فروش 
شــرکت ها، توجیه ناپذیری            عرضه های اولیه در برخی زمان ها، 
انتشار بی رویه اوراق و            تعیین تکلیف در حوزه قیمت تمام  شده 
محصولات از یک ســو و از ســوی دیگر التهابات ایجاد شده در 
سرنوشت مذاکرات هسته ای کشــور روند صعودی بازار سهام 
که به طور آهســته و پیوســته دنبال می شــد را با دست انداز 
مواجه کرده، به گونه ای که این بازار در            هفته های اخیر لطمات 
بسیاری را تحمل کرده است.وی با بیان اینکه این اتفاقات آن 
دسته از سرمایه گذارانی که از تجربه کمتری برخوردارند را به 
ســمت درهای خروج سوق داده است، اضافه کرد: در حقیقت 
برخی تحرکات منفی از جانب سیاستگذار خروج پول حقیقی 
را رقم زده اســت.وی گفت: خروج حقیقی های غیرحرفه ای و 
کاهش ارزش معاملات در حالی ادامه دارد که شــرایط کنونی 
نیز می تواند تبعات منفی بیشــتری برجــای بگذارد. از طرفی 
دولت بــر اجرای اصل 44 تاکید می کنــد و از طرفی دیگر با 
بزرگ شدن دولت سیاستگذار برای تامین منابع بیشتر دست به 
اقداماتی می زند که به ضرر سرمایه گذار بورسی تمام می شود.

وی گفت: در چنین وضعیتی دولت برای پوشــش کسری های 
مالی خود بازارسرمایه را هدف قرار می دهد. هرچه بدنه دولت 
گســترش یابد منابع بیشــتری نیاز اســت. برای جبران این 
کسری ها سیاستگذار تصمیماتی اتخاذ می کند که در نهایت بر 
سرعت خروج سهامدار از بازار سرمایه منجر می شود. این روند 
کاهــش ارزش پول ملی در 6 ماه دوم ســال  را رقم خواهد زد. 
اتفاقی که مســیر بازار سرمایه را به سمت نزول خواهد کشاند.
بــه گفته وی، خروج منابع مالی از بازار ســرمایه این حجم از 
دارایی را به سمت بازار های زیرزمینی سوق خواهد داد و تبعات 

ناخوشایندی در اقتصاد و بازار سرمایه خواهد داشت

چرخ هایی که زندگی می چرخانند

بازگشت اجباری بازنشستگان به بازار کار

عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس مطرح کرد؛

کاهش و توقف تولید برخی داروهای داخلی

بازار محبوب بستنی کساد شد
 

بســتنی بی تردید پرطرفدارترین خوراکی فصل گرماســت و این روزها با افزایش 
گرمای هوا باید بازاری داغ داشــته باشد، اما مشاهدات میدانی حاکی از آن است 
که رشــد نرخ این خوراکی پرطرفدار باعث شده خریداران این روزها کمتر از قبل 
سراغ یخچال های سوپرمارکت ها بروند.بستنی البته هیچ وقت جزو اقلام دارای نرخ 
ثابت و مصوب و حمایتی نبوده و نرخ آن را شرکت های تولیدی با توجه به هزینه 
تولید تعیین می کنند. به همین دلیل در یکی،  دو ســال اخیر به طور پیوســته هر 
چند ماه یک بار درصدی از رشــد نرخ را به خود دیده، اما تغییر نرخ شیر و تعیین 
نــرخ دیگر اقلام لبنی در یک ماه پیش، باعث شــد این خوراکی محبوب موجی از 
افزایش نرخ را در اردیبهشت از سر بگذراند. قیمت بستنی های لیتری هم به همین 
نسبت بالا رفته، ولی بسته به پاکتی بودن یا ظرفی بودنشان نرخ متفاوت است. در 
میان بســتنی ها، یخی ها کمترین رشد نرخ را در ماه های اخیر داشته اند. نرخ این 
بستنی ها به گفته فروشندگان به تازگی تغییر قیمتی نداشته اند. مغازه های آبمیوه و 

بستنی، دیگر واحدهای صنفی ای هستند که تغییرات نرخ شیر خام به طور مستقیم 
نرخ محصولاتشــان را افزایش داده است؛ البته محصولاتی با پایه شیر. مالک یکی 
از این مغازه ها در غرب تهران با اشــاره به اینکه افزایش نرخ شــیر از یک ماه پیش 
به شدت ورودی مغازه اش را کاهش داده، گفت: بستنی هایی که ما عرضه می کنیم 
شــرکتی است و با تغییراتی که در نرخ شــیر خام ایجاد شد، نرخ خرید هر ظرف 
۱۰کیلوگرمی بســتنی، ۶۰هزار تومان بالا رفت و از ۱۹۰هزار تومان به ۲۵۰هزار 
تومان رســیده است. احمدی با اشــاره به افزایش دو هزار تومانی نرخ هر اسکوپ 
بســتنی برای جبران هزینه ها، افزود: با توجه به تغییر نرخ خرید به ناچار نرخ هر 
اسکوپ بستنی را از ۸ هزار تومان به ۱۰هزار تومان تغییر دادیم، اما دیروز ویزیتور 
شرکت اعلام کرد قرار است دوباره قیمت ها افزایش داشته باشد و تا ۳۰۰ یا حتی 
۳۵۰ هزار تومان هم بالا برود. این فروشــنده که بیش از ۱۰ سال است در منطقه 
غرب تهران مغازه آبمیوه و بستنی فروشی دارد معتقد است بعد از دوران کرونا، این 
تابستان کم مشتری ترین دوران فروشش را می گذراند و اگر دوباره رشد نرخ بستنی 
اتفاق بیفتد مشتری دیگری نمی ماند. با یک حساب سرانگشتی نرخ کوچک ترین 

بســتنی اسکوپی که از نوع قیفی است با احتســاب ۳اسکوپ بستنی به ۳۰ هزار 
تومان رســیده که برای بســیاری از خانواده ها به عنوان یک خوراکی غیرضروری، 
گران است. افزایش نرخ بستنی، از سوی دیگر بهای محصولات وابسته به آن مثل 
آیس پک یا شــیک ها را هم بالا برده اســت. هر لیوان میلک شیک در این مغازه 
آبمیوه و بســتنی از ۴۵ هزار تومان یک ماه پیش، حالا به ۵۰هزار تومان رســیده 
است و به گفته این فروشنده، تقاضا برای این نوشیدنی با وجود گرمای این روزها، 
به نصف رســیده است. با این حال نکته مثبت ماجرا این است که نرخ آبمیوه ها و 
سایر محصولاتی که پایه شیر و بستنی ندارند در ماه های گذشته بدون تغییر بوده 
و برخلاف تابســتان سال قبل که نرخ آب هویج نجومی شد، حالا به نظر نمی رسد 
دلیلی برای رشــد نرخ آبمیوه ها وجود داشته باشد. افزایش نرخ شیر نرخ خدمات 
کافی شــاپ ها را هم بالا برده است. مالک یک کافی شاپ در این زمینه می گوید: با 
افزایش قیمتی که در نرخ مواد اولیه ما مخصوصا شیر و شکر اتفاق افتاد، به ناچار 
نرخ بعضی محصولاتمــان را ۱۰درصد افزایش دادیم؛ درحالی که این میزان کافی 

نیست، اما اگر بیشتر گران کنیم مشتری مان را از دست می دهیم.

رئیس کمیسیون حمل و نقل شورای شهر تهران مطرح کرد؛

هشدار درباره فرسودگی ناوگان مترو
رئیس کمیســیون حمل و نقل شورای شــهر تهران نسبت به فرسودگی 
ناوگان متروی پایتخت هشدار داد و  با اشاره به حادثه قطار مشهد – یزد، 
اظهار کرد:  حادثه قطار مشــهد به یزد این پیام را برای ما داشت که باید 
از نیروی متخصص و کارآمد و تجهیزات مناســب اســتفاده کنیم وگرنه 
حوادث در کمین سیســتم های حمل و نقلی خواهد بود. جعفر تشکری 
هاشــمی اضافه کرد: در روزهای گذشته شــاهد خرابی در خط ۵ مترو 
بودیم که ناشی از فرسودگی شبکه برق بالاسری خط بود و این در حالی 
است که بارها تذکر داده بودیم که متروی تهران به دلیل کارکرد طولانی 
نیاز اورهال قطار، تجهیزات ایســتگاه ها و شــبکه برق دارد، اما متاسفانه 
علی رغم تذکرات متعدد تاکنون اقدام شایسته ای در این خصوص صورت 
نگرفته است. رئیس کمیسیون حمل و نقل شورای شهر تهران در ادامه با 
بیان اینکه در روزهای ابتدایی شورای شهر تذکر دادیم که انبارهای مترو 
خالی است و حالا بعد از ۱۰ ماه تنها اتفاقی که رخ داده انعقاد یک قرارداد 
و ورود چرخ بــوده و برای تامین قطعات دیگر کار خاصی صورت نگرفته 
است، خاطر نشان ساخت: متاسفانه واگن های زیادی باوجود نقص فنی یا 
فرســودگی در شبکه در حال کار هستند و تاکید می کنم که استفاده از 
ناوگانی که ایمنی لازم را ندارد نباید صورت گیرد و سرعت دادن به حل 
مشــکلات مترو مخصوصا در خط پنج لازم است. تشکری هاشمی اضافه 
کرد: سال گذشته مترو با مپنا قراردادی برای بهبود وضعیت برق بالاسری 
داشت که تمدید قرارداد برای امسال توسط کمیته فنی شهرداری تایید 
نشد و این جای ســوال دارد. وی ادامه داد: شــهردار تهران باید نسبت 
به این موضوع اهتمام ویژه تری داشــته باشــد. رئیس کمیسیون حمل 
و نقل شــورای شــهر در ادامه در رابطه با وضعیت ایثارگران شهرداری، 
اظهار کرد: در راســتای اجرای مصوبه دولت در مورد ایثارگران شهرداری 
اقدامات خوبی صورت گرفته اما هنوز عده ای از ایثارگران در شرکت ها و 

سازمان های زیرمجموعه بلاتکلیف هستند. 

آیا روزگار مرغداران سیاه می شودافزایش قیمت زیرپوستی آب معدنی
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مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق تهــران بزرگ با 
تاکید بر اینکه قطعا با مشــترکان پرمصرف شهر تهران 
برخورد خواهد شــد، گفــت که با بررســی جدی این 
موضوع، حتما اخطارهای لازم به این افراد داده می شود 
و در صورتــی که رعایت نکننــد، احتمال دارد که طبق 

قوانین با محدودیت مواجه شوند.
کامبیز ناظریان، با اشــاره به اقدامات انجام شــده برای 
برخورد با مشترکان پرمصرف، اظهار کرد: تمرکز صنعت 
برق بر این است که عدالت مصرف صورت بگیرد، درحال 
حاضر ۶۵ درصد مشترکان خانگی زیر الگو و حدود ۱۵ 
درصد نزدیک الگو مصــرف می کنند، یعنی عملا حدود 
۸۰ درصد مشترکان در مرز الگو و زیر الگو مصرف دارند.

وی ادامه داد: ۲۰ درصد مشترکان از الگو مصرف فاصله 
دارند و ۶ درصد مشترکان نیز بالای دو برابر الگو مصرف، 
به مصرف برق اقــدام می کنند که این تعداد معادل ۲۰ 
درصــد کل مصرف برق تهــران را به خــود اختصاص 

داده اند.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ، با بیان 
اینکه تعداد این دســته از مشترکان محدود است اما با 
این حال سیاســت های کنترلی را درنظر داریم، گفت: 
قطع برق تحت هیچ شــرایطی در دســتور کار صنعت 
برق نیســت اما امکان دارد این دســته از مشــترکان با 

محدودیت مواجه شوند.
ناظریــان ادامه داد: ســقف مصرف برای این دســته از 
مشــترکان درنظر گرفته می شــود و الزامــا باید به آن 
متعهد باشــند، درصورتی که رعایــت نکنند، باتوجه به 
سیستم های درنظر گرفته شده که بخشی از آن ها مجهز 
به کنتورهای هوشمند هستند، محدودیت هایی را برای 

آن ها اعمال خواهیم کرد.
بــه گفته وی، تلاش ما بر این اســت که بــه این نقطه 

نرســیم و خود مشترکان نســبت به این مهم حساس 
باشند و رعایت کافی را داشته باشند، خط قرمز صنعت 
برق و مجموعه وزارت نیرو تامین برق مشترکان خانگی 

است یعنی اولویت تعریف شده بر این چارچوب است.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ اظهار 
کرد: درخواســت ما از مشترکان این است که نسبت به 
تنظیم دمای محیط خود بین ۲۴ تا ۲۶ درجه کولرهای 
گازی و در کولرهــای آبی دور کند، در زمان پیک یعنی 
از ســاعت ۱۲ تا ۱۸ اقدام و در زمان روز از روشــنایی 

محیطی استفاده کنند.
ناظریــان اظهار کرد: اگر در زمان پیک از وســایل برقی 

پرمصرف اســتفاده نشود، ۱۰ درصد صرفه جویی خواهد 
شــد و همین صرفه جویی موجب می شود تا پیک را به 

سلامت پشت سر بگذاریم.
وی با اشاره به نحوه برخورد با ادارات پرمصرف نیز گفت: 
باتوجــه به اینکه عمده مصرف تهران در بخش خانگی و 
تجاری بوده و مصرف صنایع کلا ۶ درصد است، بنابراین 
فرصت هایی که در حوزه مدیریت مصرف وجود دارد، در 
حوزه اداری و خانگی تعریف شــده، در این بین دولت و 
وزارت نیرو تکلیفی که دارند این است که سخت گیرانه 
ترین سیاســت های مدیریت مصرف را در بخش اداری 

تعریف کنند.

به گفته مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ 
هیــات وزیران مصوبه ای را اعلام کرد که بر اســاس آن 
کلیه دستگاه های اجرایی، نهادهای عمومی و غیردولتی، 
بانک ها و حتــی نیروهای مصلح الزاما موظف هســتند 
که ۳۰ درصد از مصرف را در ایام گرم ســال نســبت به  
گذشــته کاهش دهند و ضمن اینکه ۶۰ درصد مصرف 
خود را بعد از ســاعت کاری اداری نســبت به روز کاری 

کاهش دهند.
ناظریــان اظهار کرد: بر اســاس برنامه ریــزی که انجام 
شــده برای کلیه مجموعه اداری شــهر تهــران تمامی 
ساختمان ها مجهز به سیســتم کنتور هوشمند شده اند 
و رصــد لحظه ای برای مصرف تمام ادارات شــهر تهران 
انجام می شود و این قابلیت را داریم که اعمال محدودیت 

کنیم.
وی با بیان اینکه در خردادماه برنامه های کنترل و بازدید 
آغاز شــده، اخطارهای لازم را اعلام کردیم و از چند روز 
پیش اســتارت قطع برق اداراتی کــه رعایت نمی کنند 
را زدیم، گفت: تاکنون بــرق ۲۵ اداره پرمصرف را قطع 
کردیم و در این زمینه سختگیرانه ترین اقدامات را انجام 

خواهیم داد و ۱۰ درصد مصرف برق کاهش می یابد.
مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق تهــران بزرگ با 
بیان اینکــه این یک فرصت برای اعمال سیاســت های 
مدیریت مصرف اســت، بسیاری از ادارات رعایت کردند، 
سیســتم های سرمایشی را کاهش دادند، مولدهای خود 
تامیــن خود را در زمان پیک وارد مدار کردند و اقدامات 
مناســبی در این راستا انجام شده است، گفت: تاکید ما 
این اســت که ادارات از کولرهای گازی استفاده نکنند و 
در صورت ضرورت اســتفاده حتما روی دمای آســایش 

باشد.

بازار ۲۰۰ میلیونی پاکستان 
تشنه برق ایران

پاکســتان با 2٠٠ میلیون نفر جمعیت 3٥ تا 4٠ هزار مگاوات نیروگاه نصب 
شده دارد و این نشان می دهد این کشور در حوزه برق چقدر کمبود دارد.

حمید حسینی درباره افزایش صادرات برق به پاکستان از مسیر گودار اظهار 
داشــت: در مجموع ما ظرفیتی برای صادرات بــرق نداریم و در این زمینه 
کشور کمبود دارد، ضمن اینکه برخی از نیروگاه هایی که برق مازاد دارند به 
شــبکه سراسری وصل نیستند و ما نمی توانیم از ظرفیت آنها برای صادرات 
استفاده کنیم که از جمله آنها نیروگاه خوی و یا قشم است، اکنون نیروگاه 
خوی تولید مازاد دارد اما چون به شــبکه سراســری متصل نیست امکان 
اســتفاده از این ظرفیت را نداریم، در حالی که می توانسیتم از این برق برای 

صادرات به ترکیه استفاده کنیم. 
وی افزود: ممکن اســت در برخی نقاط کشور نیروگاه هایی باشند که امکان 
تامین برق را داشته باشــد، اما در مجموع تراز برق کشور 1٠ هزار مگاوات 

منفی است و امکان تامین و صادرت برق را نداریم. 
دبیر اتحادیه صادرکنندگان فراورده های نفت، گاز و پتروشیمی یادآور شد: 
پاکستان با توجه به جمعیت بالا و ظرفیت پایین پالایشی و نیروگاهی بازار 
خوبی اســت، اما نقاط پرتراکم جمعیت این کشور مقابل ایران است یعنی 
بلوچســتان که با ایران هم مرز اســت منطقه پرجمعیتی نیســت، بنابراین 

دسترسی به بازار پاکستان برای ما چندان ساده نیست.
وی تصریح کرد: ما با توجه به خشکســالی در ســال های اخیر مازاد تولید 
برق نداریم، نیروگاه های برقابی از مدار خارج می شــوند، در زمســتان هم 
نیروگاه ها با کمبود گاز و ســوخت مواجهند، تنها می توانیم با کشــورهایی 
مثل ترکمنستان، ارمنستان و روسیه تبادل داشته و به مرکزی برای تبادل 
برق تبدیل شــویم یعنی از کشــورهایی برق را دریافت و به دیگر کشورها 

صادر کنیم. 
حســینی تاکید کرد: با وضعیت درآمدی دولت، بازدهــی کم نیروگاه ها و 

کمبود گاز در زمستان برنامه ای برای صادرات نداریم و منطقی هم نیست.
عضو کمیســیون انرژی اتاق بازرگانی تصریح کرد: ما می توانیم سهم زیادی 
از بازار پاکســتان را به خودمان اختصاص دهیم، این کشور به همان میزان 
جمعیــت به لحاظ توســعه نیروگاهی جای کار دارد، اکنون این کشــور با 
خاموشی بالا و کمبود مواجه است، شاید ما بتوانیم بیش از 1٠ هزار مگاوات 

در این کشور نیروگاه نصب کنیم.
صالحی با بیان اینکه پروژه گوادر ظرفیت صادراتی ما را به این کشور بیشتر 
می کند، خاطرنشــان کرد: خط انتقال از زاهدان به کویته تا گوادر  6٠٠ تا 
7٠٠ کیلومتر که 7٠٠ کیلوولت بوده و می تواند 1٠٠٠ تا 1٥٠٠ مگاوات به 
این کشــور انتقال دهد، در این رابطه خش خصوصی قادر به سرمایه گذاری 
اســت و ما آمادگی دارد با ایجاد کنسرســیوم بین المللی بین شرکت های 

ایرانی، پاکستان و حتی اروپایی تامین مالی کرده و نیروگاه احداث کند.

مدیر هماهنگی و نظارت بر عملیات شرکت پالایش و 
پخش فراورده های نفتی هشدار داد که میزان تولید و 
مصرف بنزین به حالت سر به سر رسیده، اما در حال 
حاضر برنامه ای برای واردات بنزین وجود ندارد و باید 
این وضعیت را از طریق مدیریت مصرف اصلاح کرد.

ســعید مداح مروج در جمع خبرنــگاران با تاکید بر 
اینکه الان برنامه ای برای واردات بنزین وجود ندارد، 
گفت: به دنبال اصلاح و مدیریت مصرف هســتیم و 
قرار نیســت که واردات بنزین داشته باشیم چرا که 
اگر قرار باشــد مصرف به همیــن روال افزایش پیدا 
کنــد، وارد جاده بی پایانی می شــویم، بنابراین باید 
زیرســاخت ها اصلاح شــود و خودروها متناســب با 

استاندارد روز دنیا تولید شوند.
وی ادامه داد: متوســط مصــرف خودروها در داخل 
نزدیک ســه برابر مصرف استاندارد جهانی است؛ اگر 
این شــرایط اصلاح شود، ناوگان حمل و نقل شهری 
و مترو توســعه پیدا کند و شرایط رو به بهبود باشد، 

نیازی به واردات پیدا نمی کنیم؛ اما اگر قرار باشــد با 
همین رویه پیش برویم، احتمال واردات بنزین برای 
ســال آینده دور از ذهن نیســت. هرچند این اتفاق 
امســال رخ نخواهد داد، ولی ممکن است سال آینده 

شاهد واردات بنزین باشیم.
مدیر هماهنگی و نظارت بر عملیات شــرکت پالایش 
و پخــش فراورده های نفتی با اشــاره به آخرین آمار 
تولیــد و مصرف بنزین، اظهار کرد: در ســال ۱۳۹۹ 
متوســط مصرف معادل ۷۶ میلیون لیتر در روز بوده 
که این رقم در ســال ۱۴۰۰ بــه ۸۶ میلیون لیتر در 

روز رسیده است.
وی ادامه داد: امروز که در نیمه دوم خردادماه ســال 
۱۴۰۱ هستیم،  می توانیم بگوییم متوسط مصرف در 
نیمه اول این ماه، حــدود ۱۰۲ میلیون لیتر در روز 
بوده، اما به طور کلی در ســال ۱۴۰۱ از ابتدای سال 
تاکنون متوســط مصرف در حد ۹۶ میلیون لیتر در 

روز بوده است.

مداح مروج با اشاره به آخرین وضعیت تولید نیز گفت: 
باتوجه به این که در حال حاضر تعمیرات تاسیسات را 
در دست اجرا داریم، متوسط تولید حدود ۹۵ میلیون 
لیتر در روز است و زمانی که دوره تعمیرات به پایان 
برسد، این عدد به حدود ۱۰۲ میلیون لیتر می رسد و 
می توان گفت اگر روند مصرف بنزین به همین حالت 
پیش برود، اکنون میزان تولید و مصرف در حالت سر 

به سر قرار دارد.
وی در پاسخ به این ســوال که آیا عرضه گازوئیل با 

مشــکل مواجه شــده اســت گفت: وضعیت عرضه 
گازوئیل خوب است و اکنون تولید نفت گاز استاندارد 
در حد ۴۴ میلیون لیتر است و از آخر امسال به بعد، 
حدود ۱۶ میلیون لیتر نفت گاز اســتاندارد هم توسط 
پالایشــگاه اصفهان تولید می شود و تولید پالایشگاه 
تبریز نیز طی چندماه آینــده از ۲.۵ به پنج میلیون 
لیتر برســد؛ به این ترتیب کل مصرف نفت گاز کشور 
کــه حدود ۵۵ تا ۶۰ میلیون لیتر اســت، با نفت گاز 

استاندارد تامین می شود.

نفت و انرژی

خبر
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افقی :
 

 1 - از ســازهای بادی - نویســنده اثــر معروف » 

مسخ «
 2 - رنجاندن - سفر کردن

 3 - دوار بــه هم ریخته - رشــته ای که برای یاد 

آوری به دست می بندند
 4 - عروس به خانه بخت میبرد - صدمه و آسیب، 

کارتن باز نشده - صد و یازده
 5 - پایتخت بلژیک

 6 - سی و یک روز گرم
 7 - غیرقابل کشت

 8 - کوشیدن، علم به احکام شرع
 9 - دلدادگی، وابســتگی عاطفــی - طلیعه اعداد، 
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 11 - رفیق ترکی - امر به یافتن، بیهوده
 12 - مخترع کوره ذوب آهن - نزدیک کاشان

عمودي :

 1 - کلمــه همراهی، آش، حرف مشــایعت - عزیز 
شمردن، گرامی داشتن

 2 - از اعیاد فارسیان - شادی و سرور
 3 - آســان، ســهل، بی نقش و نــگار، بی پیرایه - 

پیشکش کردن
 4 - حرف تعجب، تعجب زنانه، گشوده - قصاص - 

درخت زبان گنجشک
 5 - ســتون دیــن، بندگــی و اطاعــت - پرنــده 

خوشبختی - بی حس
 6 - پسر بی ریش

 7 - جرقه آتش، شراره آتش
 8 - محصول آب و صابون - نیم میلیون - جماعت

 9 - صــد متر مربع، واحد ســطح، پســوند فاعلی, 
مخفف اگر - پرهیزگاری - زدنی آدم بهانه گیر

 10 - تسمه و دوال عقب زین، تسمه عقب زین - 
سازمان کشاورزی سازمان ملل

 11 - بی مو - از شعب 24 گانه موسیقی ایرانی
 12 - بارهــای درخــت، بــره ها - ناپســند، خوب 
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مجــری طــرح نیروگاه هــای خصوصی 
شــرکت برق حرارتی گفت: نخستین واحد 
گازی نیروگاه مهتاب کویر )زرند کرمان( به 
ظرفیت ۱۶۲ مگاوات به شبکه سراسری برق 

کشور متصل شد.
"محمود صادقی" افزود: پروژه احداث این 
نیروگاه در راســتای اجرای سیاســت های 

صنعت برق کشــور با برخورداری از دو واحد 
گازی و یــک واحــد بخار بــه ظرفیت ۴۸۴ 

مگاوات در دستور کار قرار گرفته است.
وی بــا اشــاره به اینکــه دومین واحد گازی 
نیــروگاه نیز به زودی وارد مدار تولید خواهد 
شــد، ادامه داد: راه انــدازی این نیروگاه در 
تامین برق خط سراســری جنوب شــرقی 

کشــور در ســه اســتان کرمان، هرمزگان و 
سیستان و بلوچستان بسیار ارزشمند است 
و نقش بسزایی در جبران کسری برق دارد.

صادقی خاطرنشــان کرد: افزایش ظرفیت 
تولید برق منطقه، تامین بخشی از تقاضای 
شــبکه سراســری بــرق کشــور، کمک به 
افزایش پایداری شبکه، استفاده از حداکثر 

توان مهندسی داخل کشور و ارتقای دانش 
فنی در ساخت نیروگاه های حرارتی از جمله 

اهداف اجرای این پروژه بوده است.
 نیــروگاه مهتاب کویر در کیلومتر ۲۰ شــهر 
زرند در مجاورت روســتای علی آباد استان 
کرمان در زمینی به مســاحت ۵۲ هکتار در 

حال احداث است.

سیاست قطع برق برای پرمصرف های تهرانی اعمال می شود؟

تامین برق خانگی؛ خط قرمز صنعت برق 

احتمال واردات سوخت درصورت ادامه رویه فعلی مصرف؛

جاده بی پایان واردات بنزین 

۱۶۲ مگاوات به شبکه برق کشور افزوده شد

رونوشت آگهی حصر وراثت
خانم رقیه رسولی دارای شناسنامه شماره 277 شرح دادخواست به کلاسه 0900110 
ش 5 ح از این دادگاه درخواست گو اهی حصر وراثت نمود ه و چنین توضیح داده که 
شادروان حسین رسولی به شناسنامه 102 مهاباد در تاریخ 5 /11/ 98 در اقامتگاه دائمی 
 خود بدرود زندگی گفته ورثه آن مرحوم منحصر است به : یک پسر، دو دختر و زوجه
1- ابوبکر رسولی فرزند حسین دارای ش ش 210 پسر متوفی 2- رقیه رسولی فرزند 
. 3 – سعدا رسولی فرزند حسین دارای  حسین دارای ش ش 277 دختر متوفی 
ش ش 276 دخترمتوفی .4- حلیمه محمدی خرسند فرزند حسن دارای ش ش 

2872203281 زوجه متوفی
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور به استناد ماده 362 قانون امور حسبی 
در یک نوبت آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیت نامه نزد او باشد از 
تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد 

شد.
ایوبی - رئیس شعبه پنجم شورای حل اختلاف مهاباد

رونوشت آگهی حصر وراثت
به کلاسه  دادخواست  دارای شناسنامه شماره 359 شرح  بدخشانیان  آقای محمد 
0100387 ش 5 ح از این دادگاه درخواست گو اهی حصر وراثت نمود ه و چنین توضیح 
داده که شادروان عایشه پیروتی به شناسنامه 5 مهاباد در تاریخ 9/ 10/ 1400 در اقامتگاه 

دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه آن مرحوم منحصر است به : دو پسر، دو دختر
متوفی.  پسر   359 ش  ش  دارای  عایشه  و  رسول  فرزند  بدخشانیان  محمد   -1
متوفی.  پسر   360 ش  ش  دارای  عایشه  و  رسول  فرزند  بدخشانیان  جمال   -2
دخترمتوفی.   23 ش  ش  دارای  عایشه  و  رسول  فرزند  بدخشانیان  مریم   -3
متوفی. دختر   25 ش  ش  دارای  عایشه  و  رسول  فرزند  بدخشانیان  زهرا   -4 
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور به استناد ماده 362 قانون امور حسبی 
در یک نوبت آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیت نامه نزد او باشد از 
تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد 

شد.
ایوبی – رئیس شعبه پنجم شورای حل اختلاف مهاباد

آگهی مفقودی
سندکمپانی و شناسنامه مالکیت وانت مزدا تیپ کارا 1700 به رنگ سفید روغنی مدل 1395 به شماره انتظامی 
 NAGP2PE21GA220650 118 به شماره شاسیP0150269 494 ن 32-ایران 46 به شماره موتور

متعلق به محمود ندیمی چوکامی فرزند علیرضا مفقود وازدرجه اعتبار ساقط می باشد.

آگهی فقدان سند مالکیت
آقایان طوفان چازک و آریا مکانی با ارایه دو برگ فرم استشهادیه شهادت شهود به شماره 140102153525000032 که 
صحت امضاء آن در دفترخانه 68 بندرانزلی مورد گواهی قرارگرفته اعلام به مفقودی سند مالکیت خود به علت جابجائی را 
نموده است که با بررسی پرونده مشخص و معلوم گردید سند مالکیت ششدانگ یک قطعه زمین بمساحت 560مترمربع 
به شماره پلاک 840 فرعی مفروز و مجزی شده از 803 از13 اصلی واقع در بشمن بخش 7 گیلان ذیل ثبت الکترونیک 
139720318002004846 با شماره چاپی 070965 ب/96 بنام مسکن کارگران جنگل شفارود صادر و تسلیم گردید و برابر 
سند انتقال قطعی شماره 88302 مورخ 1397/07/22 دفترخانه 68 انزلی ششدانگ آقایان طوفان چازک و آریا مکانی انتقال 
یافت لذا به استناد ماده 120 آئین نامه قانون ثبت این آگهی در یک نوبت منتشر و چنانچه شخصی اعم از حقیقی و حقوقی 
نسبت به پلاک فوق مدعی انجام معامله و مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشند می توانند ظرف مدت 10 روز از تاریخ 
انتشار این آگهی با در دست داشتن مدارک مثبته به این اداره مراجعه نمایند در غیراینصورت سند مالکیت المثنی وفق مقررات 

صادر و تسلیم می گردد. 
عباس نوروزی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک بندرانزلی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شماره 140160313010000488 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بوکان، تصرفات مالکانه و 
بلامعارض متقاضی لقمان حسن نوک فرزند محمد شماره شناسنامه 3 صادره از سیمینه در ششدانگ 
یکباب خانه به مساحت 87.65 متر مربع مفروز و مجزی شده از پلاک 114 اصلی واقع در بخش 
17 شهرستان بوکان بلار کوچه سلمان فارسی 11 خریداری از آقای عبداله، محمود و احمد سوری 
ساریقامیش آحادی از زارعان صاحب نسق مشاعی در پلاک مذکور محرز گردیده که برای آن پلاک 
5229 فرعی از 114 اصلی تعیین و اختصاص یافته است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم دارند. بدیهی است در صورت انقضای مهلت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401.03.08 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401.03.23

خالد خانه بیگی- رئیس ثبت اسناد و املاک بوکان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ۱۳ آیین نامه تعیین تکلیف 
وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود 
به شرح ذیل رسیدگی و تأیید و انشاء گردید. مراتب در اجرای ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت 
اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع مالکین و سایر 
صاحبان حقوق در روزنامه کثیرالانتشــار و محلی آگهی انتشــار و علاوه بر آن در روستاها الصاق تا 
چنانچه اشخاص نسبت به مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشر اولین آگهی و در روستاها از تاریخ 
الصاق به مدت دو ماه اعتراض خود را کتبا به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود تسلیم دارند 
و برابر مقررات معترض مکلف اســت ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواســت به مراجع قضایی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم دادخواست تحویل ثبت اسناد نماید و 
ادامه عملیات ثبتی موکول به ارائه حکم نهایی می باشد در غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم 
تقدیم دادخواســت و پس از انقضای مدت مذکور و یا عدم وصول اعتراض سند مالکیت مورد تقاضا 
براســاس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شد در هر حال سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به 

مراجع قضایی نخواهد بود.
پرونده کلاســه ۱۴۰۰۱۱۴۴۲۵۰۰۵۰۰۰۲۲۷ و رای شــماره ۱۴۰۱۶۰۳۲۵۰۰۵۰۰۰۲۱۲ مورخه 
14٠1/٠3/٠٥ به تقاضای آقای محمد رضا زندیه شــیرازی فرزند غلامحســین نسبت به ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ۱۳۰ متر مربع مفروز و مجزا شده از پلاک ۱۱۷ اصلی واقع در بخش 

۴ شهرستان دورود.
خروجی از مالکیت: غلامحسین زندیه شیرازی احدی از ورثه رحیم زندیه شیرازی

انتشار نوبت اول: ٠3/23/14٠1
انتشار نوبت دوم: ٠8/٠4/14٠1

مصطفی امان اله بهاروندی 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود -م الف ۱25

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ۱۳ آیین نامه تعیین تکلیف 
وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود 
به شرح ذیل رسیدگی و تأیید و انشاء گردید. مراتب در اجرای ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت 
اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع مالکین و سایر 
صاحبان حقوق در روزنامه کثیرالانتشــار و محلی آگهی انتشــار و علاوه بر آن در روستاها الصاق تا 
چنانچه اشخاص نسبت به مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشر اولین آگهی و در روستاها از تاریخ 
الصاق به مدت دو ماه اعتراض خود را کتبا به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود تسلیم دارند 
و برابر مقررات معترض مکلف اســت ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواســت به مراجع قضایی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم دادخواست تحویل ثبت اسناد نماید و 
ادامه عملیات ثبتی موکول به ارائه حکم نهایی می باشد در غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم 
تقدیم دادخواســت و پس از انقضای مدت مذکور و یا عدم وصول اعتراض سند مالکیت مورد تقاضا 
براســاس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شد در هر حال سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به 

مراجع قضایی نخواهد بود.
پرونده کلاســه ۱۴۰۰۱۱۴۴۲۵۰۰۵۰۰۰۲۳۰ و رای شــماره ۱۴۰۱۶۰۳۲۵۰۰۵۰۰۰۲۲۱ مورخه 
14٠1/٠3/٠7 به تقاضای آقای ســلطان محمد ســاعدی فرزند عباس نسبت به ششدانگ یک باب 
ســاختمان به مساحت 188/83 متر مربع مفروز و مجزا شــده از پلاک ۹۳ اصلی واقع در بخش ۴ 

شهرستان دورود.
خروجی از مالکیت: صادقعلی فرهادزاده

انتشار نوبت اول: ٠3/23/14٠1
انتشار نوبت دوم: ٠8/٠4/14٠1

مصطفی امان اله بهاروندی 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود -م الف ۱۴۰

آگهی مفقودی

برگ ســبز  خودروی پراید مدل 1393  به شــماره موتور٥197611 
وشماره شاسی  NAS4111٠٠E1٠6٥8٠7  وشماره پلاک 776 ب 

94 ایران 31 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد



مسئولان باشگاه سپاهان مذاکره با فیلیکس 
ماگات آلمانی را آغاز کرده اند و اگر اتفاقی رخ 
ندهد ایــن مربی طی روزهای آتی به عنوان 

جانشین نویدکیا معرفی خواهد شد.
بــه گزارش "ورزش ســه"، هضم کردن خبر 
خداحافظی محرم نویدکیا کار سختی برای 
هواداران سپاهان به شمار می رود و به همین 
دلیل سرمربی فصل آینده طلایی پوشان که 
قرار است جانشین چهره محبوب اصفهانی ها 
باشد کار بسیار سختی در پیش دارد. در این 
بین جدایی اســماعیلی فر و زمزمه هایی که 
درباره خروج چند ستاره دیگر سپاهان نظیر 
سروش رفیعی و سجاد شــهباززاده شنیده 
می شود نیز دغدغه های هواداران این تیم را 
دو چندان کرده است.با این حال از پیرامون 
باشگاه ســپاهان خبر می رسد که مذاکرات 
برای انتخاب جانشــین محــرم نویدکیا از 

روزهای پایانی هفته گذشته آغاز شده و اگر 
اتفاق ویژه ای رخ ندهد، ظرف چند روز آینده 
نهایی خواهد شد.در همین زمینه محمدرضا 
ســاکت که هم به عنوان مدیرعامل سپاهان 
در دهه 8٠ و هــم به عنوان یکی از مدیران 
بلندپایه فوتبال ایــران در دهه 9٠ عملکرد 
قابل توجهی داشــته، این روزهــا در حال 
مذاکره با فیلیکس ماگات سرمربی سرشناس 
و مطرح آلمانی است که بی شک در صورت 
نهایی شدن این مذاکرات، حضور این مربی 
می تواند کمــک زیادی به فوتبــال ایران و 

بهبود کیفیت فنی آن نیز بکند.
البته مسئولان باشگاه سپاهان علاوه بر این 
مربــی آلمانی که مذاکرات بــا او در مراحل 
پایانــی قــرار دارد، شــرایط چندین مربی 
سرشــناس دیگر که در ایران سابقه حضور 
دارند، نیز زیر نظر دارند و اگر مذاکرات برای 

جذب ماگات به هر دلیلی مطابق برنامه پیش 
نرود، گزینه های دیگر را مدنظر قرار خواهند 
داد؛ گزینه هایــی که آنها هم حضورشــان 
می توانــد با هیجان و البته بــار فنی زیادی 

برای سپاهان همراه باشد.

کریمی و هاشمیان دو بازیکن 
ایرانی هستند که در بایرن مونیخ 
سابقه همکاری با ماگات را دارند. 
ماگات در شالکه نیز در انتقالی 
عجیب علی کریمی را از استیل 

آذین به فوتبال آلمان برد

ســپاهان طی دو ســال گذشــته با محرم 
نویدکیا توانست به مقام های نایب قهرمانی 

و سومی دست پیدا کند و هواداران این تیم 
که فوتبال زیبایی نیز از تیم شــان می دیدند 
تنها در فصل جدید با کسب عنوان قهرمانی 

راضی خواهند شد.
ماگات جزو شــش نفری اســت که هم به 
عنوان بازیکن و هم به عنوان مربی توانسته 
قهرمان مسابقات بوندسلیگا شود. او به عنوان 
مربی دو بار با بایرن مونیخ به مقام قهرمانی 
بوندســلیگا دست پیدا کرده و یکبار هم این 
عنوان را با وولفســبورگ در فصلی که این 
باشگاه اشــکان دژاگه را در اختیار داشت به 
دست آورده اســت. او دو مرتبه نیز با بایرن 
مونیخ قهرمان جام حذفی آلمان شده است.

ماگات که تجربه حضور در تیم های پرشماری 
نظیــر هامبــورگ، نورنبــرگ، وردربرمن، 
آینتراخت فرانکفورت، اشــتورتگارت، بایرن 
مونیخ، وولســفبورگ، فولام، شــاندونگ و 

هرتابرلین را دارد، در صورت قبول پیشنهاد 
سپاهان به یکی از شناخته ترین مربیان دنیا 

بدل خواهد شد که سابقه حضور در فوتبال 
ایران را نیز پیدا می کند.

تغییرات اساســی والیبال که در لیگ ملت ها به 
اجــرا در آمده در ابتــدای کار بازیکنان و حتی 

مخاطبان را سردرگم کرده است.
بــه گزارش "ورزش ســه"، فدراســیون جهانی 
والیبــال قوانینی را در جهت افزایش ســرعت 
بازی ها و همین طور جذاب تر شــدن جلوه های 
بصری برای مخاطبان در نظر گرفته که در لیگ 

ملت های 2٠22 به مرحله اجرا در آمده است.
همان طــور کــه بهــروز عطایی هــم گفته و 
پیش بینــی کرده بود این تغییرات در بازی های 
اولیه برای بازیکنان سخت و گیج کننده بوده و 
حتی مخاطبان هم مطابق آنچه سال ها دیده اند، 
پذیرش این تغییرات در ابتدا و به خصوص برای 

نخستین بار، برای شان سخت بوده است.
مطابق این تغییرات فارغ از جابه جایی نیمکت ها، 
چینش ســالن و کمک گرفتن بیشتر از دو داور 
ذخیره، مهم ترین تغییــرات مربوط به زمان در 
نظر گرفته شده برای قرارگیری در خط سرویس 

و همین طور زمان استراحت فنی است.
بنابر قوانین جدید، بازیکنــان تنها پانزده ثانیه 
پــس از دریافت امتیاز فرصت خواهند داشــت 
تــا خود را در منطقه ســرویس قرار دهند و به 
این ترتیــب فرصت خوشــحالی های طولانی و 

کری خوانی از بازیکنان گرفته شده است.
همچنین مقرر شــده پس از رسیدن یک تیم 

به امتیاز دوازدهم وقت اســتراحت فنی در نظر 
گرفته شود و دیگر رسیدن به امتیازات هشت و 
شانزده ملاک نیست. علاوه بر این هر مربی تنها 
حق گرفتن یک تایــم اوت دارد و به طور مثال 
تیمی که مدام امتیاز از دست می دهد نمی تواند 
مثل گذشــته وقفه های بیشتری در روند بازی 

ایجاد کند
علاوه بــر این  موارد، در لیگ ملت های امســال 
همانند بازی هایی که در دوران اوج گیری کرونا 
برگزار شده بود تیم ها پس از پایان ست ها جای 
خود را عوض نمی کنند. به نظر می رســد همه 
این تغییــرات در جهت افزایش ســرعت بازی 
باشد و باید دید بازیکنان و مربیان با این شیوه 

سازگاری پیدا خواهند کرد یا خیر.

مذاکره استقلال با یک گزینه جذاب
بمب بوندس لیگایی استقلال آماده انفجار است

باشــگاه اســتقلال با یک گزینه جذاب برای انتخاب ســرمربی وارد 
مذاکره شد.

به گزارش "ورزش ســه"، باشگاه استقلال در چند روز گذشته شرایط 
چند مربی اروپایی را مورد بررسی قرار داده ولی هنوز سرمربی جدید 
این  تیم انتخاب نشده اســت. البته مدیران این باشگاه به شکل ویژه 
و  جدی پروســه انتخاب ســرمربی را جلو  می برند تا انتخاب نهایی را 

انجام دهند.
اتفاق جالب اما شــروع مذاکرات استقلال با آلکس نوری است؛ مربی 
ایرانی الاصــل که ســابقه مربیگری در بوندس لیــگا را دارد و حالا در 

تیررس آبی های پایتخت قرار گرفته است.
در چند ســال گذشــته هم بارها بحث حضور آلکس نوری در فوتبال 
ایران مطرح شده و البته این اتفاق تا به امروز عملی نشده است. حالا 
مدیران استقلال مذاکره با آلکس نوری را هم شروع کرده اند؛ گزینه  ای 
که حضورش در استقلال جذابیت های خاص خودش را خواهد داشت.

دو سال تمدید با الاهلی؛
احمد نور، اولین خرید لئوناردو ژاردیم

احمد نوراللهی، هافبک ملی پوش الاهلی دبی، قرارداد خود را به مدت 
دو سال با این باشگاه تمدید کرد.

به گزارش "ورزش ســه"، احمد نوراللهی، هافبک شــماره ۸ تیم ملی 
فوتبال ایران، به مدت دو ســال آینده نیز به کار خود در باشگاه الاهلی 
امارات ادامه خواهد داد. نوراللهی قرارداد جدیدی با الاهلی امضا کرده 
که مدت آن دو سال است. به این ترتیب او اولین بازیکنی است که بعد 
از استخدام ژاردیم، سرمربی مشهور پرتغالی، به ادامه همکاری خود با 

الاهلی صحه می گذارد.

چندی پیش این شایعه وجود داشت که نوراللهی دوباره به ایران برمی 
گردد تا در جمع پرسپولیســی ها به کار خود ادامه دهد اما الاهلی که 
یک سال توافق مشــروط دیگر با نوراللهی داشت، قرارداد او را تمدید 
کرد و یک سال دیگر هم روی آن گذاشت تا در دو فصل آینده نیز در 

خدمت این بازیکن ارزشمند ایرانی باشد.
احمد نور که سال گذشته فصل نســبتا موفقی را در جمع شوالیه ها 
گذراند با اتمام روزهای فیفا و اســتراحت بــه اردوی الاهلی بازخواهد 
گشت تا تمرینات خود را زیر نظر این مربی بزرگ پرتغالی آغاز کند؛ به 
ترتیب الاهلی قصد دارد مدعی اصلی کسب عنوان قهرمانی لیگ امارات 

در فصل جدید باشد.

»منشور اخلاقی«
پایبنــدی بــه اصــول دینــی، توجــه بــه واقعیــت هــای عینــی، احتــرام 
بــه اســتقلال و حاکمیــت ملــی، پاسداشــت ارزشــهای انســانی، دفــاع از 
ــت و  ــار ؛دوری از ران ــور اخب ــدون سانس ــق وب ــار دقی ــم، انتش آزادی قل
ــراء و  ــت و افت ــود داری از تهم ــهروندی،  خ ــوق ش ــت حق ــاد، رعای فس

ــه ای ــورت حرف ــانه ای بص ــای رس فعالیت ه
 از اهداف این رسانه است. 
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ورزش
مربی کارکشته آلمانی به ایران می آید؟

ماگات گزینه جذاب و هیجان انگیز سپاهانی ها

با قراردادی 6 ساله و رکوردشکن
سلام لیورپول به داروین؛ هیولای جدید کنار صلاح

در پرتغال جزئیاتی جالب از قرارداد داروین نونیز با لیورپول منتشــر شــده اســت؛ او گران ترین بازیکن تاریخ باشگاه قرمزپوش مرسی ساید 
خواهد بود.

به گزارش "ورزش سه"، لیورپول دیگر چیزی تا جذب داروین نونیز فاصله ندارد. باشگاه مرسی سایدی که منتظر نهایی شدن جدایی سادیو 
مانه است، به نظر می رسد که جایگزین مهاجم سنگالی را هم پیدا کرده و او داروین نونیز، ستاره 22 ساله اروگوئه ای بنفیکاست.

تیم تحت هدایت کلوپ در نظر دارد که برای خرید داروین تا 1٠٠ میلیون یورو هزینه کند که به این ترتیب ستاره اروگوئه ای به گران ترین 
بازیکن تاریخ باشگاه لیورپول تبدیل خواهد شد. داروین نونیز در 42 بازی برای بنفیکا در همه رقابت ها موفق به زدن 34 گل شد و بهترین 

بازیکن تیمش بود.
یکی از بهترین نمایش های داروین در آنفیلد و در بازی برگشــت یک چهارم نهایی چمپیونزلیگ شــاهد بودیم. او در آن شــب خط دفاعی 
لیورپول را به شدت آزار داد و به نظر می رسد که کلوپ از همان جا به خرید وی علاقه مند شده است. آن بازی با تساوی 3-3 به اتمام رسید 

و بنفیکا حذف شد اما نونیز یک گل عالی به ثمر رساند و در آستانه ثبت گل دومش بود. 
کلوپ در پایان آن بازی و در تمجید از داروین گفته بود:» بازیکنی سریع است که تمام کنندگی خیلی خوبی دارد. اگر مصدوم نشود، دوران 

فوتبال بزرگی پیش رویش خواهد داشت.«
امروز دو نشــریه رکورد و آبولا پرتغال خبر از توافق نهایی دو باشــگاه برای داروین دادند. فابریتزیو رومانو هم نوشت که این بازیکن با ترک 
اردوی اروگوئه روز گذشته وارد اسپانیا شده و منتظر رسمی شدن قراردادش است تا برای تست های پزشکی راهی لیورپول شود و این اتفاق 

نهایتا تا فردا رخ خواهد داد. 
نشریه رکورد جزئیاتی جدید از قرارداد داروین با لیورپول را نیز فاش کرد و از او به عنوان گران ترین خرید تاریخ باشگاه انگلیسی نام برد. 

در ابتــدا لیورپــول 7٥ میلیون یورو به بنفیکا پرداخت خواهد کرد ولی 2٥ میلیون یوروی دیگر نیــز به عنوان بندهای متغیر و در آینده به 
باشگاه لیسبونی پرداخت می شود. از این 2٥ میلیون، 1٥ میلیون به راحتی محقق خواهد شد. پس از 1٠ بازی ابتدایی داروین برای لیورپول، 
٥ میلیون یورو به حساب بنفیکا واریز می شود. 1٠ میلیون یورو نیز پس از شصتمین بازی داروین پرداخت خواهد شد و 1٠ میلیون یوروی 
باقی مانده، بر اساس افتخارات فردی و تیمیِ داروین در لیورپول خواهد بود. به عبارتی هزینه نهایی انتقال داروین به لیورپول بین 9٠ تا 1٠٠ 
میلیــون یورو خواهد بود و او را بالاتر از ویرژیل فن دایــک، گران ترین بازیکن تاریخ لیورپول می کند. فن دایک ژانویه 2٠18 با 8٥ میلیون 

یورو از ساوتهمپتون به خدمت گرفته شده بود.

خبر

١٤٧ هزار عروس و داماد با ١٣٥هزار میلیارد ریال وام قرض الحسنه 
ازدواج و تهیه جهیزیه بانک صادرات ایران از ابتدای ســال ١٤٠٠ 

تاکنون زندگی جدید خود را آغاز کردند.
بــه گــزارش روابط عمومی بانــک صادرات ایــران، پرداخت وام 
قرض الحســنه ازدواج و تهیه جهیزیه این بانک با هدف کمک به 
تشکیل خانواده و تسهیل ازدواج طی سالیان متمادی با جدیت 
ادامه داشــته و این حمایت از ابتدای ســال ١٤٠٠ به آغاز زندگی 
مشترک ١٤٧ هزار و ٢٦٥ عروس و داماد در کشور با پرداخت ١٣٤ 
هزار و ٩٦٣ میلیارد ریال وام قرض الحسنه ازدواج و تهیه جهیزیه 
کمک کرده اســت. این بانک از ابتدای ســال ١٤٠١ تا نیمه خرداد 
١٧ هزار و ٩٣٣ فقره وام مذکور به ارزش ٢٢ هزار و ٩٨٦ میلیارد 
ریال به متقاضیان پرداخت کرده و روند اعطای این تسهیات در 

سال جاری همچنان ادامه خواهد یافت.
بر اساس این گزارش، بانک صادرات ایران در سال ٩٥ تعداد ١٣٠ 
هزار فقره به ارزش ١٢ هزار میلیارد ریال، در سال ٩٦ بیش از ١٥٣ 
هزار فقره به ارزش ١٦ هزار میلیارد ریال، در ســال ٩٧ بالغ بر ١١٦ 
هــزار فقــره به ارزش ١٨ هزار میلیارد ریال، در ســال ٩٨ به میزان  
١١٣ هزار فقره به ارزش ٣٥ هزار میلیارد ریال، سال ٩٩ نزدیک به 
١٢٥ هزار فقره به ارزش ٦٥ هزار میلیارد ریال، ســال ١٤٠٠ نزدیک 
بــه  ١٣٠هــزار فقــره وام قرض الحســنه ازدواج و تهیه جهیزیه به 

ارزش ١١٢هزار میلیارد ریال و از ابتدای سال تا نیمه خرداد سال 
جــاری ١٨ هــزار فقره به ارزش نزدیک به ٢٣ هزار میلیارد ریال به 
متقاضیان پرداخت کرده که طی این ســال ها در مجموع بالغ بر 
٧٨٥ هزار نفر از جوانان کشور با بیش از ٢٨١ هزار میلیارد ریال وام 
قرض الحســنه ازدواج و تهیه جهیزیه بانک صادرات ایران راهی 

خانه بخت شده اند.

 بانک ســامان با مشــارکت در برگزاری هشتمین جشنواره مردمی بانک محبوب 
من، خود را در معرض دیدگاه و نظرات مشتریان شبکه بانکی کشور قرار داد.

 هشــتمین دوره جشــنواره »بانــک محبوب من« به عنــوان بزرگ ترین رویداد 
نظرســنجی عمومی در حوزه برترین بانک های ایرانی در حال برگزاری اســت و 
مشــتریان شــبکه بانکی کشور با پاســخ دادن به سؤالات این نظرسنجی دیدگاه 

خود را در خصوص خدمات شبکه بانکی کشور اعام می کنند.
بر این اساس بانک سامان نیز که در دوره قبل با نظر مشتریان شبکه بانکی کشور 
توانســت برای ســومین دور متوالی محبوب ترین بانک ایران شــود، در این دور از 

جشنواره نیز خود را در معرض دیدگاه و نظرات مشتریان قرار داده و از این مسیر 
می کوشد تا عاوه بر بهبود فرآیندهای خدمت رسانی، زمینه افزایش رضایتمندی 

مشتریان را فراهم کند.
لذا بانک سامان از تمام مشتریان شبکه بانکی کشور می خواهد تا ضمن مشارکت 
در این جشنواره، بانک سامان را به عنوان بانک محبوب خود انتخاب و نظرات خود 
را در اختیار مدیران این بانک قرار دهند.مشــتریان شــبکه بانکی کشــور از طریق 
سایت https://festival.banki.ir می توانند از بانک سامان در این رقابت ملی 

و مردمی حمایت کنند و برنده جوایز نقدی این نظرسنجی شوند.

معاون اعتبارات بانک توسعه صادرات ایران گفت: سال گذشته بالغ بر 
١٨٥ هزار میلیارد ریال تسهیات ریالی و ارزی به مشتریان این بانک 
اعطا شده که از رشد ٤١ درصدی نسبت به سال ١٣٩٩ برخوردار است.

به گزارش روابط عمومی بانک توسعه صادرات ایران، "رضا ساعدی فر" 
با اشــاره به قراردادهای ســپرده گذاری فعال سال گذشته این بانک با 
صندوق توسعه ملی، اظهارداشت: صندوق توسعه ملی در سال ١٤٠٠ و 
در قالب قراردادهای سپرده گذاری ریالی، بالغ بر١٧ هزار میلیارد ریال 
با هدف کمک به توسعه صادرات غیر نفتی کشوردر اختیار بانک توسعه 

صادرات ایران قرار داده است.
وی افزود: منابع در اختیار بانک توســعه صادرات ایران به بخش ــهای 
مختلف اقتصادی اعم از کشاورزی، صنایع تبدیلی و تکمیلی، معدن، 

صنعت، خدمات فنی و مهندسی)تامین برق، آب و گاز، ساختمان، حمل 

و نقل، انبارداری و ارتباطات( و بازرگانی داخلی و خدمات تخصیص یافته 

است.ساعدی فر تامین مالی کوتاه مدت، بلند مدت و گشایش اعتبارات 
اسنادی داخلی ریالی را از اولویت های اعتباری بانک توسعه صادرات 
ایــران خوانــد و افزود: برای ایــن منظور از منابع داخلی بانک، صندوق 
توســعه ملی، بازار ســرمایه و منابع خارجی در دسترس بانک استفاده 
می شود.معاون اعتبارات بانک توسعه صادرات ایران اذعان داشت: این 
بانک با هدف اجرای طرح های دارای توجیه صادراتی و درآمد ارزی با 
اولویت طرح های نیمه تمام و در دست اجرای بانک، اعطای تسهیات 

ارزی از محل منابع بانک را در دستور کار دارد.
وی اعام کرد: بانک توسعه صادرات ایران با هدف حمایت از شرکت های 
دانش بنیان، ارتقای سیستم اعتبار سنجی این دسته از مشتریان را بر 

اساس ظرفیت ها و شاخص های اعتباری دنبال می کند.

کلنــگ پــروژه ۱۵ هزار واحد مســکونی طرح 
نهصت ملی مسکن در مجموعه چیتگر که یکی 
از بزرگتریــن پروژه هــای این طرح محســوب 

می شود، به زمین زده شد.
به گزارش پایگاه اطاع رســانی بانک مسکن - 
هیبنا، در این مراسم که با حضور رستم قاسمی 
وزیر راه و شهرسازی ، امیردریادار سیاری رییس 
ســتاد ارتش جمهوری اسامی ایران و محمود 
شــایان مدیرعامل بانک مســکن برگزار شــد، 
عملیات اجرایی ۱۵ هزار و ۴۸۰ واحد مسکونی 
نهضت ملی با تامین مالی بالغ بر ٧ هزار میلیارد 
تومان از ســوی بانک مسکن در منطقه چیتگر 

آغاز شد.
از ابتــدای اجرای طرح نهضت ملی مســکن تا 
اواســط خردادماه سال جاری تعداد ۲۷۵ هزار 
و ۵۳۷ واحد به بانک معرفی شده اند که قرارداد 
تسهیاتی ۸۴ هزار واحد به مبلغ ۲۸ هزار میلیارد 
تومان منعقد شــده اســت. از این مبلغ ۸ هزار 
میلیارد تومان نیز به پروژه ها تزریق شده است.

کل مبلغ واریزی به حســاب ســازندگان جهت 
هزینــه کرد در پروژه ها از محل آورده متقاضیان 

و تسهیات نیز ۱۷ هزار میلیارد تومان است.
در این باره همچنین گفتنی اســت، تفاهم نامه 

ساخت این ۱۵هزار واحد مسکونی در مجموعه 
شهری چیتگر با۱۷۰ هکتار وسعت میان وزارت 
راه و شهرسازی و وزارت دفاع منعقد شده بود.

مجموعه شهری چیتگر با۱۷۰ هکتار وسعت در 

منطقه ۲۲ شــهر تهران واقع شــده و شــامل ۱۵ 
Dو Bهزار و ۴۸۰ واحد مســکونی در چهار پهنه

وEوG است.
عملیــات اجرایی در پهنــه B با جانمایی ۹برج 
مسکونی آغاز شده و برج های مذکور در دو تیپ 
اسکلت فلزی و اسکلت بتنی طراحی شده اند.

برج هــای  و  فلــزی ۳۵طبقــه  برج هــای 
بتنی۳۷طبقه نیز طراحی و در حال اجرا است.

دو عملیــات اجرایــی در پهنــه D یا همان پهنه 
طبیعت نیز با جانمایی تعداد ۲۲ برج مسکونی 
آغاز شده که این برج ها شامل ۲۹ طبقه هستند.

پهنه E شــامل ۳ برج اســکلت بتنی اســت که 
هرکــدام از ایــن برج هــا ۳۶ طبقه را در برگرفته 

است.
در پهنه G نیز ۶برج ۲۹طبقه جانمایی و طراحی 
شــده که شــامل ۲۴طبقه مسکونی، یک طبقه 
همکف و۴ طبقه پارکینگ خواهد بود و در حال 

اخذ پروانه ساخت هستند.

آغاز ساخت اولین پروژه نهضت ملی در تهران با تامین مالی بانک مسکن

حضور بانک سامان در جشنواره »بانک محبوب من« 

در سال 1400 ثبت شد؛

رشد 41 درصدی اعطای تسهیلات  بانک توسعه صادرات ایران

»حســین امیریان« با اشــاره به اهمیت قرض الحسنه و نقش 
آن در تأمین مالی خرد، گفت: ترویج فرهنگ قرض الحســنه از 

اولویت ویژه ای برخوردار است. 
بــه گزارش روابط عمومی بانک قرض الحســنه مهر ایران، مدیر 
کل آموزش و پرورش استان چهارمحال و بختیاری از جدیت و 
پیگیری پرسنل خدوم بانک قرض الحسنه مهر ایران در راستای 

خدمت رسانی به آحاد مردم استان قدردانی کرد.
»حســین امیریــان« مدیــر کل آمــوزش و پــرورش اســتان 
چهارمحــال و بختیــاری در دیدار با »علی توکلی« مدیر شــعب 
بانک قرض الحســنه مهر ایران در این اســتان ضمن قدردانی از 
خدمات مؤثر بانک در اســتان، برای توســعه همکاری ها با این 

بانک اعام آمادگی کرد.
امیریان همچنین با اشاره به اهمیت قرض الحسنه و نقش آن در 
تأمین مالی خرد، گفت: ترویج فرهنگ قرض الحسنه از اولویت 

ویژه ای برخوردار است.
در این جلســه توکلی مدیر شــعب بانک قرض الحسنه مهر ایران 
در استان چهارمحال و بختیاری نیز با تشریح ضریب نفوذ بسیار 
مطلوب و خدمات صورت گرفته در استان، اهتمام بانک در زمینه 

مسئولیت های اجتماعی را تشریح کرد.

وی گفــت: بیــش از ۳۵ درصــد جمعیت اســتان چهارمحال و 
بختیاری در شعب ۱۹ گانه استان افتتاح حساب کرده و مشتریان 
ضمن دریافت خدمات نوین بانکداری تا کنون تعداد ۳۵۱ هزار 
فقــره وام قرض الحســنه به مبلغ ۵۶هــزار میلیارد ریال از بانک 

قرض الحسنه مهر ایران دریافت کرده اند.

مدیر کل آموزش و پرورش  چهارمحال و بختیاری:

ترویج قرض الحسنه اولویت ویژه ای دارد

از ابتدای سال 1400 تا کنون؛

بانک صادرات ایران 1٣٥ هزار میلیارد ریال
 وام ازدواج پرداخت کرد

در راستای افزایش جذابیت مسابقات؛

والیبال و تغییرات بزرگی که به آن ها عادت ندارید


